
AD
IK

AL
EN

documehtatiecênwjm 
NEDERLANDSE POLITIEKE D n pp

o n g Q & n

Jongerenorganisatie van de 
Politieke Partij Radikalen

le Weteringdwarsstraat 4 
1017 TN Amsterdam 

020 -228461

maart 1989 nr. 1

Foto bij "Europa en Milieu"

Inhoudsopgave
Van de redaktie..................................................................................................2
M50....................................................................................................................... 2
Ingekomen...........................................................................................................3
Kassandra............................................................................................................3
Afdelingsnieuws..................................................................................................4
Europa en milieu............................................................................................ 5/6
De 1990 maatregel......................................................................................... 7/8

Jonge Radikalenkrant/1989/nr. 1/pag. 1



V a n  d e  r e d a k t i e M 50
De nieuwe "Jonge Radikalenkrant" 
ligt hier voor jullie. Het is weer een 
krant met veel onderwerpen.
Heleen bekijkt het. alternatief voor 
de 1990-maatregel; Haalbaar en be
taalbaar: kinderzorg na 1990".
De mogelijkheid bestaat dat veel 
PPR-Jongeren op dit moment nog 
niet aan deze mogelijkheid denken. 
Toch is het goed er nu al stil bij te 
staan. Wat de 1990-maatregel in gaat 
houden heb je de vorige keer kunnen 
lezen. Een alternatief wordt nu na
der onder de loep genomen.

Milieu, ook een hot-item op dit mo
ment. Pieter bekijkt het in Europees 
verband. Want als er twee dingen 
waar de kranten op dit moment vol 
mee staan dan is het met milieuzaken 
en de éénwordeing van Europa. De 
PPR-Jongeren zullen dan ook zeker 
niet achterblijven.
Natuurlijk zijn er weer de steeds te
rugkerende rubrieken zoals afde- 
lingsnieuws, M50, de column en in
gekomen.
Kortom, het is weer een krant vol in
teressante onderwerpen.
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® c ï a n Sre‘

v .a .  J u n i :

. |tali»anS
o wkn-c

;Ursus

_V oo r meer informatie: 
b e l: 0 4 3 -2 1 7 8 9 6

Zoals je misschien wel weet is in het 
verleden M50 een afscheiding ge
weest van het BPJK (die is ondertus
sen opgeheven). De reden daarvoor 
was dat in het BPJK een zeer brede 
groep van jongerenorganisaties zaten. 
Ook het jeugdwelzijnswerk e.d. waren 
daarin vertegenwoordigd. Een aantal 
politieke jongerenorganisaties waren 
van mening dat op die manier de poli
tieke jongeren onvoldoende hun ei 
kwijt konden. De politieke vorming 
van jongeren kwam onvoldoende tot 
zijn recht. Vandaar dat M50 is opge
richt.
Alleen nu, een aantal jaren later, heeft 
de minister gedreigd de subsidie stop 
te zetten voor M50 als ze zich niet zou
den verbreden. Dat zou aanvankelijk 
in moeten houden dat andere vormen 
van jeugdwerk er ook in betrokken 
moest worden. Dat was nu juist inder
tijd de reden geweest om uit het BPJK 
te stappen. Men stelt zich het politiek 
vormen van jongeren tot doel en wil 
dat bereiken gezamenlijk met de ver
schillende politieke jongerenpartijen. 
De oplossing die hiervoor gevonden 
is, is dat een Adviesraad ingesteld zal 
worden met vertegenwoordigers van 
verschillende sektoren. Bijvoorbeeld 
vanuit de sektoren onderwijs en kui
tuur zullen vertegenwoordigers ge
zocht worden. Op het ogenblik is men 
bezig hiervoor kopstukken te benade
ren en ik ben benieuwd wat er uitein
delijk voor een samenstelling uit zal 
komen rollen.
Op zich lijkt het me wel interessant 
door een brede groep van mensen ge
adviseerd te worden. Het zal hopelijk 
een meerwaarde opleveren.

Pauline Verheule
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Ingekomen
Nou, nou,

Zo in de belangstelling van het be
stuur staan. Dan kan het haast niet 
anders dan dat je ze tegen een zeer 
been hebt geschopt. Of misschien al
leen in een klein wondje wat zout en 
peper gestrooid. Namens het be
stuur een reaktie van Michiel Plugge 
op mijn manier van argumenteren. 
Wat is het geval, let wel, ik ben een 
beetje laat in mijn ontwikkeling naar 
volwassenheid. Na drieëntwintig jaar 
ploeteren ben ik nu terecht gekomen 
in mijn groeistuipjes. Misschien ben 
ik zelf wel zo’n groeistuipje binnen 
de PPR-Jongeren.
Het bestuur schijnt mij belerend toe 
te moeten spreken over hoe of ik een 
diskussie moet voeren. Daarbij ver
gelijkt Michiel een artikel van mijn 
hand met een ander artikel van mijn 
hand. Eén artikel zou echt foute boel 
zijn. Het andere artikel zou een pri
ma artikel zijn. Vraag is dan natuur
lijk waarom die artikelen zouden ver
schillen en waarom het ene artikel 
wei gewaardeerd wordt en het ande
re niet. Michiel wijdt het aan mijn 
groeistuipjes. Ik zelf wijd het meer 
aan de aard van de inhoud van de ar
tikelen.
Het ene artikel, over het vouchersys- 
teem, gaat alleen over ideeën. Daa
rin ga ik met Christien Reitzema in 
diskussie over het vouchersysteem 
en waarom ik denk dat het op zich 
nog niet zo slecht hoeft te zijn, in ver
houding tot het huidige systeem.
In het andere artikel, over de radika- 
liteit van de PPR-Jongeren, gaat het 
om een konfrontatie van met de 
mond beleden ideeën van mensen 
met de werkelijke daden van deze 
mensen. Ja en als mensen dat verve
lend vinden dat komt dat waarschijn
lijk doordat hun eigen ideeën niet zo 
stroken met hun daden. Michiel pro
beert in zijn reaktie mijn hele artikel 
om te keren en zo belachelijk te ma
ken. Die geitenwollen-sokken-dis- 
kussie heeft naar mijn gevoel alles 
met inhoud te maken. Ik zeg niet dat 
als je geitenwollensokken draagt dat 
je dan dit of dat idee hebt. Ik zeg dat 
als je dit of dat idee hebt, dat je dan 
wel eens tot de konklusie kan komen 
om geitenwollensokken te dragen en 
een dito hoofd (?) te krijgen. Dit is 
dus precies het omgekeerde van wat 
Michiel zegt. Als nu iemand zegt dat 
zij blij is dat ze in de PPR-Jongeren

steeds minder geitenwollen sokken 
en dito hoofden ziet, dan word ik 
kwaad. En dan niet omdat ik geiten
wollen sokken draag. Ik vind die din
gen er ook vreselijk uitzien en heb 
dat soort dingen dan ook nooit aan. 
Ik trek bij dat soort dingen echter al
tijd parallellen naar de maatschap
pij. Zo zijn er mensen die niets tegen 
buitenlanders hebben. "Alleen, ja het 
zijn er zoveel". Zo zijn er blijkbaar 
mensen die niets tegen geitenwollen 
sokken binnen de PPR-Jongeren 
hebben. Ze zijn echter wel blij dat het 
er steeds minder worden. Als iede
reen dat voor zoete koek slikt dan 
denk ik: "stelletje halve gare slijmeri
ge idiote enz. enz." Als je dit pikt, pik 
je volgens mij alles.
De visie van de PPR-Jongeren is 
blijkbaar groen-links. Dit roepen ze 
zo hard als maar kan. Voor mij is een 
visie op zich niet genoeg. Ik ga er van
uit dat je een visie moet uitdragen in 
daden. Als je roept dat alles anders 
moet, dat je je niet moet gedragen als 
die mensen met ideeën, die je juist 
probeert aan te vechten. Als Michiel 
vindt dat je dat strikt moet scheiden 
noem ik dat schizofreen.
Tevens word ik er van beschuldigd 
dat ik oproep tot het vermoorden van 
mensen. Ik neem aan dat iedereen 
met hersens in zijn hoofd, ziet datje 
zoiets niet letterlijk moet nemen. Dat 
ik zo alleen maar mensen uit hun tent 
wil lokken.
Michiel, bestuur, het ga jullie goed in 
jullie verdere karrière. Laat af en toe 
een balonnetje lucht op. Koop een 
driedelig kostuum. Roep dat we een 
ekologische politiek moeten hebben 
en spreek over ekonomische groei. 
Spreek over racisme en geef de gei
tenwollensok een trap tussen de be
nen. Tel dertig kongresgangers en 
roep dat het er vijfenzeventig zijn. 
Groei, groei, groei, want groot, 
groots, grootschalig is goed. Op naar 
Syberië, gegroet.

Peter Janssens
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KASSANDRA
Tijdens een zomervakantie 
tn Griekenland zag ik bij toe
val een tragedie van Euripi- 
des waarin het verhaal ver
teld wordt van Kassandra. 
Als meisje heeft Kassandra 
een ontmoeting met de god 
Apollo, Hij belooft haar de 
gave de toekomst te vóór
spellen, onder voorwaarde 
dat ze zijn geliefde wordt. 
Kassandra stemt toe en krijgt 
de zienersgave. Maar als 
Apollo de daad bij het woord 
wü voegen, wijst zij hem af. 
Hij wordt razend en zint op 
wraak. De gave kan hij haar 
niet weer afnemen, maar wel 
kan hij er een vloek op leg
gen. Kassandra is vanaf dit 
moment gedoemd de toe
komst te kennen, maar bij 
niemand geloof te vinden 
voor haar voorspellingen. 
Veel later, na de val van Tro- 
je (je w eet w el. mei dat 
paard), voorspelt ze tijdens 
een feest Ier ere van Aga- 
memnon dat het feest zal ein
digen in een bloedbad. Nie
mand luistert....

Stel nu dat ze haar voorspel
ling vrolijk had verpakt en 
haar taalgebruik had aange
past aan de feestelijke stem
ming. "Mensen, lof dal jullie 
er zijn. Er komt zo eer, gezel
lig blocdhadje. maar dut is 
geen reden tot paniek hoor. 
We gaan allemaal maar een 
beetje dood.” Het had haar 
geloofw aardigheid  zekéi 
vertienvoudigd. Wat had ik 
Kassandra graag het volgen
de eigentijdse PR-advies ge
geven: Als er naar de hele. 
waarheid niet geluisterd  
wordt, probeer het dan eens 
met de halve.

lUC'AS BOLWERK



A f d e l i n g s n i e u w s
Geklets
Praten, praten, praten. Dat kunnen 
die jongeren goed. De structuur van 
de PPR-Jongeren stikt van het over
leg. En zelf doe is er nog steeds ge
regeld aan mee. Ik geef toe, het 
wordt wat minder. Ja, ook ik word 
wat ouder. Niet dan?
Oeverloos zinloos gezwets. Sommi
gen vinden dat ik daar pas de echte 
held in ben. Ik weet, ik ben wat lang
dradig, maar ik probeer tenminste 
nog om iets te zeggen. En dan bedoel 
ik, iets zinnigs. Zonder communica
tie kan een groep ook niet werken. 
We willen toch iets bereiken? Samen 
werken aan een doel? Hoe gebrek
kig dan ook, praten hoort daarbij. 
Zelfben ik een fan van praten. Maar 
ook van praktische zaken aanpak
ken. Samen iets bereiken. Het afde- 
lingenoverleg van de PPR-Jongeren 
werd zo’n overleg. Praten, maar niet 
hemelfietsen. Kijken of we door in
spanningen samen te leveren meer 
konden realiseren. Elkaar helpen bij 
problemen. Samen akties opzetten. 
Zorgen voor wat eenheid in de veel
heid aan verschillende foldertjes en 
elkaar op weg helpen in het laten 
draaien van afdelingen van de PPR- 
Jongeren. Ik bedoel, zoveel hebben 
we daar nu ook weer niet van, dus we 
moeten er zuinig op zijn.

Zo is het afdelingenoverleg ook een 
leerschool. Hoe doen ze dit in Gro
ningen? Hoe pakken ze dat aan in 
Zuid-Holland? Je leert van elkaar en 
je helpt elkaar. Volgens mij was dan 
ook één van de belangrijkste beslis
singen van het afgelopen half jaar 
om ook kontaktpersonen uit te gaan 
nodigen voor dit overleg.

En nu. Nu gaat de voorzitter weg! 
Hij schijnt het goed gedaan te heb
ben. Er werd tenminste niet veel 
over geklaagd. Maar toch. Was er 
net voor het eerst een, wat men 
noemt, onafhankelijk voorzitter en 
dan besluit die om er na een halfjaar 
toch mee op te houden. Voor die zes 
vergaderingen per jaar in Amster
dam?

Ja, ik ben er mee gestopt. Niet uit 
frustratie of teleurstelling. Ik verlaat 
niet een zinkend schip. Het begint 
net wat te worden, maar prioriteiten 
moet je stellen voor jezelf. En tijd 
kim je maar één keer spenderen. En

daar zitten we dan, met een afdelin
genoverleg zonder voorzitter.

Zo erg zal dat toch niet zijn. De PPR 
start cursussen gesprekstechnieken 
en vergaderen. De PPR-Jongeren 
leerden dit al op een vormingsweek- 
end van de afdeling Utrecht. Wij 
hebben dan ook potentiële voorzit
ters genoeg in ons eigen midden. En 
om die opgedane kennis op een mak
kelijke en leuke manier actueel te 
houden hoef je je alleen maar aan te 
melden als voorzitter voor het afde
lingenoverleg. Melden kun je je bij 
Luuk Heijlman of via het landelijk 
buro. Moet toch te doen zijn.

Oh ja, als je vrouw bent word je dan 
vast nog gediscrimineerd, in positie
ve zin waarschijnlijk.

Henk Thuis

Utrecht
27 januari hebben we een gezellige 
Algemene Ledenvergadering ge
had. Na een algemeen huishoudelijk 
gedeelte heeft Peter Lankhorst een 
verhaal gehouden over 'ontmoeting 
van kuituren als wapen tegen racis
me’.
In tegenstelling tot het afgelopen 
kongres hield Peter zijn verhaal bin
nen de grenzen van Nederland. De 
verschillende kuituren die elkaar 
daar ontmoeten was het kader van 
zijn betoog. Verder is er naar aanlei
ding van het onderwerp ook een lan
ge tijd gepraat en gediskussieerd 
over de ’Twee van Breda’ (twee da

gen debat daarover waren net achter 
de rug).
Daarnaast wees Peter Lankhorst ons 
ook nog op een paar staaltjes vreemd 
gedrag van de Nederlandse over
heid, in de tijd dat de Noord-Oost- 
polder, de Wieringermeerpolder en 
dergelijke aangelegd werden. Men 
had grootse plannen met deze gebie
den. En dat nog eigenlijk voorname
lijk met de Noord-Oostpolder, want 
de Wieringermeer werd ’gevuld’ met 
mensen uit Noord-Holland wat uit 
zijn voegen barste. De Noord-Oost
polder daarentegen moest echt ge
vuld worden.
Een eerste selektiekriterium daar
voor was dat je niet ouder dan 50 
mocht zijn. Was dat het geval dan 
kwam je er sowieso niet in (’niet voor 
in aanmerking’ is de beschaafde uit
drukking daarvoor). Vervolgens 
hadden de makers het idee dat er 
katholieke en protestante dorpen 
moesten komen. Als eerste werd 
mensen dus hun geloof gevraagd. 
Verder werd gevraagd hoeveel kin
deren er in een gezin waren, hoeveel 
er daarvan nog thuis woonden en wat 
de uithuiswonenden voor een be
roep hadden of studie deden. Dat 
laatste is natuurlijk echt krankzinnig 
en volledig niet ter zake.

Zulke praktijken lijken vreemd en 
iets uit een grijs verleden. Maar als 
we nu in verschillende plaatsen kij
ken dan zien we ook dat buitenlan
ders in een bepaalde wijk geplaatst 
worden. Het blijkt dus toch niet zo’n 
grijs verleden te zijn.

Hetgeen wat ik van het verhaal heb 
opgestoken is dat maar al te vaak de 
meest vreemde vragen aan mensen 
gesteld worden en selektiekriteria 
aangelegd worden die uiteindelijk 
diskriminerend werken. Het ergste 
is volgens mij nog dat we het zo ge
wend zijn dat we vaak klakkeloos 
antwoord geven zonder er bij na te 
denken of de informatie werkelijk 
van toepassing is op de situatie.

Tot slot: In Utrecht hebben we een 
nieuwe sekretaris en een nieuwe 
penningmeester.
Sekretaris
M arloe Bosch, Van G alenstraat 
23bis, Amersfoort 
Penningmeester
Martin Teunissen, J.S. Bachstraat 
18, Utrecht
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Europa 
en milieu
Hoe staan wij er tegenover?

Milieu is in.
De kranten staan er vol mee, alarme
rende rapporten verschijnen aan de 
lopende banden en de politici doen 
hun uiterste best om een milieuvrien
delijk image te verwerven. Iedereen 
vindt dat er snel maatregelen getrof
fen moeten worden, maar op het mo
ment dat goede voornemens daad
werkelijk omgezet moeten worden in 
een slagvaardig beleid, wordt het 
opeens veel moeilijker.

Dit geldt zeker ook voor de Europe
se Gemeenschap. Het zou zo mooi 
kunnen zijn, immers Europese een
wording biedt goede mogelijkheden 
om het grensoverschrijdende milieu
probleem internationaal aan te pak
ken. Helaas wijst de praktijk iets an
ders uit; aan economische belangen 
wordt tot nu toe meer waarde ge
hecht dan aan de bescherming van 
het milieu.
Een enkel voorbeeld hiervan is de 
procedure voor het Europese Hof, 
die de Commissie aangespannen 
heeft tegen de maatregel van minis
ter Nijpels om auto’s met katalysator 
financieel aantrekkelijker te maken.

De vraag die wij bij de Europese een
wording moeten stellen is dan ook 
hoe de mogelijkheden van de EG om 
milieuvervuiling tegen te gaan, het 
beste benut kunnen worden en de 
nadelige kanten ervan zoveel moge
lijk beperkt. Ik hoop dat dit artikel 
een aanzet zal zijn tot een vruchtba
re discussie binnen de PPR-Jonge
ren.

Concurrentievervalsing 
versus milieubescherming.

Bij de katalysatorzaak van Nijpels 
probeert de Europese Commissie 
(ingefluisterd door Renault en Fiat) 
de maatregel tegen te houden op 
grond van concurrentievervalsing. 
Deze zaak staat niet op zichzelf, er 
zijn meer soortgelijke gevallen ge
weest. Voorbeelden zijno.a. een Iers 
verbod op bier uit blik, een Deens 
verbod op asbest in auto’s en een 
Deense regeling betreffende de ver
plichte teruggave van gebruikte fris
drank- en bierflessen.

Voorjaarscongres
Het voorjaarscongres van de PPR-Jongeren wordt op 27 mei 
I9S‘) gehouden in Amsterdam.
Het zal een inhoudelijk congres zijn met als onderwerp eco
logie en ekonomie. Er zal een forum komen waarin over dit 
onderwerp gediscussieerd wordt. Na het openbare gedeelte 
gaan we verder om tot standpuntbepaling te komen. De in
houdelijke voorbereiding door leden en afdelingen wordt ge
daan aan de hand van de te verschijnen publicatie over ecolo
gie en economie.
We houden jullie over dit congres op de hoogte.

De eerste twee zaken lopen nog, maar 
uit de jurisprudentie blijkt dat han- 
delsbelemmerende maatregelen o.a. 
op milieuoverwegingen toegestaan is, 
mits voldaan is aan een voorwaarden. 
Door die voorwaarden zijn de moge
lijkheden voor nationale regeringen 
zo’n handelsbelemmerende maatre
gel te treffen beperkt.
In het geval dat een nationale maatre
gel iets regelt dat ook al onderwerp is 
van een harmonisatierichtlijn dan 
wordt het nog moeilijker. Tot voor 
kort was het zo dat als de Gemeen
schap op een bepaald gebied milieu
maatregelen had geharmoniseerd, na
tionale regeringen geen regels moch
ten maken die daarmee in strijd wa
ren. Sinds de Europese Akte in 1988 
is die deur op een klein kiertje gezet. 
Er zijn heel strenge voorwaarden en 
het blijft nog de vraag in hoeverre het 
Hof deze maatregelen zal goedkeu
ren. Geconcludeerd mag worden dat 
in beide gevallen de regeringen meer 
ruimte lijken te krijgen om eigen be
leid te voeren. Echter hierbij moet 
worden aangetekend dat er steeds 
meer geharmoniseerd wordt, zodat 
veel nationale regels van de makkelij
kere naar de moeilijke kategorie ver
huizen.
Het zal duidelijk zijn dat het de natio
nale regeringen op die manier moei
lijk gemaakt wordt, om milieumaatre
gelen te nemen die verder gaan dan 
het Europese beleid. Daarbij komt 
nog dat de Commissie zich vooral laat 
leiden door de lidstaten die het minst 
ver zijn op milieugebied. In het gun
stigste geval zijn Europese milieu
maatregelen een slap compromis tus
sen de behoudende en de minst be
houdende landen.

Omstandigheden van regio’s 
en milieunormen

Het probleem van de Europese mi
lieunormen is voor een groot deel te
rug te voeren naar de enorme ver
schillen in omstandigheden in de Eu
ropese regio’s. Er zijn dunbevolkte 
regio’s met weinig industrie, en aan 
de andere kant dichtbevolkte gebie
den met veel vervuilende bedrijven. 
Zo wordt in Nederland het milieu het 
hoogst belast van heel Europa. Hier 
is per vierkante kilometer de dichtste 
bevolking, het hoogste energiever
bruik, het meeste vervoer, de grootste 
industriële produktie en het meeste 
vee. Toch gelden in heel Europa de
zelfde milieurichtlijnen. Dit betekent 
of een lage norm die voor de gebieden 
met veel industrie volstrekt ontoerei
kend is, of een hoge norm waaraan 
bepaalde regio’s niet kunnen vol
doen, technisch en/of financieel, en 
ook niet zouden hoeven te voldoen 
omdater niet zoveel industrie geves
tigd is.

Daarom is het nodig dat de milieu
voorschriften meer aangepast moe
ten worden aan de omstandigheden 
van de desbetreffende gebieden. Zo 
zegt Regenboog in het Europese ver
kiezingsprogramma: "Individuele lid
staten moeten ten allen tijde het recht 
hebben strengere maatregelen te ne
men dan de richtlijnen van de EG 
voorschrijven, dan wel met andere 
landen tot dergelijke afspraken te ko
men".
Beter is nog verder te gaan, namelijk 
bepaalde regio’s of landen te dwingen 
om strengere normen te hanteren.

Dit zou kunnen door bepaalde gebie
den aan te wijzen als ’milieu-alarmre- 
gio’, waarvoor de EG dan strenger 
normen hanteert.
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Objektiever zou zijn om een ander 
systeem van richtlijnen te gebruiken, 
namelijk door indien mogelijk niet 
meer uit te gaan van een norm per 
varken, auto of fabriek maar van een 
norm per m3 lucht, liter water enz. 
Dit betekent dat in gebieden met bij
voorbeeld meer zwaveldioxide in de 
lucht strengere maatregelen getrof
fen moeten worden dan in regio’s 
met minder van deze verontreini
ging. De normen zouden dan zo ge
steld moeten worden dat slechts die 
hoeveelheid milieuverontreiniging 
toegelaten wordt waarvan de natuur 
zich kan herstellen. Op die manier 
krijgen we een norm die is toegesne
den op elke specifieke afzonderlijke 
situatie.

Kontrole en sankties

Met milieunormen alleen zijn we er 
nog niet. Er dient ook een effektief 
kontrole- en sanktiestelsel te wor
den ontwikkeld. Tot nu toe is het zo 
dat lidstaten zelf de controles uit
voeren. De Commissie, die moet 
controleren of men zich aan de re
glementen houdt, is grotendeels 
aangewezen op de gegevens die de 
landen zelf aandragen. In de praktijk 
worden die gegevens niet altijd kor- 
rekt doorgegeven. Gelukkig is er wat 
dat betreft reeds een en ander aan 
het verbeteren.

Zo kondigde de Commissie nog voor 
dit jaar een uniform meetsysteem 
aan voor vervuiling. Dit houdt in dat 
elke lidstaat op dezelfde manier 
lucht-, water- en bodemverontreini
ging dient te registreren. Dit kan 
frauderen moeilijker maken. Een 
ander verheugend feit is dat elke Eu
ropese burger sinds kort het recht 
heeft een klacht in te dienen indien 
hij denkt dat een land EG- richtlij
nen overtreedt. Toch moeten we nog 
verder zoeken naar manieren om 
kontrole te verbeteren, bijvoorbeeld 
door middel van een Europese Mi- 
lieuinspektie. In ieder geval dient de 
kontrole in alle openbaarheid plaats 
te vinden om 'doofpottenbeleid’ te 
voorkomen.

Eén huis, één Europa

’Eén huis, één Europa’, geldt bij uit
stek op milieugebied. Immers mi
lieuverontreiniging trekt zich niets 
aan van een Ijzeren Gordijn en is 
een zaak van West- en Oosteuropa 
samen. Daarom is het van belang dat 
de EG-landen niet alleen met elkaar 
afspraken maken over het terugdrin
gen over het terugdringen van de mi
lieuvervuiling, maar ook met landen 
die geen EG-lid zijn zowel uit West- 
als uit Oosteuropa.
Een middel daartoe zou kunnen zijn 
de oprichting van een Europese Mi

lieu Gemeenschap met bindende mi
lieunormen en een effektieve sank- 
tiebevoegdheid.
Samenwerking met Oosteuropese 
landen zou ook nog kunnen leiden 
tot meer begrip voor elkaar en in de 
toekomst tot samenwerking, ook op 
andere gebieden.

Tenslotte

Er valt nog veel te doen in Europa 
wat betreft milieuaangelegenheden. 
Een goed resultaat voor de Regen
boog (PPR, CPN, PSP, EVP en on- 
afhankelijken) bij de Europese ver
kiezingen van 15 juni a.s. kan een po
sitieve impuls geven aan het milieu
beleid van de EG. Ook ligt er voor 
ons, de PPR-Jongeren een taak: al
lereerst het vormen van een mening 
en het lanceren van nieuwe ideeën, 
uiteraard gevolgd door het uitdragen 
van dit standpunt. Dit uitdragen zal 
onder andere gebeuren door het 
nieuwe JOKA-team (Jongerenkam- 
panjeteam) tijdens de Europese ver
kiezingskampanje. Ik hoop dat dit 
artikel een bijdrage kan leveren aan 
het vervullen van die verantwoorde
lijke taak.

Pieter Bemelmans

WIJ HEBBEN EEN DAK AAN TE BIEDEN.
In de zomermaanden (juni tot en met september) hebben wij extra mogelijkheden voor 
vakanties. Aangezien we streven naar een optimale bezetting van de aanwezige accom
modatie roepen wij geïnteresseerde groepen op om in kontakt met ons te treden. Wij 
denken aan: jeugd en jongeren, vakbeweging, aktiegroepen, vrouwen, milieu, derdewe
reld, individuen en anderen die het niet breed hebben en toch even het gevoel willen 
hebben er lekker uit geweest te zijn. Ons centrum is eenvoudig maar degelijk ingericht. 
Er zijn 25 slaapplaatsen. Bar, keuken, tuin en gemeenschappelijke ruimten zijn aanwe
zig. We gaan ervan uit dat de groepen die we ontvangen veel zelf doen (ook koken). 
Het Henk Schram Centrum heeft als doel om groeperingen die vernieuwing en ver
andering nastreven te ondersteunen. Dit gebeurt d.m.v. het aanbieden van ruimte, faci
liteiten en zonodig begeleiding aan groepen die hiertoe het initiatief nemen. Dit alles te
gen zeer betaalbare prijzen. Het centrum is gevestigd in een voormalig hotel, zeer goed 
te bereiken met het openbaar vervoer en gelegen in een natuurlijke omgeving.

karnen staan m sterk

Voor informatie of boekingen: 
HENK SCHRAM CENTRUM 

St. Gerlach 52 
6301 JD Houthem / Valkenburg a.d. Geul

Tel.: 04406 - 41619 
Vragen naar: Berry
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1 9  9 0 m a a t r e g e l
Dit tweede deel in de 1990-serie zal 
gaan over het plan van Jansweier, 
Pet, Groenendijk en Langeveld. Het 
is getiteld: "Haalbaar en betaalbaar: 
kinderzorg na 1990", en is het twee
de deel in de Christine de Pisan- 
reeks, een serie interdisciplinaire 
studies over vrouwen in de samenle
ving, uitgegeven door de sectie vrou
wenstudies van de Erasmus Univer- 
siteit.

De aanleiding tot deze studie is het 
feit, dat steeds meer vrouwen tot de 
arbeidsmarkt willen of moeten toe
treden. De redenen hiertoe zijn, dat 
steeds meer vrouwen inzien dat het 
hebben van een betaalde baan be
vredigend is, vaak bevredigender 
dan de zorg voor huishouden en kin
deren. Bovendien blijven steeds 
meer vrouwen alleenstaand of wor
den zij dit na enige tijd doordat er 
een einde komt aan hun relatie met 
een (kostwinnende) man. Vaak, en 
met name als er sprake is van jonge 
kinderen stuiten vrouwen dan op 
problemen als ze willen toetreden 
tot de arbeidsmarkt. Eén van de be
langrijkste oorzaken hiervan is, dat 
het Nederlandse overheidsbeleid 
nog in hoge mate is afgestemd op ge
trouwde paren met een traditionele 
rolverdeling. Veel geld wordt dan 
ook besteed aan kostwinners, zodat 
die zich een thuiswerkende partner 
kunnen veroorloven, de zgn. kost- 
winnersvoorzieningen. Enkele voor
beelden:
- de alleenverdiener krijgt voor zijn 
partner een extra belastingvrije voet 
bij loon- en inkomstenbelasting;
- voor de thuiswerkende partner on
der de 65 jaar wordt al wel een 
AOW-toeslag gegeven, zo gauw de 
kostwinner de pensioengerechtigde 
leeftijd heeft bereikt;
- het inkomen van de kostwinner dat 
onder het bestaansminimum van het 
gezin ligt wordt uit de toeslagenwet 
aangevuld;
- thuiswerkende partners zijn gratis 
verzekerd wat betreft AOW en 
AWW: omdat ze geen inkomen heb
ben betalen ze ook geen premie;
- ze zijn gratis meeverzekerd in het 
ziekenfonds;
- tweeverdieners of alleenstaanden 
vallen bij inkomensonafhankelijke 
regelingen vaak in een ongunstiger 
tabel dan de alleenverdienende 
kostwinner, gevolgd is dat de arbeid

van de vrouw naast dat van haar 
kostwinnende partner vaak niet lo
nend wordt: er blijft niets over van 
haar inkomen of het totale inkomen 
wordt zelfs lager;
- over onbetaalde arbeid hoeven 
geen belastingen en premies betaald 
te worden.

Geconcludeerd kan worden, dat 
vrijwel de gehele verzorging van de 
thuiswerkende partners collectief of 
semi-collectief wordt gedragen. De 
auteurs berekenen een bedrag van 
flO.OOO a f15.000 per "huisvrouw" per 
jaar. Dit bedrag lijkt vooral door 
buitenshuis werkende vrouwen op
gebracht te worden. Dit bedrag zou 
gezien kunnen worden als een ver
goeding voor de zorg voor de kinde
ren. Maar juist in gezinnen waar 
twee ouders werken of waar maar 
één (werkende) ouder is, is een 
enorme behoefte aan geld om deze 
zorg uit te besteden. Bovendien 
wordt dit bedrag ook toegekend als 
er geen kinderen te verzorgen zijn. 
Duidelijk is dat huishoudens met 
een traditionele rolverdeling be
voordeeld worden.

Gesteld wordt dat als de overheid 
pluriformiteit van leefvormen wil 
mogelijk maken en als de zelfstan
digheid van vrouwen wenselijk 
wordt gevonden - en dat is zo gezien 
het doel van de 1990-maatregel - de 
zorg voor de thuiswerkende partner 
moet worden omgezet in de zorg 
voor de kinderen.

Het liefst zien de auteurs individua
lisering van rechten en plichten, 
waardoor de sociale zekerheid be
perkt kan worden tot een individu
eel bestaansminimum en een indivi
duele verzekering. Relaties verlie
zen dan hun publiekrechtelijk ka
rakter. Verder zou een verzorgings
toeslag voor kinderen moeten wor
den  in g ev o erd , in  p laa ts  van 
partnervoorzieningen en toeslagen 
voor alleenstaande ouders. De kin
derbijslag zou dan bedoeld zijn voor 
materiële kosten, terwijl de verzor
gingstoeslag bedoeld is voor de kos
ten die de zorg met zich meebrengt. 
Helaas blijkt dit individualisering- 
model voorlopig niet haalbaar.

Dat de 1990-maatregel, zoals be
sp ro k en  in de v o rige  Jonge

Radikalenkrant, niet voldoet, zal 
duidelijk zijn. De maatregel raakt al
leen die vrouwen, wier partner een 
inkomen heeft rond het minimum
loon en die geen kinderen hebben 
onder de twaalf. Bovendien veran
dert er niets aan het structurele ge
brek aan kinderopvang en blijft het 
herintredingsprobleem bestaan.

Bij gebrek aan een model dat vrou
wen de m ogelijkheid b ied t de 
arbeidsmarkt op te gaan en dat tege
lijkertijd haalbaar is, is door de au
teurs een nieuw model ontwikkeld: 
het zogenaamde blijf-in-de-markt- 
model. Uitgangspunt is de verande
ring van kostwinnersfaciliteiten in 
voorzieningen voor de verzorging 
van kinderen, om zo vrouwen in 
staat te werken en te blijven werken, 
ook na de geboorte van een kind. De 
vrouwen in Nederland worden hier
toe verdeeld in drie groepen, de in
deling is gebaseerd op hun mogelijk
heden tot zelfstandigheid.

De oudste groep is geboren voor of 
in 1959. Van deze vrouwen wordt 
verondersteld dat ze, als ze niet wer
ken, al lang van de arbeidsmarkt 
zijn. Daarom hebben ze weinig mo
gelijkheden tot herintreden en blijft 
alles voor hen bij het oude.

Van de groep die geboren is tussen 
1959 en 1972 wordt een zekere zelf
standigheid verwacht. Hoewel ze 
zich niet op het nieuwe beleid heb
ben kunnen voorbereiden, zijn ze 
niet zo kansloos op de arbeidsmarkt 
als de vrouwen uit de eerste groep. 
Als ze geen kinderen onder de 
twaalf verzorgen, komen deze vrou
wen alleen in aanmerking voor kost- 
winnerstoeslagen als ze beschikbaar 
zijn voor de arbeidsmarkt of als ze 
bezig zijn met activiteiten die hun 
kansen op de arbeidsmarkt vergro
ten. Alles bij het oude laten wordt 
gezien als vroegtijdige pensionering 
en kan alleen nog op kosten van de 
kostwinner. Wel is er de mogelijk
heid tot korte terugtrekking van de 
arbeidsmarkt om kinderen te ver
zorgen en dit op kosten van de ge
meenschap te doen.
De groep' die na 1972 is geboren is 
per definitie economisch zelfstan
dig, ook als er jonge kinderen zijn. 
Van hen wordt blijvende arbeids
participatie verwacht, zodat herin-
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tredingsproblemen worden voorko
men. Alle kostwinnersvoorzieningen 
vervallen voor deze vrouwen. Voor
waarde is wel dat in het tekort aan 
kinderopvangvoorzieningen wordt 
voorzien om zo de de combinatie 
kinderen-werk mogelijk te maken.

Voor alle kinderen,van moeders uit 
de laatste groep en voor de kinderen 
van twee werkende ouders uit de eer
ste twee groepen geldt een verzor
gingstoeslag. Deze toeslag kan wor
den gebruikt om kinderopvang mee 
te bekostigen, of om één van de ou
ders thuis voor de kinderen te laten 
zorgen. De toeslag is te laag om in 
dat geval als vervanging van gederf
de inkomsten te kunnen dienen. 
O verigens zu llen  de k o s t
winnersvoorzieningen voor de jong
ste groep wel blijven gelden voor die 
vrouwen die tegen wil en dank werk
loos zijn, zolang er nog geen zelfstan
dige uitkering voor deze vrouwen is. 
Andere voorzieningen die getroffen 
zullen moeten worden zijn het ou
derschapsverlof en het arbeidsvoor- 
zieningenbeleid.

Vervolgens wordt voorgerekend wat 
de inkomsten en uitgaven van het 
blijf-in-de-markt-model zullen zijn. 
Of de bedragen kloppen, kan ik niet 
inschatten, maar de manier waarop 
gerekend is komt mij wel realistisch 
over. De opbrengsten worden gerea
liseerd, doordat langzamerhand 
steeds meer kostwinnersvoorzienin
gen overbodig worden gemaakt. Bo
vendien betalen vrouwen, die eerst 
niet gingen werken en dus door de 
overheid gesubsidieerd werden, nu 
ze wel betaalde arbeid verrichten

zelf premies en belastingen. Het geld 
dat zo vrijkomt, zou moeten worden 
besteed aan voorzieningen voor 
kinderverzorging: kinderopvang en 
verzorgingstoeslagen. De uitgaven 
zullen in het begin hoger zijn dan de 
inkomsten. De redenen hiervan zijn, 
dat eerst een grote achterstand uit 
het verleden op het gebied van kin
deropvang moet worden wegge
werkt, en dat de groepen die relatief 
het meeste gaan opleveren (de jong
ste en een deel van de middelste 
groep) in het begin nog klein zijn. Op 
den duur, naarmate de jongste groep 
toeneemt en de oudste af, zullen de 
uitgaven minder worden dan de in
komsten. Bovendien maken vrouwen 
maar kort, hooguit twaalf jaar per 
kind, gebruik van verzorgingstoesla
gen, terwijl kostwinnerstoeslagen in 
principe jarenlang nodig kunnen 
zijn.

Tot zover de samenvatting van het 
plan "Haalbaar en betaalbaar: arbeid 
en kinderzorg na 1990". Dit plan lijkt 
mij een veel beter alternatief dan het 
huidige plan omtrent de economi
sche zelfstandigheid van vrouwen. 
Of de financiële kant haalbaar is kan 
ik niet inschatten, en ik ben het niet 
eens met de schrijvers dat de 1990- 
meisjes zich goed hebben kunnen 
voorbereiden. De meisjes die over 
een paar jaar achttien worden, kun
nen dat hopenlijk wel. Erg goed vind 
ik, dat dit plan voor alle inkomens
groepen consequenties heeft en niet 
alleen voor die groepen die rond het 
minimum zitten en dat met dit plan 
langzaam maar -zeker het herintre- 
dingsprobleem zal verdwijnen.

Na het lezen van het boekje deed ik 
mijn ogen dicht en zie daar, de femi
nistische heilstaat, althans, op het ge
bied van arbeid en inkomen, diende 
zich aan. Bovendien blijft er de mo
gelijkheid tot een traditionele rolver
deling, dus klein recht: tevreden? 
Het levert de overheid geld op, dus 
het kabinet: tevreden?. Het draagt 
bij aan economische zelfstandigheid, 
dus links: tevreden? Je vraagt je af 
waarom er nog zo moeilijk wordt ge
daan over die hele 1990-maatregel: 
de oplossing ligt hier toch? Maar he
laas, de oplossing ligt hier inderdaad 
wel, in de Jonge Radikalenkrant en 
op mijn bureau en in de Opzij van ok
tober 1988. Maar zelfs de Emancipa- 
tieraad (ER) die de regering over dit 
onderwerp moet adviseren kende dit 
alternatief niet (althans de beleids
medewerkster meisjesbeleid die ik 
laatst sprak). Als een emancipatiege- 
zind orgaan als de ER zo’n plan al 
niet kent, wat moeten we dan van de 
Tweede Kamerfrakties en het kabi
net verwachten?

Oproep
Wie oh wie is al geïnteresseerd in het 
thema 1990 en de economische zelf
standigheid van meisjes? Wie wil 
meedoen met de voorbereiding van 
de meningsvorming hierover in de 
organisatie en het uiteindelijke kon- 
gres dat in november gaat plaatsvin
den? Willen die mensen contact op
nemen met Heleen: 010-4221986 of 
Leonieke: 020-228461. (Natuurlijk 
willen we zowel meiden als jongens 
bij de organisatie betrekken!)

Jonge Radikalenkrant/1989/nr. 1/pag. 8



/  U , f ' I I

JO
N

G
E 

R
AD

IK
AL

EN
KR

AN
T



Colofon Redaktioneel
De Jonge Radikalenkrant is een 
uitgave van de PPR-Jongeren, de 
jongerenorganisatie van de 
Politieke Partij Radikalen.

Abonnementen:
PPR-Jongeren 
1 e W eteringdwarsstr 4 
1017 TN Amsterdam 
020-228461

Abonnementsprijs:
PPR-Jongeren gratis 
individuen f  15,- 
instellingen f  20,-

Redaktie:
Mare den Elzen;
Hannie Geerts;
Fred Mossink;
Peter Janssens.

Voor jullie ligt de tweede "Jonge 
Radikalenkrant" van 1989. De krant 
wordt deze keer voor een groot 
deel gevuld door de kongreskrant.

Op 27 mei 1989 houden de PPR- 
Jongeren hun kongres. Onderwerp 
van het kongres is ‘economie en 
ecologie”. Het kongres vindt plaats 
in Amsterdam.(zaal A van het 
CREA-gebouw; Turfdraagsterspad 
17; Amsterdam)
Ben je nieuwsgierig geworden en 

wil je ervan alles van weten sla dan 
deze krant open. Dan lees je alles 
over hetkongres.
Verder is er natuurlijk de ‘ normale’ 
Jonge Radikalenkrant met 
interessante nieuwe onderwerpen. 
Er is een stuk van de ‘Grote Peel". 
Ook verte lt Pauline w at ze met

M50 allemaal van plan zijn.
Ze hebben daar veel ideeën. Laten 
w e zorgen dat het daar niet bij 
blijft. Bart heeft een verslag 
gemaak van zijn reis naar Israël.
Ook van uit politiek Den Haag 
hebben we het één en ander 
vernomen.

Kortomina het lezen van deze krant 
ben je weer op de hoogte van het 
reilen en zeilen van de PPR- 
Jongeren.
Tenslotte w illen w e je er nog op 
wijzen dat op het komend kongres 
de eindredacteur van de Jonge 
Radikalenkrant er mee stopt. 
Mensen die zin hebben de krant 
nog iets mooier te  maken kunnen 
contact m et ons opnemen. We 
rekenen op veel reakties.

Verder werkten mee:
Bart Smit;
Marloe Bosch;
Gert van Bergen;
Christien Reitzema;
Luuk Heijlman;
Pauline Verheule;
Henk Thuis;
Hans Siepel;

De tekst van de Jonge 
Radikalenkrant is ook op 
geluidsband verkrijgbaar.

Lay-out: De Redaktie. 
Drukkerij: Pasklaar Sittard

Kopij voor de volgende Jonge 
Radikalenkrant naar

Fred Mossink 
Beeklaan 5 
2562 AA Den Haag 
070-450129

Sluitingsdatum:
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Hulde aan van Otterloo!
Een paar weken geleden op het 
Binnenhof de opstand der kleine 
partijen. Rechts en links. Peter 
Lankhorst hand-in-hand met 
Meindert Leerling samen op de 
barricaden.

W at was er gebeurd?
Het PvdA-kamerlid Van Otterloo 
(veel vlees) had de aanval op de 
kleinere partijen geopend. Bij de 
behandeling in de Kamer van de 
nieuwe kieswet stelde hij voor, het 
de kleinere partijen moeilijker te 
maken een zetel in de gemeente
raad te krijgen. "Kleine partijen zijn 
lastig", zo kraaide deze rooie haan, 
en "het is n iet effic iënt besturen", 
zo kukelde hij in de microfoon, om 
zijn voorstel van motieven te voor
zien. Nu is dat laatste natuurlijk een 
kulargument. M et één partij 
besturen (dat is een dictatuur,

geloof ik) is vanzelf nog efficiënter. 
Dan hoef je m et oppositie hele
maal geen rekening te houden.
Het voorstel haalde het niet. De 
aanval van David slaagde en 
Goliath ging door de knieën. Van 
Otterloo m oest een smadelijke 
terugtocht gaan. Zelfs zijn 
fractievoorzitter Kok, liet hem 
genadeloos donderen en de 
publieke opinie etiketteerde hem 
als "Kindermoor-denaar". Einde 
politieke carrière, zou je zeggen. 
W at mij nu bezighoudt, is, waarom 
deze volksvertegenwoordiger zo 
m et open ogen de afgang heeft 
gezocht? Het kon toch bevroeden 
dat smaad zijn deel werd? Immers 
w ie  in Nederland aan "klein" komt, 
kom t aan politiek Nederland zelf. 
Politieke incest is een doodzonde. 
Waarom dan toch deze Brutus-rol? 
Ik heb er maar één verklaring voor.

Van Otterloo w ilde m et deze 
politieke zelfkastijding twee dingen 
aantonen. Ten eerste de bestaande 
sympathie voor de kleinere poli
tieke partijen. Daar slaagde hij 
wonderwel in. Het bericht stond 
nog niet in de Volkskrant of golven 
van warm e sympathie overspoel
den d it mooie land. Ten tweede 
w ilde hij de machtsarrogantie en 
m achtswellust van de PvdA aan de 
kaak stellen. Ook dat werd een 
groot succes. Elk zichzelf respec- 
erende Nederlandse columnist 
leende zijn pen om daaraan heftige 
zinnen te w ijden. Geen van hen zal 
d it PvdA-kamerlid geprezen heb
ben. Ten onrechte, zo weten wij 
nu. W ij kennen nu de ware mo
tieven van deze politieke 
kamikaze-aktie. Daarom past ons 
slechts één slotwoord:
HULDE aan Van O tte rloo !!!!

Hans Siepel

Rusland
Glasnost en perestrojka; het zijn 
twee begrippen die recentelijk aan 
het politieke woordenboek zijn 
toegevoegd. Ze beloven hoop voor 
verdergaande ontspanning tussen 
oost en west. Niet-politici kunnen 
daar een belangrijke rol in spelen. 
En zeker jongeren.

De PPR-Jongeren hebben een 
delegatie van Soviët-jongeren 
uitgenodigd om in Nederland rond 
te kijken, te spreken m et Nederl
andse jongeren en te konfereren 
over het thema het gemeenschap
pelijk huis van Europa. Deze 
konferentie zal moeten uitmonden 
in een aantal konkrete aanbeve
lingen. Een jaar later zal in de 
Soviët-Unie een tegen-konferentie 
plaatsvinden, waar bezien zal 
worden w at van de aanbevelingen 
terecht is gekomen.

De Soviët delegatie zal op 13 mei 
in ons land aankomen. Ze zal dan 
een paar dagen naar gastgezinnen 
gaan. Daarna volgt een meeloop- 
dag; waarop de russische jongeren 
kennis kunnen maken m et de 
nederlandse organisaties, en een 
dagje mee kunnen lopen m et een 
nederlandse jongere daarin.

Op donderdag 18 mei
Dan begint de konfentie over het 
gemeen-schappelijke huis Europa. 
Dit zal plaatsvinden in het Instituut 
voor Slavische talen van de Univer- 
site it van Amsterdam. Deze dag is 
vrij toegankelijk, en w e hopen dan 
ook dat we jullie daar zullen zien. 
Sprekers zijn daar: Bas de Gaay 
Fortman, iemand van Milieudefen
sie, een jongere, iemand van de 
Regenboog. Ook zullen er een paar 
russen spreken.

Op vrijdag 19 mei
Danis er een besloten workshop, 
waarna er een receptie is op het 
partijburo, (eerste wetering- 
dwarsstraat 4 in Amsterdam.)
Daar kunnen alle geïnteresseerde 
PPR-Jongeren kennis maken met 
de russische jongeren.
Hierna zullen de jongeren de 
thuisreis w eer aanvaarden. We 
hopen dan samen gekomen te zijn 
to t meer wederzijds begrip, en 
aanbevelingen aan 'de 
wereldleiders' hoe w ij een 
gezamenlijk Europa zien. W ant 
jullie zullen het toch m et ons eens 
zijn:, er is één europa, en geen 
tw ee!
W e hopen je te zien op een van de 
dagen.
Voor preciese gegevens kan je het 
beste even m et het buro bellen 
(020-228461).

Luuk Heijlman.
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PPR-Jongeren en 1990
In de beide vorige Jonge 
Radikalenkranten stond 
uitgebreide informatie over de 
1990-maatregel. Belangstellenden 
die mee willen helpen aan de 
voorbereiding van ons kongres in 
november over dit thema kunnen 
zich melden bij Leonieke (020- 
228461) of Heleen (010-4221986). 
Vooral ook nog niet aktieve 
(nieuwe) leden.zijn welkom.
Kosten worden natuurlijk vergoed.

Meisjes na 1990 economisch 
zelfstandig?
In de nabije toekom st zal de 
traditionele rolverdeling (hij werkt, 
zij zit thuis en verzorgt kinders) 
alleen nog in de
geschiedenisboekjes voorkomen. 
De nieuwe generatie vrouwen 
moet zelf de kost verdienen en niet 
financieel afhankelijk zijn van een 
verdienende partner. Dat is het 
streven van de regering en van 
verreweg de meeste politieke 
partijen.

De zogenaamde "1990-maatreger 
w ijs t ook in die riching. Na 1990 
moet iederen die vanaf dat jaar 18 
w ordt zelfstandig in zijn/haar 
levensonderhoud voorzien en is 
verplicht om te solliciteren. Vanaf 
dat jaar vervalt namelijk het recht 
op een toeslag op een W W  of 
AOW-uitkering voor mensen die

samenwonen m et een partner van 
18 jaar.
Ekonomische zelfstandigheid, 
prima! Maar hoe zit het m et het 
hoge werkloosheidscijfer onder 
vrouwen, de slechte positie op de 
arbeidsmarkt, het tekort aan 
kinderopvang, het onderwijsnivo 
van meisjes? Moet daar eerst niet 
w at aan veranderen?
Informatie en meningen over deze 
en nog veel meer zaken komen op 
deze forumdag aan de orde.

programma
De dag bestaat uit twee delen: 
Vanaf 11.00 to t 13.00 uur w ordt 
het forum gehouden.
Aan het forum zullen deelnemen:
* Maria van Veen, 

voorzitster 
Vrouwenbond FNV

* Marian ter Haar, 
medewerkster projekt 
deskundigheids
bevordering tweede lijn 
(meisjesbeleid)

* Anneliese van der Stoel, 
gemeenteraadslid 
Amsterdam en lid van de 
Emanicipatieraad

* Liesbeth Schepers, 
dekaan Aletta Jacobs 
Scholengemeenschap

*Lène Dresen-Coenders, 
psychologe en publiciste 

*Je t Thole, 
meidenwerkster

Jongerenbeweging 
Verbonden m et de FNV

Elk van deze spreeksters houdt 
een korte inleiding en daarna kan 
de zaal losbranden m et de vragen. 
Na de lunch, om 14.00 uur: 
Workshops rond de thema's 
arbeidsmarkt, welzijnswerk en 
onderwijs.
Om 16.00 uur sluiten w e  de dag 
feestelijk af.
De dag w ord t georganiseerd door: 

de vrouwengroep van de NIVON 
Jeugd & Jongeren. D it is een 
progressieve organisatie voor 
mensen to t 25 jaar. Binnen de 
organisatie zijn verschillende 
(vrijwilligers)-groepen jongeren 
aktief op de m eest uiteenlopende 
gebieden. Van kinderkampen en 
jongerenreizen to t en m et 
m ilieuaktiviteiten en 
meidenweekends. De 
vrouwengroep zet aktiviteitenop 
voor vrouwen vanaf 18 
jaar.vakantiekampen, 
themaweekends, brochures en 
forumdagen zoals deze.

Opgave en informatie: Buro NIVON 
Jeugd & Jongeren 
Nieuwe Herengracht 119 
1011 SB Amsterdam 
020-269211

Kosten: f  10,- inkl. lunch en 
konsumpties.

Mededelingen
Op het najaarskongres d.d. 25 
november, zullen onder andere de 
statuten van de PPR-Jongeren aan 
de orde komen. Deze zijn op de 
kongressen in Zuid-Holland en 
Limburg uitgebreid aan\de orde 
geweest. Een definiteve ver
werking van deze wijzigingen zal 
dan in een keer aan de orde 
komen.

Om dit op een juiste manier te 
doen, ligt de tekst nu voor iedereen 
te r inzage. Geïnteresseerden 
kunnen er dus een aanvragen.

Iedereen heeft enige tijd geleden 
een acseptgirokaart binnen
gekregen, m et daarbij het verzoek 
het lidmaatschapsgeld te betalen. 
Leden van de PPR hoefden niet te

betalen, maar werden verzocht een 
g ift over te maken.
Veel leden hebben inderdaad een 
bedrag overgemaakt. Toch zijn er 
nog een hoop PPR-Jongeren 
leden, die geen lid van de PPR zijn 
en ook nog niet betaald hebben. 
Deze mensen worden verzocht 
alsnog het lidmaatschapsgeld 
(minimaal fl. 10,-) over te maken 
op giro 3953768.

4





Congreskrant

Het voorjaarscongres van de PPR- 
Jongeren heeft als thema eco
nomie en ecologie. Het wordt 
gehouden op 27 mei 1989 in het 
CREA gebouw (zaal A) in Amster
dam.
Het is de bedoeling om van dit 
congres ook voor andere jongeren 
dan PPR-Jongeren een aantrek
kelijk evenement van te maken. 
Daarom is de aard en opzet van dit 
congres anders dan vorige con
gressen.

We hebben gekozen voor een 
openbaar en een besloten ge
deelte. Het openbare gedeelte in 
de vorm van een forum moet een 
publiekstrekker worden. Het is 
hierbij uitdrukkelijk de bedoeling 
dat er naast de PPR-jongeren ook 
andere geïnteresseerde jongeren 
worden aangetrokken. In het forum 
zullen vertegenwoordigers uit het 
bedrijfsleven, de politiek en de 
wetenschap deelnemen. Het is de 
bedoeling dat ze elkaar in de haren 
vliegen over w at er gedaan moet 
worden om een schoon milieu te 
krijgen, en vooral over hoe dat 
moet gebeuren en door w ie dat 
betaald moet gaan worden.
De inhoudelijke voorbereiding van 
het congres, door de afdelingen en 
andere genteresseerden kan 
gebeuren door middel van dis
cussie. Door een schrijfgroepje 
oveiï economie en ecologie is 
inmiddels een soort essay-bundel 
vervaardigd. In deze bundel zijn vijf 
artikelen opgenomen die elk een 
ander aspect van de milieu
problematiek bij de kop nemen. Na 
een filosofische inleiding is er een 
algemeen artikel over de werking 
van de economie. Een apart verhaal 
is er over de rol van de consument. 
Alternatieven worden geboden in 
een artikel over kleinschalig 
ondernemen, en to t slot is er een 
artikel over het milieubeleid van de 
EEG.

Genoeg stof to t discussie dachten 
w ij. Het is dan ook de bedoeling 
dat de afdelingen dat doen, en dat 
daaruit een aantal stellingen, 
discussievragen voortkomen. Deze 
kunnen worden voorgelegd aan 
het forum, of kunnen dienen als 
motie.
Daarmee zijn we aan het huis
houdelijke en tevens besloten 
gedeelte van het kongres aan
geland. Na het forum, w at on
geveer drie uur gaat duren 
(inclusief pauze), is het tijd voor de 
hoognodige, maar zo weinig 
mogelijke huishoudelijke 
bezigheden.
Daarin is één ding wel heel 
belangrijk, namelijk de moties. Na 
de discussie in de afdelingen en 
elders en na het horen van alle 
verschillende opinies van het 
forum  is het tijd voor inhoudelijke 
standpuntbepaling. Naar aanleiding 
van de door jullie opgestelde mo
ties en die van het bestuur w ordt er 
gediscussieerd en gestemd.
Aan het eind van de middag is er 
voor de liefhebbers de gelegen
heid om een borrel te  drinken 
en/of om een hapje te eten.

Programma
Het programma ziet er dan als volgt 
uit:

openbaar gedeelte:
11.30- 12.00:
12.00- 13.30:
13.30- 14.00:
14.00- 15.00:
1 5 .0 0 -  16.00:

zaal open, koffie
forum
pauze
discussie
pauze

besloten gedeelte:
16.00 - 17.30: huishoudelijk deel, 
moties

sluiting
17.30 - 19.00:lnformeel napraten

De plaats waar het congres w ordt
gehouden is :
zaal A: CREA-gebouw

Turfdraagsterspad 17 
1012 XT Amsterdam 
tel. 020 - 262412

Het CREA - gebouw is te bereiken 
met de tram: lijn 4, 9, 16, 24,
25, uitstappen halte Spui (twee 
haltes vanaf Amsterdam CS. Het is 
ook makkelijk te lopen, ongeveer 
tien minuten vanaf het station.
(zie plattegrond).

Huishoudelijk deel van het kongres
Op het voorjaarscongres in Delft 
(1988) heeft het PPR-Jongeren
congres een aantal besluiten 
genomen n.a.v. de voorstellen van 
de werkgroep “Kijken naar de 
Toekomst”. En van de besluiten 
van dat congres was: “Per jaar zijn 
er tw ee congressen. Op de voorj- 
aarscongressen worden alleen 
inhoudelijke zaken behandeld, het 
najaarscongres behandelt dan 
inhoudelijke zaken en huis
houdelijke. D it ging in op het 
najaarscongres 1’988.
Dat betekent dat w e nu voor het 
eerst een uitsluitend inhoudelijk 
congres hebben. Daarom worden 
inhoudelijke moties aan het con
gres te r besluitvorming voorgelegd. 
Voor de rest liggen er geen 
huishoudelijke stukken zoals een 
jaarplan, een bestuursverant- 
woording en een financiel verslag. 
Dat komt allemaal in november.
Dat neemt niet weg dat we in het 
programma van het congres een 
half uurtje hebben uitgetrokken 
voor w at huishoudelijke zaken. Het 
gaat dan vooral om kandidaat
stellingen voor het bestuur. Op het 
congres in Amsterdam, kunnen 
nieuwe bestuursleden gekozen 
worden. W ij nodigen jullie dan ook 
van harte uit kandidaten voor het 
bestuur te stellen. Concreet is er 
vooral behoefte aan iemand die 
scholing en vorm ing e|i w at in
houdelijke zaken w il doen. Om van 
te voren aan het congres te kunnen 
vertellen w ie kandidaat is gesteld, 
is het noodzakelijk dat tenm inste 
op zaterdag 20 mei bij het bestuur 
kandidaten bekend zijn. Gezien de 
samenstelling van het huidige be
stuur nodigen w e vooral meiden uit 
te reageren.
Tijdens het huishoudelijk gedeelte 
is er verder ook ruimte om in
formatieve vragen aan het bestuur 
te  stellen. Als je van te voren 
vragen opstuurt maken we er nog 
een copietje van voor de andere 
congresgangers.
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Bundel economie en 
ecologie
Dat een liberale milieuminister de 
geitenwollensok, metafoor voor de 
alarmklok die over het milieu geluid 
wordt, gelijk zou gaan geven was 
een paar jaar geleden nog 
ondenkbaar. Evenals het feit dat 
de wasmiddelenfabrikanten elkaar 
om het hardst zouden beconcur
reren met de kleur groen en het 
parool fosfaatvrij. Het lijkt erop dat 
het milieuvriendelijk bewustzijn bij 
de massa's is doorgebroken.

Een verheugende ontw ikkeling zou 
je denken. Maar schijn bedriegt. 
Dezelfde liberale partij levert een 
minister die haar uiterste best doet 
om het groeiende autoverkeer zo 
soepel mogelijk door de drukke 
Randstad te  loodsen. Weliswaar 
w ordt ook het openbaar vervoer 
uitgebreid, maar het b lijft een 
hinken op tw ee  gedachten.
Een echte keus vóór het milieu en 
tegen verdere vervuiling w ord t niet 
gemaakt. De vervangers van 
fosfaten in de wasmiddelen zijn zo 
mogelijk nog schadelijker voor het 
milieu. Het lozen van chemisch 
afval w a t inmiddels is verboden in 
de westerse landen, w ord t rustig 
voortgezet in de derde wereld. Op 
Europees niveau kom t men maar 
moeizaam to t een gezamenlijk 
m ilieubeleid. Rampen m et olie
tankers lijken een steeds grotere 
omvang aan te gaan nemen. Het 
zijn maar een paar voorbeelden 
waarmee w ord t aangegeven dat de 
genomen m ilieumaatregelen 
slechts een druppel op een gloei

ende plaat zijn. Het roer moet om , 
het is tijd voor radicale verande
ringen, voor het te laat is.
De titel van deze bundel is 
economie en ecologie. Betekent 
het kiezen voor het ene, de 
uitsluiting van de ander? Het is in 
elk geval duidelijk dat ze sterk 
samenhangen. De economie is 
voor een groot deel afhankelijk van 
haar natuurlijke omgeving; 
grondstoffen, ruimte noem maar 
op. Sommigen beweren dat 
economische groei noodzakelijk is 
voor het oplossen van de milieu
problemen. Anderen beweren dat 
ju ist de economische groei de 
oorzaak is van die vervuiling. 
Moeten w e onze hoop richten op 
Europa, of zijn het uiteindelijk de 
multinationals die de dienst 
uitmaken? O f zijn het de consu
menten die de macht hebben en 
m et een boycot bepaalde maat
regelen kunnen afdwingen?
Het zijn allemaal vragen waar we 
niet zo maar antwoord op kunnen 
geven. De bundel w il een aanzet 
geven in de discussie over de vele 
aspecten van de milieuproblema
tiek. Daarnaast zijn er een aantal 
aanbevelingen in te vinden.
De bundel bestaat uit 5 bijdragen:
(i) een inleiding vanuit een 
filosofische kijk op de zaak; 
geschreven door Christien 
Reitzema, student filosofie en 
politicologie, en landelijk bestuurs
lid PPR-jongeren. Zij gaat in op de 
specifieke manier van denken die 
aan onze maatschappij ten

grondslag ligt en die de huidige 
benaderingswijze ten opzichte van 
de natuur to t gevolg heeft.
(ii) een algemeen economisch 
verhaal; hoe w erkt de economie, 
welke afwegingen spelen een rol 
in het maken van een 
economische keuze?: geschreven 
door Marcel Peeringa, student 
lerarenopleiding economie, 
voorzitter PPR-jongeren afdeling 
Drenthe.
(iii) een betoog over de macht van 
de consument; w at is het gedrag 
van de consument, w at zouden 
consumenten kunnen bereiken?: 
geschreven door Leonieke Daalder, 
politicologe en medewerkster 
PPR-jongeren.
(iv) een pleidooi voor een andere 
economische orde, kleinschalig en 
milieuvriendelijk, hoe is dat te 
organiseren?: geschreven door 
Geert de Vos, natuurkundige.
(v) en to t slot een verhaal over 
Europa, hoe staat het er nu voor 
m et de milieumaatregelen, w at is 
er mogelijk op Europees niveau, en 
w at m oet daarvoor veranderen?: 
geschreven door Pieter Bemel- 
mans, student rechten en landelijk 
bestuurslid PPR-jongeren.
W e hopen dat deze inhoud zal 
bijdragen aan een vruchtbare 
discussie over economie en 
ecologie. De bundel dient tevens 
ter introductie van het forum w at 
op 27 mei a.s in Amsterdam wordt 
gehouden over dit onderwerp.
Onze dank is verschuldigd aan de 
auteurs van de geleverde artikelen.
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I

Stellingen economie en 
ecologie
De onderstaande stellingen zijn 
door het landelijk bestuur in
gediend.

Bedrijven en overheid
Milieubeschermende maatregelen 
zijn belangrijker dan economische 
motieven die het milieubelang in 
de weg staan. Milieumaatregelen 
moeten niet worden overgelaten 
aan de vrijw illigheid van het be
drijfsleven. De overheid zal het 
voortouw  moeten nemen in het 
nemen van m ilieubeschermende 
maatregelen, te  weten:
-het opstellen van normen voor het 
produceren en gebruik van ver
vuilende stoffen, het criterium 
daarvoor is het herstel door de 
natuur,
-zorg dragen voor het naleven van 
die normen door middel van 
verbodsbepalingen: op die pro- 
dukten /sto ffen die niet uit het 
milieu zijn te halen (b.v kwik), 
-heffingen (Groentax): op die 
produkten /s to ffen die wel uit het 
milieu kunnen worden gehaald (b.v 
fosfaten). De heffing bestaat dan 
ten minste uit de kosten daarvan, 
de energiesparing bevorderen en 
het overgaan van vervuilende 
energiebronnen (kolen, kern
energie, benzine) op milieu
vriendelijke, onuitputtelijke 
bronnen (wind, zon),
-het organiseren van grootschalig 
hergebruik van afval, en het ge
scheiden ophalen van afval. Daar
naast moet er op grote schaal 
statiegeld worden ingevoerd op 
her te gebruiken produkten,
-het belonen van milieuvriendelijke 
produktieprocessen o f technische 
innovaties daarvan. Het stimuleren 
van onderzoek naar m ilieu
vriendelijke produktiemethoden, 
-het instellen van een wisselbeker 
voor het m eest vervuilende bedrijf, 
- het terugdringen van het auto
verkeer, o.a door middel van het 
prijsmechanisme, en het stim u
leren en het verbeteren van het 
openbaar vervoer. Fiets- en 
voetgangervriendelijke voor
zieningen moeten worden 
getroffen.
-het stimuleren van kleinschalig, 
milieu en diervriendelijk onder
nemen in landbouw en industrie. 
Dit moet gepaard gaan met de 
invoering van een basisinkomen en

het belasten van kapitaal in plaats 
van arbeid, zodat het mogelijk is 
rendabel kleinschalig te onder
nemen.

consumenten
Consumenten hebben veel macht, 
maar het besef daarvan is niet erg 
groot. De groep vorm t geen ge
heel, maar bestaat uit zeer uiteen
lopende individuen. Toch kunnen 
/m oeten consumenten een grote 
rol spelen in het bereiken van een 
schoon milieu:
-om consumenten als één geheel 
te laten optreden is het van belang 
dat ieder individu ervan overtuigd 
raakt dat hij/zij zijn/haar gedrag 
m oet veranderen. Hiervoor is een 
mentaliteitsverandering nodig.
Deze is'bijvoorbeeld te bereiken 
door het geven van informatie door 
de overheid en/of consumente
norganisaties,
-een andere manier om 
consumenten to t een ander gedrag 
te laten overgaan is door middel 
van het prijsmechanisme. De prijs 
van het (milieuvervuilende) artikel 
w ordt dan mede bepaald door de 
milieuheffing op dat artikel. De 
consument zal dit laten meewegen 
in de keuze van de aankoop. Hier 
kan ook een stimulans/signaal 
vanuit gaan naar de consument: 
men is gewaarschuwd door de prijs 
dat het om een milieuvervuilend 
produkt gaat.
-er moet een milieukeurmerk 
worden ingevoerd,
-op de produkten moet informatie 
komen over de gevolgen voor het 
milieu van het produkt, produktie
methoden, afval(verpakking). Ook 
moet er op komen te staan hoe/ 
waar iets kan worden weggegooid. 
De faciliteiten voor het ophalen van 
gescheiden afval moeten dus sterk 
worden uitgebreid (aparte ophaal 
voor groen afval, blikbakken etc.)
Zo w ordt het voor de consument 
duidelijk waar het produkt van is 
gemaakt, hoe het moet worden 
weggegooid en dat een stuk een
voudiger wordt.
-een verbod op reclame voor 
m ilieuvervuilende produkten.

Europa
-het probleem van de m ilieu
normen van de Europese Ge

meenschap is voor een groot deel 
terug te voeren op het fe it dat de 
milieu richtlijnen voor elke lidstaat 
hetzelfde zijn, terw ijl er grote ver
schillen in omstandigheden be
staan tussen de regio's. Daarom is 
het nodig dat er een ander sy
steem van richtlijnen gebruikt gaat 
worden: een norm per kubieke

meter lucht, liter water in plaats 
van per auto, varken of fabriek. Bij 
het vaststellen van de normen 
moet men uitgaan van de carrying 
capacity, die hoeveelheid milieu
verontreiniging waarvan de natuur 
zich kan herstellen.
-om milieuheffingen mogelijk te 
maken is het nodig dat de onder
grens van de BTW op Europees 
niveau verlaagd wordt, zodat lid
staten de mogelijkheid hebben om 
bovenop de BTW een ECOTAX in 
te voeren, zonder dat de consu
ment in koopkracht achteruit gaat. 
-milieuverontreiniging is een zaak 
W est- en Oost europa samen. 
Daarom is het belangrijk dat niet 
alleen EG-landen maar alle 
Europese landen m et elkaar 
afspraken maken over het terug
dringen van de milieuver
ontreiniging. Het oprichten van een 
Europese Milieu Gemeenschap 
kan hiertoe een middel zijn.
-op Europees niveau moet worden 
gezorgd dat landen zelf hun afval 
verwerken, er moet een verbod 
komen op de (illegale) uitvoer van 
(chemisch) milieuvervuilend afval 
naar derde wereld landen en Oost- 
Europa.

8



Bak van
Het gaat niet goed met de hoog
veenrestanten in de Peel op de 
grens van Brabant en Limburg. Er 
zijn diverse boosdoeners aan te 
wijzen waarvan de landbouw de 
grootste is, maar evenzeer de in
dustrie, het verkeer alsmede de 
politiek.
Begrippen als verzuring, ver
droging, vermesting en voedsel- 
verrijking zijn, zeker na het uit
komen van het geruchtmakende 
rapport "zorgen voor morgen" en 
de kersttoespraak van de koningin, 
tot het dagelijks taalgebruik in ons 
land gaan behoren. In dit artikel 
wordt specifiek ingegaan op met 
name de bestuurlijke problematiek 
rond het natuurgebied de Groote 
Peel.

Omzetten in varkens
Hoogveengebieden worden 
gekenm erkt door hun voedsel- 
armoede, vochtigheid en daarmee 
openheid. Wanneer je streeft naar 
nieuw hoogveen (regeneratie van 
dit in ons land zeldzame ecosy
steem) m oet je dus zorgen dat het 
voedselarm b lijft (mestproble
matiek. voedselverrijking, ver
zuring) en dat het hoge grond
waterstanden houdt (verdroging).
Al deze problemen spelen in de 
Peel.

Eén van de laatste hoogveen
restanten van de Peel (eens 30.000 
ha groot) is de 1340 ha metende 
Groote Peel op de grens van Bra
bant en Limburg. Het gebied ligt in 
de gemeente Asten, Nederweert 
en Meijel. Staatsbosbeheer en de 
gemeente Asten zijn de grootste 
eigenaren in het gebied.
Vroeger had je brede overgangs
zones rond de Peel waarin de

Baks
meeste planten en dieren voor
kwamen. Door de oprukkende 
landbouw zijn deze zones ver
worden to t diepe greppels op de 
grens van het natuurgebied. Je 
kunt stellen dat het veen is omge
zet in een varken.
Ondanks het verdwijnen van die 
overgangzones is het natuurgebied 
nog zeer waardevol. Niet voor niets 
heeft het statussen als Staats- 
natuurreservaat, Staatnatuur- 
monument, beschermd Natuur
monument, W etland, Grote 
Eenheid Natuurgebied (GEN), 
Europees Vogelrichtlijngebied en 
Nationaal Park i.o.
Toen in 1966 minister Vrolijk 950 
ha van de Groote Peel als Staats- 
natuurreservaat aanwees, rea
geerde de landbouw zeer negatief. 
Die woeste grond kon veel beter 
ontgonnen worden en zo ten
m inste geld opleveren!
Gelukkig dat zulks niet gebeurd is. 
Maar het toen levende idee dat 
door de aanwijzing het gebied 
veilig gesteld zou zijn, mag je van
daag de dag wel vergeten. De be
dreigingen van de natuur komen 
niet van binnenuit maar ju ist van 
buitenaf, van zaken als landbouw, 
industrie, verkeer, recreatie, 
wateronttrekking maar evenzeer de 
politiek (gebrekkige regelgeving). 
Wanneer men die bedreigingen wil 
aanpakken, ook al staan er ver
goedingen tegenover (denk aan de 
Relatienota) dan stuit dat nog maar 
al te  vaak op onbegrip en onwil.

Overgangszones
Een tweede golf van onrust, die 
nog steeds voortduurt, ontstond in 
1981. Dat was het m om ent waarop 
bekend werd dat er een onderzoek 
zou worden ingesteld om te bezien 
of de Groote Peel geschikt zou zijn 
als Nationaal Park.
De eerste globale beheers- en in- 
richtingsvisie verscheen tw ee jaar 
later. Deze visie van Staats
bosbeheer voorzag in brede over
gangszones waarin beperkingen 
voor de landbouw zouden moeten 
gelden. Enkele bedrijven zouden 
moeten verdwijnen. De moderne 
bedrijfsvoering zou veel exten
siever moeten.
Een golf van protest kwam los van 
landbouworganisaties, water
schappen, gemeenten en ga zo 
maar door. De Groote Peel was 
groot genoeg! Geen beperkingen 
voor de landbouw, schandelijk w ie 
zoiets kon bedenken, het einde van

de boeren in ons land,.....De mil
ieubeweging kon zich er wel in 
vinden.
M et argusogen w erd uitgekeken 
naar de tweede versie van de 
voorlopige Commissie Nationale 
Parken, in de wandelgangen de 
Commissie Kleisterlee genoemd. 
Deze kwam in 1984. Op een zeer 
druk bezochte vergadering ver
klaarde kleisterlee dat de instelling 
van het Nationaal Park geen ekstra 
beperkingen voor de landbouw 
zouden inhouden. Uiteraard waren 
de overgangzones uit het plan ver
dwenen. Aangezien Kleisterlee 
(bewust) verzuimde in te gaan op 
mogelijke beperkingen t.g.v. de 
ruim telijke ordening, Natuurbe
scherm ingswet enz. werd de op
merking in landbouwkringen uit
gelegd als dat er geen beperkingen 
voor de boeren zouden gaan ko
m en....
De boeren, gemeenten, water
schappen, en dergelijken waren 
tevreden, doch niet gerust gesteld. 
Milieuorganisaties waren nu laai
end: W at voegde de status Natio
naal Park nog toe aan de natuur
waarden van de Peel? Niets! Het 
zou alleeen maar een verslech
tering kunnen gaan betekenen, 
was het alleen al vanwege de 
grotere recreatieve druk, de daar
mee samenhangende ekstra hoe
veelheid verkeer w a t de onrust in 
het gebied alleen maar zou gaan 
vergroten.

Dualiteit
Ongeveer gelijktijdig m et de pre
sentatie van deze tweede versie 
kwamen de procedures voor de 
bestemmingsplannen buiten
gebied van Asten en Nederweert 
in procedure. Hierover zo dadelijk 
meer.
W erkgroep behoud de Peel klom 
in de pen en schreef een uitvoerig 
rapport over de noodzaak van 
overgangszones rond de Groote 
Peel. Daarbij kwamen de funkties 
van de overgangszones uitgebreid 
aan de orde. Het moest het ge
schetste beeld in het ontwerp- 
eindadvies (juli 1984) dusdanig 
gaan bijsturen dat in het eindadvies 
wel degelijk rekening zou worden 
gehouden m et de bufferzones. In 
het rapport van de werkgroep wer
den o.a. de volgende funkties on
derscheiden: hydrologische 
bufferzone, fourageerfunkties, 
folkloristische ontwikkelings- 
gebiedenz enz. Aangezien de
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Commissie Kleisterlee van plan 
was het beheer van het gebied in 
handen te geven van een over
legorgaan waarin de gemeenten, 
waterschappen, provincies, parti
culiere eigenaren, gewesten en zo 
zaten, welke allemaal negatief op 
de instelling van overgangszones 
hadden gereageerd, pleitte Behoud 
de Peel ervoor het beheer onder te 
brengen bij een natuurminnende 
instantie.
de Commissie Kleisterlee nam de 
kritiek serieus en in het eindadvies 
was dan ook te lezen dat er o.a. 
onderzoek m oest komen naar de 
hydrologische overgangzone. Vele 
subtiele wijzigingen waren er te 
vinden welke toch openingen voor 
m ilieugroepen konden bieden. 
Zoals al eerder opgemerkt, speelde 
gelijktijdig de aanpassing van de 
bestemmingsplannen buiten
gebied van Asten en Nederweert. 
De gemeente Nederweert w ilde 
een uitgebreid aanlegvergunning- 
stelsel opnemen o.a. voor ingrepen 
in de waterhuishouding in een 
brede bufferzone rond het natuur
gebied. De provincie Limburg 
w ilde persé niet en vernietigde dan 
ook dat deel van het plan.
In Asten was de situatie ju ist om
gekeerd: Asten w ilde niet en de 
Provincie Noord-Brabant wel, dus 
werd hier een zone rond de Peel 
niet goedgekeurd.
Hier komt w eer die dualiteit in 
bestuur naar voren. Mede door 
deze ‘tegenstrijdigheid" (iedere 
bestuurslaag heeft zijn eigen ver
antwoordelijkheid!) zagen de a- 
grariërs de bui al hangen en kwam 
er een nieuwe golf van drainage- 
aktiviteiten. het door Kleisterlee 
aangekondigde ondezoek naar de 
breedte van de hydrologische be- 
invloedingszone m oest toen nog 
beginnen.

Emoties
In het overlegorgaan werd veel
vuldig gesproken over de water- 
huishoudingsproblematiek maar 
aangezien de grens van het Na
tionaal Park gelijk was aan de grens 
van het natuurgebied, kon men 
enkel zaken signaleren. Gelet op 
de samenstelling van het orgaan 
m oest alles uiteraard in bedekte 
termen gebeuren, toen uiteindelijk 
begin 1987 de hydrologische mo
delstudie werd gepresenteerd, 
bleek dat er een hydrologische 
beïnvloedingszone van tw ee kilo
meter was.
M inister Braks kon m et d it rapport.

uiteraard zou je haast zeggen, niet 
meer uit de voeten. Werkgroep 
behoud de Peel vond dat zulke 
zones wel rond het in november 
1986 onder Europese 
Vogelrichtlijn gebrachte gebied 
moest komen. Braks zette de 
Landinrichtingsdienst (LD) aan het 
rekenen. Door te middelen en 
ekstreme situaties af te  zwakken 
bleef er van de bufferzones niet 
veel meer over.
In november 1988 bracht Braks de 
Groote Peel onder de werking van 
de Natuurbeschermingswet, het 
staatsgedeelte werd Staatsna- 
tuurmonument, het overige deel 
Beschermd Natuurmonument.
Voor Staatsnatuurmonumenten, zo 
is de stelling van Landbouw, geldt 
geen zogenaamde eksterne w erk
ing maar wel voor een Beschermd 
natuurmonument. (Eksterne w erk
ing betekent dat voor alle handel
ingen die schade toebrengen of 
kunnen toebrengen aan een na
tuurgebied een vergunning van de 
m inister van Landbouw nodig is). 
Braks sloot bij de Groote peel de 
eksterne werking voor ingrepen in 
de waterhuishouding uit van de 
vergunningplicht.
Maar eind 1988 kwamen de 
Kroonuitspraken over de be
stemmingsplannen. daarin was 
zeer opmerkelijk dat voor het eerst 
in Nederland de Kroon uitsprak dat 
in een niet waterstaatkundige een
heid (als een polder) een buffer
zone m et een uitgebreid aanleg- 
vergunningsstelsel nodig was, in 
d it geval een zone van 600 m. 
Ingrepen in de waterhuishouding, 
beregening, het scheuren van 
grasland evenals uitbreiding en 
nieuwvestiging van bedrijven werd 
aan strenge procedures gebonden, 
de emoties in de streek liepen 
hoger op dan ooit tevoren.

Kwaad
De inmiddels gestarte voor
bereidingen voor de aanwijzing van 
ruim 600 ha Relatienotagebied aan 
Limburgse zijde hield de gemoe
deren ook al sinds begin 1988 
bezig. Hoe de animo hiervoor zal 
zijn, is momenteel moeilijk in te 
schatten. Om voor een aanleg- 
vergunning in aanmerking te ko
men moet een boer een ver
gunning aanvragen bij de ge
meente. Deze vraagt advies aan 
het ministerie van Landbouw 
waarna de provincie nog een 
verklaring van geen bezwaar moet 
af geven.
De m ilieubeweging werd helemaal

kwaad toen ze een brief van de D i- 
rekteur-generaal Landelijke ge
bieden en Kwaliteitszorg onder 
ogen kreeg waarin hij de direk— 
teuren in de provincies opdroeg bij 
vergunningsaanvragen voor in
grepen in de waterhuishouding in 
alle gevallen positief te  adviseren, 
tenzij er zéér grote tw ijfe ls  aan
wezig zouden zijn. Hoe d it te rijm
en valt m et eerder uitspraken van 
Braks gedaan in de Tweede Kamer 
dat deze streeft naar een stand- 
still-situatie is voor de betrokken 
milieugroepen dan ook een grote 
vraag.
Werkgroep behoud de Peel en 
Vogelbescherming hadden in
middels DHV de opdracht gegeven 
de breedte van de hydrologische 
beïnvloedingszone te onderzoeken 
en daarbij aan te geven w at de 
gevolgen van ontwatering in eco
logische zin zal betekenen. Dit 
rapport, w a t binnekort openbaar 
wordt, is vernietigend voor de 
houding van het m inisterie van 
landbouw.

Veenteelt
Braks zoekt de oplossing tegen de 
verdroging van de Peel in de aan
leg van een 25 ha groot waterbasin 
aan de rand van de Groote peel, 
ju ist in een belangrijk kraanvogel- 
gebied. Hierin m oet het water dat 
het natuurgebied uitstroom t wor
den opogeslagen en in droge tijden 
in de peel worden ingelaten. Hier
voor moeten sloten gegraven w or
den, gemaaltjes worden gebouwd 
enz. De kosten zijn een kleine 
tw ee miljoen gulden en jaarlijks 
een hoop onderhoudskosten. Dit 
terw ijl de Landinrichtingsdienst 
heeft berekend dat de schade die 
de boeren ondervinden ten ge
volge van het niet mogen draineren 
in een zone van tw ee km jaarlijks 
tussen de ƒ20.000 en ƒ60.000 zal 
liggen.
Door de technische ingrepen van 
Landbouw gaat deze geheel voor
bij aan de ecologische relaties tus
sen de Peel en de omgeving en 
w ord t de Peel gedwongen zijn 
eigen pies op te drinken, iets wat 
je maar korte tijd vol kunt houden. 
Bovendien mag je je afvragen of 
het ecologisch verantwoord is 
kunstmatig levend hoogveen in 
stand te houden, een vorm van 
'intensieve veenteelt". Maar dat 
schijnt voor Den haag niet belang
rijk te  zijn. In de peel moeten ze 
maar genoegen nemen met de 
"Bak van Braks"

Fans Swinkels, werkgroep behoud 
de Peel
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Reisverhalen
Winter 1988/1989 Israël - 
Jeruzalem. Overwinteren in 
Jeruzalem te gast bij een joodse 
familie. Een totale andere wereld 
zo dichtbij. Wij, hier in Nederland, 
in West-Europa, leven zo'n 44 jaar 
in vrede. Israël leeft 44 en ettelijke 
jaren meer in spanning. Er heerst 
momenteel crisis in een aantal 
plaatsen in Israël. Het probleem is 
alom bekend in de wereld: Israël - 
Palestina, (Burgers en Ter
roristen??).

Dit is niet één, twee, drie uit te 
leggen dan wel op te lossen, maar 
buiten het probleem speelt iets 
anders. Vele mensen denken dat 
het gevaarlijk is in Israël, Ameri
kanen en vele Europeanen zijn 
bang om te gaan. Het was daarom 
rond kerst ook erg rustig in de stad 
Jeruzalem, qua toerisme dan. Ik 
heb in die korte tijd, tw ee weken 
drie bommeldingen meegemaakt. 
Alledaags voorval in de stad Jeru
zalem. De pest alleen is dat er 50% 
kans bestaat dat het een echte 
bom is. Het is dus oppassen ge
blazen in bepaalde delen van de 
stad. Maar in welke wereldstad is 
dat niet het geval?
Gevaarlijk? Ja, misschien wel, maar

het gewone leven gaat gewoon 
door. Ik vroeg me alleen af in hoe
verre het gewone leven gewoon 
is? Nee niet in de zin van w at w ij 
onder gewoon verstaan. Zij, de 
mensen van Jeruzalem/lsraël leven 
onder spanning. Zij kennen geen 
(echte) vrede. Een uitstekend ge
traind leger is daarom een nood
zaak voor hun. Een leger, w at in 
verhouding to t andere landen het 
grootste en best getrainde ter 
wereld is. Van de ongeveer 4 
miljoen inwoners zijn 3 miljoen 
mensen burgers/soldaat in de 
leeftijdsgroep 18 t/m  65 jaar. De 
militaire dienst is voor jongens drie 
jaar en voor meisjes tw ee è twee 
en een half jaar is een afsluiting 
van de jeugd en de basis van het 
verdere leven. Dienstweigeren en 
afkeuring komen zelden voor. Zou 
je dat overkomen of zelfs w illen 
dan is er weinig toekom st voor je 
in dit land. Uitleggen van die 
situatie hier in Nederland is daarom 
erg moeilijk. Je zou het in oorlogs- 
termen enigzins kunnen verdui
delijken. Dus Nederland verkeert 
niet in een crisissituatie. Nederland 
is klein, Nederland heeft niet zo'n 
groot leger nodig. We worden wel 
bijgestaan door Frankrijk, België,

Luxemburg, Duitsland en Enge
land, toch! Discussie voerend met 
leeftijdgenoten heb ik gepoogd 
een neutraal standpunt in te ne
men. Echter de discussies liepen 
hoog op en waren soms emotio
neel geladen. Kranten in W est- 
Europa geven een te eenzijdige en 
een te sensationeel beeld. Tja, 
natuurlijk dacht ik, maar in hoeverre 
is jullie (allen joden) verhaal niet 
eenzijdig? Als ik te gast zou zijn 
geweest bij een Arabische familie 
hoor je precies het tegenover
gestelde, ook eenzijdig. Ik heb me 
bij een Engelstalige Israëlische 
krant gehouden, dat gaf me meer 
duidelijkheid dan een door hun 
vertaald Hebreeuws artikel. Een 
voorzichtige, individuele conclusie 
die ik heb getrokken uit deze korte, 
leuke en reuze interessante reis is: 
tw ee bevolkingsgroepen Israël/ 
Joden en Palestina/Palesteinen 
m et tw ee  verschillende geloven 
kunnen elkaar accepteren. Ze 
kunnen niet samenleven. Helaas 
hebben ze eenzelfde gebied als 
doel. De kiem voor geweld en 
terrorisme! Tegelijkertijd is er erg 
weinig ruim te voor compromissen 
of een oplossing. Laten we het 
beste er van hopen!

Bart Smit

M 50
Ik heb al eens verteld dat bij M50, 
als één van de door hun onder
nomen aktiviteiten, projekten 
draaien. Deze projekten worden 
gedragen door een politieke 
jongerenorganisatie. Per projekt 
wisselt dat natuurlijk. Zo gaat er 
over een poosje een projekt van 
start over het Milieu, gedragen 
door de Jonge Socialisten. In 
september 1989 zal een start 
gemaakt worden met een nieuw 
projekt en de verschillende poli
tieke jongerenorganisaties hebben 
daar hun voorstellen voor in
geleverd. Op de algemene leden
vergadering van juni zal een 
definitief besluit hierover vallen.

De PPR-Jongeren heeft ook een 
voorstel ingeleverd, een projekt 
m et als thema 'jongeren en ge
weld '. Het gaat daarbij om het 
geweld dat tegen jongeren 
gebruikt wordt, niet om geweld
dadige aktiviteiten van jongeren 
zelf. Geweld op grond van macht 
en dergelijke.

Een tweede punt waar ik bij stil wil 
staan is Choice. Dat is het blad wat 
M50 maakt. Het is gericht op de 
'gemiddelde scholier', en ver
schijnt iedere keer aan de hand van 
een thema. Meestal staan er in het 
blad een aantal algemene artikelen

over het desbetreffende thema en 
worden in het kort de verschillende 
ideeën van de politieke jongeren
organisaties over het onderwerp 
weergegeven. Het blad w ordt 
samengesteld door een redaktie 
die bestaat uit de verschillende 
politieke jongerenorganisaties die 
lid zijn van M50. En, misschien 
voel je het al aankomen, ik zou het 
leuk vinden als er ook iemand van 
de PPR-Jongeren in de redaktie 
zou zitten (moet gewoon). Tot nu 
toe heeft Michiel Plugge stukken 
ingeleverd, maar leuker is een 
'echt' redaktielid. Heb je er zin in, 
of w il je meer weten, laat het 
horen! (03404- 52236).

Pauline Verheule
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Afdelingsnieuws
Utrecht
Op 22 m aart zijn w e  op bezoek 
gew eest bij de Provinciale Staten  
van Utrecht. Dat w as  een leerzame  
en gezellige ochtend. W e w erden  
door M ientje R u it van voorlichting 
ontvangen in de Statenzaal, w aar 
w e  een video zagen Deze gaf een 
beeld van w a t de Provinciale 
Staten zoal doen.

Miep de Jong, één van de twee

Statenleden die de PPR in Utrecht 
heeft, vertelde w at de PPR zo al 
binnen de Provinciale Staten doet. 
Uit haar verhaal bleek dat de grote 
partijen vooral collegiaal 
samenwerken (W D, CDA, PvdA 
hebben iedere twee 
gedeputeerden). De PPR- 
statenleden wijzen de 
verschillende partijen op hun 
verkiezingsprogramma en w at ze 
eerder zeiden. Ze stellen kritische

vragen, zijn lastig en proberen de 
verschillen naar buiten te laten 
komen. Zo zie je hoe je m et weinig 
mensen toch invloed kan hebben. 
W e zijn niet alleen geïnteresseerd 
in provinciale politiek. Binnenkort 
gaan w e op bezoek bij een 
gemeenteraadslid. In juni richten 
w e ons op de europese politiek 
m et een provinciaal 
kampagneteam voor de europese 
verkiezingen.

M arlou Bosch

Prijsvraag
de prijsvraag van deze maand luidt: 
hoeveel eufem ism en staan er in 
onderstaande brief? reacties kun je 
sturen naar de redactie. Over de 
uitslag kan niet gecorrespondeerd 
worden. Het is toegestaan om mijn 
eerste collumn over eufemismen 
ernaast te houden.

Vianen 12 februari 1989,
Beste Lucas Bolwerk,

Een "nieuw" jaar m et een nieuwe 
redactie, dat betekent dat de Jonge 
Radicalenkrant er ander uit zal gaan 
zien. Dat betekent ook het één en 
ander voor de collumn die to t nu 
toe door jou geschreven is. Het 
één en ander zal iets aangepast 
moeten worden. We willen je 
daarom vragen voor de volgende 
Jonge Radicalenkrant een soort 
afscheidscollumn te schrijven. Het

is namelijk de bedoeling om die 
collumn een andere wending te 
geven. Ben je bereid dat te doen? 
W e zouden het heel fijn vinden. 
Bovendien vinden w e dat een 
waardige afsluiting van de "Lucas 
Bolwerk'1 in zijn huidige vorm. We 
w illen je alvast hartelijk bedanken, 
heb je nog vragen bel dan gerust. 
M et vriendelijke groeten,
Hanny geerts.

Doei,
Lucas Bolwerk

Europa
De europese verkiezingen zijn in 
aantocht. De kampanje hiervoor is 
gestart. Als PPR-jongerenlid heb ik 
stapels veelkleurige folders en 
posters van de Regenboog in mijn 
handen gekregen. In tigkleuren- 
druk schreeuwt de kampanje- 
machine me tegem oet. In eerste 
instantie denk ik nog dat de 
Regenboog de naam van het nieuw 
opgerichte m inisterie van 
geloofszaken is. Niets is echter 
m inder waar, onze eigen moeder- 
partij neemt deel aan deze onzin 
groepering. Een heus brede linkse 
samenwerking zal wel even laten 
zien dat links allang niet meer die 
geitenwollensokkenklup is.
'Kleurrijk en kritisch' is de slogan. 
'Kleurrijk en kritisch', hoe mooi kan

'92
het leven wel niet zijn. De bijge
voegde knalgele poster had ik 
stiekum al in mijn keuken op
gehangen. Mijn huisgenoten 
zouden ook van het nieuwe elan 
mogen genieten.

'Kleurrijk en Kitsch', las de eerste 
huisgenoot die de poster zag 
hangen. 'Ha, kleurrijk en kitsch, is 
dat het nieuwe imago van links? 
Goh, w a t leuk zeg" "Uh ja, uh, um, 
mm", w eet ik te antwoorden. 
Kleurrijk en kitsch, ik zie Herman 
Verbeek al met zijn vijf-voor-twaalf- 
gezicht voor de TV verschijnen. 
Regenboog m oet hij zeggen. 
Regenboog, regenboog, regen
boog, regenboog, regenboog, 
regenboog, kleurrijk en kritisch.

kritisch, kitisch, kitsch, kisies. 
krisies, krises, krises. dat w ord t nog 
moeilijk m et die verkiezingen. En 
dan verwacht Rouke Broersma 
zeker ook nog dat w ij een JOKA- 
team oprichten. Ik stel voor dat we 
op dat aanbod ingaan. Alleen dan 
niet onder de leuze: "Stem 
regenboog in het Europese 
parlement, kleurrijk en kritisch", 
maar "Weg m et het Europees 
parlement, de macht aan het volk". 
Als eerste daad komen we daarom 
op het komende kongres met 
bloemen in ons haar en maken 
allemaal op onze eigen kreatieve 
aller individueelste manier onze 
eigen leus kenbaar. Dus weg met 
het Europees Parlement, de macht 
aan het volk.

Revoltant
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Vooral jongeren bleven 
massaal thuis bij de

DEN HAAG, 19 juni — Vooral de jongere stemge
rechtigden zijn afgelopen donderdag bij Europese ver
kiezingen massaal tnuisgebleven. Dit blijkt uit onderzoek
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We mochten het eigenlijk niet 
weten, maar ja, door 
omstandigheden buiten onze 
vermogens om zijn we ermee 
gekonfronteerd.
Als frisse nieuwe redaktie hebben 
w ij zo'n beetje een lijn uitgezet 
voor hoe w ij de Jonge Radikalen 
krant er uit willen laten zien. Zo 
gezet, zo gedaan. Dus w ij maken 
een thema nummer over de groen 
linkse samenwerking. Het bestuur 
gebeld, (Michiel in deze) en 
gevraagd om een bijdrage te 
leveren. Tijdens het achterna 
bellen over wanneer het stukje 
klaar is, (vaste routine bij het 
maken van een krant) stootten we 
op hetgeen wat op dat moment 
door het bestuur als “vertrouwelijk" 
bestempeld werd. We mochten 
het nog niet weten, maar na wat 
aandringen is er nu dan toch een 
korte verklaring van het bestuur 
binnen gekomen (zie pagina 3).

Tijdens de telefonades bleek 
tevens dat de taak om het thema 
stuk (over linkse samenwerking, of 
beter gezegd, over Groen Links), te 
schrijven over is genomen door het 
bestuur.
Maar wat schets onze verbazing.... 
er wordt in dat stuk absoluut niet

ingegaan op één van de bropnen 
van het meningsverschil binnen 
het bestuur, namelijk de samen
werking m et de zogenaamde 
onafhankelijken. Argumenten over 
het meerheidsstandpunt van het 
bestuur, om alleen samenwerking 
met de politieke jongerenorga
nisaties aan te gaan, komen helaas 
niet aan bod. Ook de argumenten 
ten aanzien van een zo breed 
mogelijke samenwerking aan te 
gaan, kunnen we door de aktie 
(beschreven op pagina drie), niet 
meer in deze jonge radikalen krant 
opnemen.... We zijn hierdoor 
waarschijnlijk ook de mening van 
de PSJG over samenwerking 
misgelopen.
Dank u, bestuur!

Aanwaaiende advertenties
Tot slot: w at minder spannend, 
maar niet minder kontroversiëel, is 
het fe it dat w e als redaktie de 
vrijheid hebben genomen om geen 
advertenties op te nemen, tenzij 
deze komen aanwaaien. De 
hoeveelheid tijd die daarin gestopt 
moet worden (tegen de geringe 
opbrengst) proberen w e beter te 
gebruiken, voor van de inhoud, bv. 
voor ons volgende nummer, dat de 
verkiezingen als thema zal hebben.

Veel leesplezier, 
de redaktie.

(foto behorende bij afdeling 
Limburg, blz. 8)
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Voorzitter op non-aktief
In de radikalenkrant van 30 mei 
heeft de voorzitter van de PPR- 
Jongeren, Michiel Plugge, een in
terview gegeven over een aantal 
zaken rondom Groen Links. 
Hoewel die suggestie wel werd 
gewekt, zijn die uitspraken niet 
namens het bestuur gedaan.

Het bestuur is het eens met Mi
chiel dat de PPR-jongeren niet 
genoeg gekend zijn in de samen- 
werkingsbesprekingen. Dat heeft 
het jongerenbestuur het PPR-par- 
tijbestuur laten weten.
Echter naar een aantal personen 
was het interview beledigend: 
Maarten van Poelgeest - een 
antisamenwerker, de PSJG - Rara 
achtig, Rouke Broersma - bejaard, 
Ria Beckers - baasjesmentaliteit. 
Het bestuur distantieert zich van 
de gedane uitspraken en zal aan 
Maarten van Poelgeest, de PSJG,

Rouke Boersma en Ria Beckers 
verontschuldigingen aanbieden.

Beraden over positie
Volgens Luuk Heijlman (secretaris 
organisatie van de PPR-Jongeren 
tevens waarnemend voorzitter), die 
w e telefonisch benaderd hebben, 
zijn er twee besloten bestuursver
gaderingen na aanleiding van het 
bewuste interview geweest. 
Michiel zal zich to t woensdag 21 
juni beraden over zijn positie als 
voorzitter van de PPR-Jongeren. 
Tot die tijd zal Michiel op non-ak
tie f staan. Luuk wilde op het 
besluit van Michiel niet vooruit 
lopen. Duidelijk is wel dat Michiel 
en de rest van het bestuur 
verschillen over de breedte van de 
Groen Linkse samenwerking. De 
meerderheid van het bestuur vindt 
dat de samenwerking alleen met 
de politieke jongerenorganisaties

moet; Michiel ziet dat breder. Hij 
w il een brede maatschappelijke 
organisatie.
Tevens heeft hij op het afgelopen 
jongerenkongres zijn eigen idee 
over samenwerking als dat van het 
bestuur gepresenteerd, aldus Luuk. 
Luuk wil verder niet speculeren 
over een eventueel verdwijnen van 
Michiel uit het bestuur. Volgens 
hem liggen alle opties nog open. 
Van het verdwijnen uit het bestuur 
to t aan het gewoon aan blijven als 
voorzitter. Luuk kon wel verzekeren 
dat er geen vertrouwenskommissie 
komt die zich bezig gaat houden 
m et de bestuursproblemen van dit 
moment. W at betreft de 
samenwerkingsbesprekingen met 
de PSJG zullen die nu in ieder 
geval door de sekretaris voorlich
ting en de secretaris organisatie 
worden gedaan. Kortom door Gert I 
van Bergen en Luuk Heijlman.

Groen Linkse PPR-
Jongeren kampanje.
Als we de trend uit de opinie
peilingen mogen geloven dan be
hoort een stuntuitslag bij de 
Tweede Kamerverkiezingen van 6 
september voor Groen Links tot de 
mogelijkheden. Tien zetels is het 
hoofddoel voor de PPR-Jongeren 
in de komende kampanje.

Tenminste, zo hebben w e dat in 
het Algemeen Bestuur bedacht. 
Duidelijk is dat de PPR mee gaat 
doen aan Groen Links. Hoe we daar 
in het bestuur over denken kun je 
elders in deze krant lezen. In het 
kort kom t het erop neer dat we het 
waard vinden om aktief en en
thousiast kampanje te gaan voeren. 
Bijkomende voordelen daarvan zijn 
dat er door het kampanje voeren 
op zich zelf, ongeacht de uitslag, er 
nieuwe leden te werven zijn. 
Kampanje voeren is leuk, gezellig, 
je leert er wat van en de leden 
kunnen weer goed bij de PPR- 
Jongeren worden betrokken. Valt

de verkiezingsuitslag goed uit, dan 
zal dat ongetwijfeld ook weer een 
toestroom van nieuwe leden ver
oorzaken. Tenslotte is de kampanje 
een mooie gelegenheid om te 
wennen aan de andere politieke 
jongerenorganisaties die bij Groen 
Links betrokken zijn. Onze kam- 
panjeaktiviteiten richten zich na
tuurlijk vooral op de jongeren. Die 
vormen tenslotte één van de be
langrijkste doelgroepen voor Groen 
Links. We zullen ons zelfbewust 
en optimistisch presenteren: groen 
stemmen kan weer, groen 
stemmen is modern.

Inhoudelijke positie
Onze inhoudelijke positie is:groen, 
dat spreekt voor zich; Links, het 
gaat ons ook om de verdeling; 
Libertair, we komen op voor zelf
standigheid en individualisering; 
bovendien: groen = links. Met 
Groen Links, Maarten van Poel
geest (de onafhankelijke jongeren

kandidaat), PSJG, CPN-jongeren en 
jongeren vanuit de EVP willen wij 
samen kampanje gaan voeren. Om 
te beginnen gaan we met hen ge
sprekken over de kampanje 
voeren. W ij hebben inmiddels 
onze ideeën over de 
jongerenkampanje ingebracht bij 
de PPR en bij Groen Links. Alle 
kosten voor onze kam- 
panjeaktiviteiten zullen uit het ver- 
kiezingsfonds moeten worden be
taald. Dan zullen wij menskracht 
leveren, leder PPR-Jongerenlid 
gaat zich dus vanaf nu to t 6 sep
tember inzetten voor de kampanje, 
bestuursleden, gewone leden en 
personeel. De geplande vakanties 
zeggen jullie alsnog af en je kunt 
aan ons laten weten wat je in de 
kampanje w ilt gaan doen.
Jullie krijgen (of hebben inmiddels) 
van ons een brief met wat je alle
maal kunt doen. De kampanje is 
een mooie gelegenheid om van 
Groen Links iets moois te maken.

Luuk Heylman, Gert van Bergen
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Radikaal, hé
Waarom zijn we eigenlijk groen? 
Om onze ideeën over milieu, om 
onze ideeën als groentax, omdat 
het milieu voor gaat op de eko- 
nomie, om ons kongres. Waarom 
zijn we eigenlijk links? Omdat we 
zijn voor een eerlijke verdeling, 
omdat we opkomen voor minder
heden, omdat we tegen kern
wapens zijn Waarom zijn we 
jongeren? Omdat we niet oud 
zijn.

De ouderen
De ouderen bedachten een mooie 
term: Groen Links. De ouderen 
vinden dat dé uitvinding, vinden 
dat vernieuwing, vinden dat sa
menwerking. W ij zijn al tien jaar 
“Groen Linkse Jongeren"
Toch denkt iedereen bij de term 
Groen Links aan de 
samenwerking van PPR, PSP,
CPN, EVP en onafhankelijken.
Ook wij. We hebben het er in het 
bestuur uitgebreid over gehad.
In het begin waren w e namelijk 
helemaal niet zo enthousiast over 
samenwerking. Een grote meer
derheid in het bestuur vond dat de 
PPR voldoende uitstraling had om 
de groene partij van Nederland te 
worden. De PPR zou een grote 
w inst kunnen behalen in de Ka
mer en daar zouden wij als PPR- 
Jongeren flink kampanje voor 
gaan voeren. Dus waarom zouden 
w e gaan samenwerken? Daardoor 
zouden w e alleen maar in de klein 
linkse hoek worden gedrukt en 
dat wilden we nu juist niet.

Nacht van Voorhoeve
Ook het partijbestuur van de PPR 
zag dit en besloot de onderhan- 
delingen af te breken. De Partij
raad was echter van mening dat 
samenwerking wel degelijk 
noodzakelijk was, en een groepje 
PPR -leden ging weer aan de 
onderhandelingstafel.
Mede door de nacht van Voor
hoeve gingen de ontwikkelingen 
snel. Opeens was iedereen to t 
praten bereid, en voor we het 
w isten lag er een Groen Links ak
koord op tafel. Ook de PPR Jon
geren werden m et dit akkoord 
gekonfronteerd. leder bestuurslid 
heeft het individueel rustig be
oordeeld.
Natuurlijk hadden w e daarbij de 
betekenis van het akkoord voor de 
PPR-Jongeren in gedachte. We 
waren wel boos richting partij
bestuur; w e  werden er opeens 
mee gekonfronteerd; er was geen

vooroverleg geweest, en dat ter
wijl het akkoord toch zoveel voor 
ons betekent.

PSP, CPN en EVP ook jongeren 
hebben. Vooral de PSJG is een 
grote organisatie, met ook 
subsidie van WVC.

Tevreden
Aan de andere kant waren we wel 
tevreden over het akkoord: Groen 
Links is een mooie naam. W e zijn 
het uiteindelijk zelf. De naam laat 
zich niet afkorten en zal de term 
'klein links' doen vergeten. De lijst 
blijkt opgebouwd uit een goede 
afspiegeling van de partijen, 
waarbij de PPR een voorname 
plaats inneemt. Het programma

Kuftuur verschillen
We zijn inmiddels begonnen met 
gesprekken met deze politieke 
jongerenorganisaties. In ieder 
geval zal er een stichting komen 
om de subsidie te kunnen be
houden. Samenwerking in zo'n 
stichting door alle Groen-Linkse 
Jongerenorganisaties is dan na
tuurlijk noodzakelijk.

zou het PPR programma kunnen 
zijn. Natuurlijk valt er wat aan te 
verbeteren, dat viel aan het PPR- 
programma ook altijd, maar het is 
een programma waarmee we de 
straat op kunnen.
Tot slot is het akkoord bereikt; dan 
moeten w e ook zorgen dat er een 
sterke PPR inbreng komt, en dat 
anderen er niet mee weg gaan lo
pen. Al met al waren we nog niet 
zo ontevreden.
Vanzelfsprekend is het dan ook 
dat we kampanje gaan voeren. Als 
PPR-Jongeren kunnen w e vol
mondig achter het akkoord en het 
programma.gaan staan. Dus gaan 
we daar ook volmondig de straat 
mee op. Over die kampanje elders 
meer.
Voor de PPR-jongeren heeft het 
nog andere konsekwenties. Onze 
financiën zijn namelijk afhankelijk 
van een partij in de Tweede kamer 
die ons erkend. Dat zal dus de 
groen linkse fraktie moeten w or
den. Nou wil het geval dat de

Maar er zijn natuurlijk wel kul- 
tuurverschillen binnen de orga
nisaties. Daarom zullen de PSJG, 
PPR-Jongeren en andere jonge
ren (organisaties) niet meteen op
gaan in een vereniging. Wel 
zullen we m et z'n allen proberen 
invloed uit te oefenen op de 
fraktie door middel van en groen 
linkse raad van jongeren, die de 
fraktie zal volgen, en advies uit zal 
brengen. Dat is althans een 
voorstel van de PSJG, waar we op 
het moment wel wat in zien. 
Verder zal er to t op zekere hoogte 
samen gewerkt gaan worden. Dat 
zal voorzichtig zijn. W e moeten 
ons niet overhaasten. Maar we 
zijn to t elkaar veroordeeld, en dat 
zal best meevallen in de praktijk. 
De PPR-Jongeren gaan een bloe
iend groene tijd tegemoet. Allerlei 
uitdagingen staan voor de deur. Ik 
ben ervan overtuigd dat we er wat 
moois van kunnen maken. Groen 
links leeft, leven we mee?

Luuk Heijlman
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Maatschappelijke groe
peringen gebundeld
Groen Links moet een politieke 
beweging worden die voor een 
groot gedeelte door de maat
schappelijke organisaties wordt 
gedragen. Ook binnen maat
schappelijke organisaties zijn 
jongeren aktief. Soms hebben die 
zelfs een eigen organisatie. Eén 
van die jongerenorganisaties is de 
Jongerenbeweging verbonden 
met de FNV. Om de mening daar 
eens te pijlen hield de Jonge Ra- 
dikalenkrant een interview met 
Kees de Wild. Hij is algemeen 
sekretaris van de Jongeren
beweging.

Stem advies
Bij telefonische benadering van de 
Jongerenbeweging kwam de 
professionele voorlichtster aan de 
telefoon. Wij wilden een verhaal 
van een bestuurslid over wat die 
nu eigenlijk van de groen linkse 
samenwerking vindt. De profes
sional deelt mede dat de jonge
renbeweging geen stem advies 
geeft en dat daarom dat verhaal 
onmogelijk is. Mogelijk is wel dat 
een bestuurslid w ordt geïnter
viewd over het onderwerp. Hierop 
maakt zij voor ons een afspraak 
voor een interview.
Als gevolg hiervan ben ik het in
terview  gestart m et de vraag 
waarom de Jongerenbeweging 
geen stemadvies geeft. Kees ant
w oordt dat jongeren heel goed 
zelf uit kunnen maken op w ie ze 
stemmen. Als vakbond m oetje  
volgens hem wel duidelijk maken 
w at de gevolgen zijn van het be
leid, dat de partijen willen voeren. 
"Dat hebben de jongeren wel no
dig, anders kunnen ze die keuze 
niet maken."
"Het beleid van de vakbeweging 
komt op dit moment overeen met 
dat van de PvdA en Groen Links, 
zeker niet met het huidige beleid 
van de CDA-WD koalitie." Kees 
w ijs t erop dat het om een ander 
beleid gaat en niet zo zeer om de 
partijen die dat voeren. Hij zou er 
ook vrede mee hebben indien dit 
kabinet dat andere beleid zou 
gaan voeren.

Krachten mobiliseren
Al snel blijkt dat Kees een en
thousiast voorstander van Groen 
Links is. Uitspraken als “een 
krachtig blok links van de PvdA”

en "de versnippering van links is 
een slechte zaak' worden daarbij 
als argument gebruikt. Kees stelt 
dat de tegenstanders van de sa
menwerking vooral uit de drie 
partijen: PSP, CPN en PPR, ko
men. Zij zouden allerlei detail ver
schillen opblazen to t strijdpunten. 
Op hoofdpunten zouden ze w e i
nig verschillen. Natuurlijk zijn er 
meningsverschillen. De bestuur
der van de Jongerenbeweging 
vindt het normaal dat zich 
verschil-len binnen één formatie 
voordoen.
Kees zou wel tegen de samen
werking zijn als dit zou leiden to t 
diverse afsplitsingen. Dan zou het 
geheel nog meer versnippert ra
ken. De samenwerking moet juist 
tegen deze versnippering zijn.

enthousiasme
Om het enthousiasme iets in te 
dammen vraag ik w at hij van de 
elfde plaats voor de EVP vindt. 
Kees antwoordt dat hij het logi
scher zou vinden als de eerste 
onafhankelijke lager dan de eerste 
EVP-er zou staan. Hij ziet in dat de 
EVP bewezen heeft over een poli
tieke achterban te beschikken. De 
kandidaten uit de maatschappelij
ke organisaties hebben dat niet. 
"Echter de EVP heeft aan de on- 
derhandelingen mee gedaan. Als 
zij de samenwerking zo belangrijk 
vinden dat ze genoegen nemen 
m et een onverkiesbare plaats voor 
hun eerste kandidaat, hebben ze 
deze plaats aan zichzelf te dan
ken." Ook over het issue milieu is 
de algemeen sekretaris niet

Door vragend komt naar voren dat 
Kees het op de lijst zetten van 
onafhankelijken goed vindt. Hij is 
sterk voor een politieke organi
satie waarin de maatschappelijke 
organisaties, die een zelfde beleid 
voor staan, deel nemen. Volgens 
Kees is er weer ekonomische 
groei, is er weer iets te verdelen. 
“Daarom moeten meer krachten 
gemobiliseerd worden dan de 
partijen zelf hebben. Als mensen 
uit maatschappelijke organisaties, 
door zich kandidaat te stellen, dit 
ondersteunen moeten ze dit ze
ker niet laten", zegt Kees. Hij is 
wel sterk tegen dubbelfunkties. 
Paul Rosenmöller mag volgens 
hem niet én kamerlid voor Groen 
Links én bestuurslid van de ver- 
voersbond zijn. Dit zou tot be
langenverstrengeling leiden wat 
weer ten koste van het één of het 
ander zou gaan.

overdreven enthousiast. Dan komt 
de echte vakbondsmens naar 
boven; “Door de stip notering van 
het milieu komt de werkeloosheid 
op de achtergrond. Het 
werkeloosheidscijfer is de 
afgelopen jaren iets gedaald. 
Tweehonderd en vijftigduizend 
werkeloze jongeren profiteren 
daar niet van. Voor hen zijn de 
problemen nog net zo groot." 
Tevens moeten we volgens Kees 
ook kijken in wat voor een 
arbeidssituatie de oud-wer- 
kelozen komen; "Deeltijdwerk, 
fleksibele arbeidskrachten, op
roepkrachten, dat is het werk wat 
ze krijgen. Deze zaken komen nu 
nauwelijks terug in de politiek. 
Natuurlijk is milieu belangrijk. De 
issues moeten echter gekombi- 
neerd worden. Het één mag niet 
ten koste gaan van het ander. Dat 
laatste is w at nu aan het gebeuren 
is", aldus Kees.

Peter Janssens



Van de andere kant
Glasnost en perestrojka; het zijn 
twee begrippen die recentelijk aan 
het politieke woordenboek zijn 
toegevoegd. Ze beloven hoop 
voor verdergaande ontspanning 
tussen oost en west. Niet-polrtici 
kunnen daar een belangrijke rol in 
spelen, en zeker jongeren.

Gewoon Nederlands gezin
De PPR-Jongeren hadden een 
delegatie van Sovjet-jongeren 
uitgenodigd om in Nederland 
rond te komen kijken en te 
spreken met Nederlandse 
jongeren over verschillende 
them a’s zoals een 
"gemeenschappelijk huis van 
Europa".
De Sovjet-jongeren hadden een 
druk programma. Allereerst zijn ze 
een paar dagen in gastgezinnen 
geweest, waarmee ze allerlei ak- 
tiviteiten hebben ondernomen.
Dit om een indruk te krijgen van 
om een 'gewoon' Nederlands 
gézin. Aktiviteiten als een bezoek 
aan Pinkpop of aan een boerderij 
werden daarbij ook ondernomen. 
Daarna volgde een meeloopdag, 
waarop de Russische jongeren 
kennis konden maken met Ne
derlandse organisaties.

Voorname rol spelen
Op donderdag begon de konfentie 
over het gemeenschappelijke 
huis. Sprekers benadrukten de 
goede banden die nodig zijn 
tussen oost en w est om zo via 
wederzijds begrip de gemeen
schappelijk problemen op o.a. 
milieugebied aan te kunnen pak-

Dat politici kunnen lullen is geen 
nieuwtje. Ik geloof dat dat zo'n 
beetje het eerste kenmerk is, wat 
wandelaars in de winkelstraten 
noemen, als hen een microfoon 
onder de mond w ordt geduwd met 
de vraag: "Wat vindt u van de Haag
se dames en heren?" En geef ze 
eens ongelijk, deze winkelende 
passanten. Politici hebben de gave 
veel zinnen te produceren, zonder 
ook maar iets te zeggen. Alsof ze 
breien zonder wol. Het opvallende 
daarbij is, dat de woorden "ja" en 
"nee" hen totaal onbekend zijn. De 
interviewer doet voor de zoveelste 
keer een poging:" Mag ik een dui
delijk ja of nee op deze vraag?" De 
politicus, laten w e Gijs de4 Vries 
nemen, de gewezen W D -lijsttrek- 
ker voor de Europese verkiezingen

ken. Dat jongeren een voorname 
rol kunnen spelen in deze pro
blematiek werd daarbij weer eens 
duidelijk. Jongeren zijn meer be
reid om afstand te nemen van 
oude normen en waarden en 
daardoor de aangewezen per
sonen om het beeld van oost en 
w est te  herzien.
Op vrijdag eindigde de konferen- 
tie met een workshop. Behalve de 
thema's "participatie" en de 
"socio" ekonomische situatie ,was 
er ook een groepje dat zich bezig 
hield met het opstellen van een 
gemeenschappelijke verklaring. 
Helaas bleken jongeren op dit ge
bied niet anders te zijn dan vol
wassenen. Mede door het taal
probleem bleken de onderhan- 
delingen moeizaam te gaan. Na 
een eerste principeakkoord te 
hebben bereikt, bleek er bij een 
tweede lezing nog van alles ver
keerd te zijn. Vooral woordjes als 
"vooral" en "omdat" moesten het 
in tweede lezing ontgelden, 
waardoor de oorspronkelijke ver
klaring een stuk aan kracht moest 
inboeten. Uiteindelijk bleek zelfs 
deze tekst nog geen goedkeuring 
te kunnen krijgen.

Net als wij
In Moskou en in Amsterdam zal 
nog aan de tekst gesleuteld 
moeten worden. De defintieve 
tekst zal hierdoor waarschijnlijk 
pas volgend jaar, tijdens een te
genbezoek in Moskou worden 
aangenomen. Dan blijkt dus dat 
sommige jongeren informeel zeer 
amikaal kunnen zijn, maar dat als

en op 33-jarige leeftijd al voor het 
leven kaal, geeft antwoord: "Het is 
simpel" en heeft vervolgens twee 
minuten nodig en gebruikt het 
woordje "ja" of "nee" niet. Wat 
knap..Maar de kijker /  kiezer snapt 
er geen snars van. Maar er zijn 
uitzonderingen. Hans van Mierlo 
bijvoorbeeld. De intellectueel 
onder de Binnenhofse politici. 
Althans zo wil hij graag zelf door 
het leven gaan. En hoe interessant 
is het, om als intellectueel zo af en 
toe m et gewichtige citaten, van 
nog gewichter schrijvers, te strooi
en. Dat maakt indruk. En dat weet 
Hans. Vorige week nog, een inter
v iew  in de Volkskrant met de oude 
leider van D66. En passant een ci
taat van de franse schrijver Proust 
in het verhaal. De belezen D66-
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het op "echte politiek" aankomt, ze 
net zo burokratisch zijn als vele 
ouderen. Iets w at mij enigszins 
teleurstelde.
Praktische problemen waren er 
bovendien ook nog volop. Zo 
zouden de sovjet-jongeren (want 
het woord "Rus" is uit den boze als 
iemand uit Estland delegatielid is) 
zondag vertrekken. Op dinsdag 
bleek dat ze kaartjes hadden voor 
vrijdag. Het uiteindelijke vertrek 
was op zaterdag. De twee bege
leiders van de sovjet-delegatie 
van de PPR-Jongeren werden dan 
ook af en toe lichtelijk gestoord 
van het telkens weer veranderen 
van plannen. Regelmatig kwam 
het voor dat een plan net (op 
verzoek van de sovjet'ers) was 
gewijzigd, als een nieuw 
wijzigingsverzoek werd 
ingediend. Ook het tijdsschema 
liep volledig in de soep.
Inhoudelijk was het echter zeer 
zinnig. Een aantal gastgezinnen, 
een aantal nederlandse jongeren 
en een aantal jongerenorgani
saties hebben met de Sovjetters 
kennis gemaakt. Dan blijkt dat ook 
deze jongeren kommentaar heb
ben op het beleid van hun land 
('ach, er is altijd wel iets niet te 
krijgen'), en dat ook zij van (wes
terse) popmuziek houden.
Het is natuurlijk geen verrassing; 
sovjet-jongeren zijn net als wij.
Het is echter wel leuk om te kon - 
stateren; want ontspanning is het 
beste mogelijk als je w eet dat jij 
ook de persoon aan de 'andere 
kant' zou kunnen zijn geweest. |  
Vrienden haat je toch niet? |

Luuk heijlman

leider. En ik geef toe, ik was er 
door gecharmeerd. Vier dagen later 
een ingezonden brief in de 
Volkskrant. Van paspoorten-Piet 
Visser. Een PvdA-kamerlid. "Leuk 
dat Van Mierlo citaten gebruikt", 
jammer alleen, zo verw eet De 
Visser Van Mierlo, "dat er niet bij 
werd gezegd dat het citaat gebruikt 
was door mij". En hoe kon dit PvdA 
kamerlid dat zo zeker weten? 
Omdat hij er later achter was geko
men dat het citaat niet van Proust, 
maar van Pascal, een andere Fran
soos, was. Van Mierlo had het dus 
inclusief de fout gepikt. En zo ging 
de politicus-intellectueel lichtelijk 
op zijn bek. Inderdaad, Haagse poli
tici lullen over het algemeen maar 
wat. Vind je het gek dat mensen er 
niets meer van snappen? Ik niet.

Hans Siepel

Lullende politici



PPR-jongeren congres
Het programma van het jongeren
congres van 27 mei scheen op het 
eerste gezicht goed in elkaar te 
zitten; een groot deel van de dag 
wijden aan een thema (economie 
en ecologie), en weinig, of liever 
nog, geen tijd spenderen aan 
huishoudelijke zaken.

De ochtend was gerereserveerd 
voor het thema ecologie en 
economie; vormgegeven door een 
forum van 5 personen vooral met 
elkaar te laten discussiëren. Pas 
later in de ochtend kwam ook de 
goed gevulde zaal aan de beurt; op 
dat m om ent kwamen al de eerste 
signalen naar voren dat een halve 
dag voor zo'n uitgebreid en 
gecompliceerd onderwerp veel te 
kort is. (Zeker als later blijkt dat je 
daarna nog over (voorgebakken) 
stellingen moet stemmen). Ik had 
aan de discussie een vrij onbevre
digend gevoel overgehouden. Ik 
dacht eerst dat dit veroorzaakt 
werd door de te korte discussie 
maar het lag meer aan het fe it dat 
de beschikbare tijd niet werd 
gebruikt om to t de kern van de 
problematiek te komen! De maat
regelen die werden besproken, 
zoals ecotax en. prijsmecha
nisme..., zijn dat nu de "radikale" 
ideeën die ons milieu redden?
Een groot deel van de discussie 
ging dus over de vraag “Hoe krijg je

consumenten en producenten 
zover dat ze minder vervuilen? '

Natuurlijk..., een ecotax; het prijs
mechanisme en verbodsbepa
lingen op vervuilende produkten 
zullen op de korte termijn uiterst 
noodzakelijk zijn. Echter, dit zijn 
alleen maar methoden om iets te 
bereiken. Daarover kan men uren 
discussiëren en zelfs ruziën. (Er 
schijnt zelfs een kabinet gevallen 
te zijn over het prijsmechanisme.) 
Over de discussie die hier aan 
vooraf moet gaan, werd overheen 
gewandeld alsof dit al volledig 
helder zou zijn. De "dogma's" over 
het doel en de weg die men moet 
gaan, zoals: "De overheid moet 
maatregelen treffen"; 
zelfreinigingscapaciteit van de 
natuur als vervuilingsnorm" en "het 
schoner krijgen van het milieu is 
een economisch probleem", 
kwamen niet aan bod in de 
discussie.

Chaos?
Terug naar het programma van het 
congres: het middag gedeelte.
Het bestuur kon het niet nalaten 
om toch tijd te besteden aan een 
zogenaamd huishoudelijke deel. 
Het idee om dit uiterst kort te 
houden was op zich goed., maar 
men had van te voren al kunnen 
weten dat dit gigantisch uit de

klauwen zou gaan lopen, en werkte 
daar dan ook met volle overgaven 
aan mee. Er waren van te voren 
een groot aantal stellingen over 
economie en ecologie opgesteld 
(overgenomen van de moeder- 
partij), waarop zij een simpele "ja" 
stem wilden hebben. Helaas voor 
het bestuur was de zaal door de 
forumdiscussie flink losgekomen 
en mede door het niet radikale 
karakter van het forum, brandde de 
discussie los. Voorbijlopend aan 
het fe it dat het bestuur bedoeld 
had, dat de discussie al eerder in 
de afdelingen had moeten 
plaatsvinden! Uiteindelijk zijn er 
voor alle stellingen natuurlijk wel 
"Ja-stemmen" gekomen, want wat 
er stond was zo algemeen dat daar 
niet op af te dingen viel.
Bovendien, w at w ordt ermee
gedaan.... ? Je zou je alleen
kunnen afvragen of er met een 
frisse gedachte misschien niet aan 
de PPR-Jongeren voorbijgelopen 
wordt, zoals bij de samenwerkings- 
besprekingen). Ook tijdens de rest 
van het huishoudelijke deel maak
ten velen, ondanks alle tegenstrib- 
belingen van het bestuur en hun 
harde hand om het behandelen van 
moties zo kort mogelijk te houden, 
van de gelegeheid gebruik om 
eens lekker "kritisch" op het 
bestuur te zijn, als ik het eufemis
tisch mag uitdrukken. Kortom een 
amusante dag, maar opbouwend.?

Fred Mossink

Gezocht: Radikalisme
27 mei: mijn eerste Kongres. Ik zou 
voor het eerst in het midden zijn 
van allemaal radikale jongeren en 
naar ik hoopte ook radikale ge
dachten. Van te voren had ik in 
mijn Prisma Woordenboekje op
gezocht w at radikalisme bete
kende: radikaal; zie radicaal. Radi
caal betekende oorspronkelijk "tot 
het uiterste gaand, grondig, w ie het 
meest vooruitstrevend is." Dankzij 
mijn Prismaatje waren de 
verwachtingen hooggespannen.
Het Kongreskrantje voorspelde 
echter al weinig goeds: stand
punten over ekologie en ekonomie 
die rechtstreeks van de moeder 
partij afkomstig waren. Een bron 
van inspiratie zouden w ij voor de 
PPR zelf niet zijn: w ij waren meer 
hun kinderen die nog

niet zelfstandig konden denken en 
dus hun maar napraatten. (En dan 
klaagden de Jongeren nog dat ze 
niet geraadpleegd waren over de 
formatie van het Groen Akkoord 
(?)).De standpunten over ekolomie 
werden daarbij ook nog eens 
beperkt to t de punten konsumptie, 
produktie en Europa. Losmaken 
van de tijdgeest van de 1992 
euroferie is voor deze jongeren 
wel erg moeilijk, (maar ja als je het 
over milieu hebt...) Hoe -mijn lieve 
Prisma- kan men dit radikaal noe
men? Niks werd gezegd over de 
werkelijk internationale samen
hang, en heus armoede bestaat en 
Tinbergens ideeën leven ook nog. 
Een fundamentele bijdrage aan de 
milieudiskussie werd niet geleverd 
en dan pretenderen
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diepgaand te zijn!
Dat de PPR zelf w il profiteren van 
de milieuhausse vind ik prima, 
maar w ij hebben geen stemmen- 
drang en hoeven ook niet jaloers te 
zijn op de SGP-jongeren. Laten we 
toch alsjeblieft radikaal zijn en onze 
energie stoppen in werkelijk 
fundamentele diskussies en ons 
wat minder laten meeslepen door 
de enge tijdgeest. De erfelijke 
manipulatie rukt op, CFKs, DNAs 
(zie titel).Toen ik dit alles wilde 
zeggen op het Kongres werd mij 
het zwijgen opgelegd: "U had een 
motie in moeten dienen bij je af
deling."!?) Maar goed wij kunnen 
ook onze naam veranderen....
Mijn eerste partij kongres. Ik was 
overigens die andere jongen met 
rood haar.

Mare den Elzen (reacties graag 
sturen naar de jongerenkrant)



Helderheid scheppen
Soms worden zaken je volkomen 
helder. Zo ook op het laatste PPR- 
jongerenkongres. Nog licht be
dwelmd door het traangas van de 
Shell-blokkade werd mij de les 
gelezen. 'De PPR-jongeren spre
ken zich uit tegen het gebruik van 
geweld, vernielingen e.d. bij anti- 
apartheids akties.' Zo luidde de 
motie van afdeling Drente. De toe
lichting van Drente maakte alles 
nog duidelijker. W ij waren bij de 
blokkade fout. Vanuit de komfor- 
tabele positie achter het beeld
scherm had afdeling Drente het 
goede overzicht. Van zo’n aktie 
moesten de PPR-jongeren zich 
distantiëren. Vanuit grote hoogte 
wees Drente met het moraliseren
de vingertje naar de aktievoerder. 
Alles liep echter een beetje anders.

Al snel wees het vingertje de an
dere kant uit. De motie werd ver
anderd in: 'De PPR-jongeren stre
ven ernaar het geweld bij akties 
tegen te gaan.'
Bij stemming werd alles troebel 
voor mijn ogen. Ineens stemden al 
die TV-'aktievoerders’ voor deze 
motie. Ze veroordeelden zichzelf 
dat ze niet aanwezig waren om het 
geweld te beteugelen. Ik begreep 
er niets van.
Maar nu, nu is alles mij w eer hel
der. Natuurlijk die hele motie is 
door al die mensen aangenomen 
om een daad te stellen. Het is een 
soort zelfverwijt. Een verw ijt dat ze 
niet aanwezig waren. Een ekstra 
stok achter de deur om alles goed 
te maken. Natuurlijk omdat ze 
zichzelf schaamden, hebben ze

aangenomen dat de PPR-jongeren 
voortaan bij alle akties aanwezig 
zullen zijn. Vooral bij die waar de 
kans op eskalatie groot is. Bij die 
akties zullen zij voorop lopen om te 
zorgen dat het geweldloos ver
loopt. Natuurlijk'dat is het! Bravo 
kongres, ik zie jullie allemaal op de 
eerst volgende akties. Om jullie 
alvast te helpen hier w at data van 
akties waarop ik jullie verwacht.
(...... )
(...... )
(...... )
En om jullie ekstra te stimuleren 
zeg ik, Revoltant, dat indien jullie 
niet allemaal komen er een motie 
van mij komt waarin het in gebreke 
blijven van jullie in het uitvoeren 
van jullie eigen motie aan de kaak 
w ordt gesteld.

Revoltant

L I M B U R G

Op zaterdag 29 april j.l. organi
seerden de PPR-jongeren Lim
burg, kern Weert, een aktie rond
om milieu en apartheid. In sa
menwerking met de wereldwinkel 
hadden we een stand opgezet in 
het centrum, vol informatiemate
riaal voor de voorbijgangers. 
Waarom een aktie over milieu en 
apartheid samen? De aktie was 
gericht op Budelco, een zinkfabriek 
in Budel, een plaatsje 5 km van 
Weert verwijderd Budelco, de 
grootste vervuiler in de regio 
Weert is voor 50% inhanden van 
Shell en 50% in handen van van 
Rio Tinto, een britse multinational 
die berucht is om zijn uranium- 
export uit Namibia.

Zware metalen
Reeds in het verleden en nog 
steeds in het heden, vervuild Bu
delco de omgeving m et hoogst 
giftig afval, waarin allerhande zware 
metalen verwerkt zitten. Een van 
de giftigste daarvan is Cadmium. 
Cadmium is zeer gevaarlijk daar het 
zich ophoopt in de menselijke 
organen en zodoende de werking 
van de nieren beïnvloedt. Redenen 
om eens stil te staan bij de stand 
van zaken aangaande het milieu in 
de omgeving. In het verleden zijn 
in W eert en omgeving wegen 
verhard met cadmium houdende 
slakken, af

NGSB *
komstig van de toenmalige A V  
pische zinkmaatschappij (h e ^ R -  
dige Budelco). Bovendien 11̂ ”  
W eert in die hoek van Nederland 
waar de regen het zuurst is. Onder 
invloed van zure regen w ordt cad
mium ‘mobiel”, dwz het verbindt 
zich met andere chemische stof
fen en komt dientengevolge in 
onze voedselketen terecht, zoals in 
het drinkwater en in groenten. 
Tegenwoordig gebruikt Budelco 
een ander produktieproces waarbij 
geen slakken meer vrijkomen, maar 
wel het zogeheten jarosiet. Ook 
hierin bevinden zich hoge 
concentraties zware metalen. 
Vanwege de giftigheid w ordt ja
rosiet opgeslagen in bassins, het 
zogeheten jarosietveld. Sinds de 
jaren zeventig beloofd Budelco aan 
diverse overheden het jarosiet 
opnieuw te gaan verwerken. Echter 
in plaats daarvan heeft Budelco 
opnieuw een vergunning bij de 
gemeente aangevraagd om het 
jarosietveld te mogen uitbreiden. 
M et andere woorden, om door te 
mogen gaan met de vervuiling. 
Bovendien blijkt het reeds aan
wezige bassin lek te zijn, waardoor 
het jarosiet al to t 25 meter, vlakbij 
het grondwater, is doorgedrongen.

Gevaarlijke situatie
Een heel gevaarlijke situatie en alle 
reden om daar aandacht aan te 
besteden, en om de mensen met 
de feiten te confronteren hoe an
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Weren met het milieu omgaan. Van 
^k fa b rie k  en de terreinen erom- 
^ B fr+ ie e ft men foto 's kunnen 
maken die weer verspreid in de 
stand hingen; goed zichtbaar voor 
de voorbijgangers.Om een aktieve 
bijdrage te kunnen leveren aan het 
voorkomen dat Budelco haar 
vergunning krijgt, heeft men die 
zaterdagmiddag de voorbijgangers 
gevraagd een petitie te onderte
kenen, en met veel succes: ruim 
500 mensen hebben getekend 
voor een schoner milieu en ge
lijkheid voor iedereen. De petitie 
w ordt samen m et een begelei
dende brief aan de directie van 
Budelco aangeboden, waarin 
nogmaals w ordt aangedrongen op 
onmiddellijke verwerking van het 
jarosiet, verwijdering van cad- 
miumslakken uit de bodem en de 
stopzetting van alle aktiviteiten in 
Zuid Afrika. De aktie was gericht op 
sanering en zeker geen stopzetting 
van het bedrijf. "De vervuiler 
betaald’een veel gehoorde en 
terechte kreet!
De aandeelhouders van Budelco 
(Shell en Rio Tinto) beschikken 
over voldoende financiële mid
delen daarvoor. Bovendien wordt 
een afschrift van de brief aan Bu
delco naar de staten van de pro
vincie Brabant gestuurd, om zo
doende sterk de besluitvorming 
rond de vergunning aanvraag van 
Budelco te kunnen beïnvloeden. 
Het was een geslaagde aktie!

Annie Geelen
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Even terug in de herinnering; in de 
vorige jongerenkrant hebben wij 
over de nog prille bestuurs- 
perikelen, bericht, zeer globaal 
welliswaar, maar dat kwam omdat 
het bestuur nog niets kon of wilde 
loslaten. IMu, twee maanden later, 
zou je toch verwachten dat de hele 
zaak open en duidelijk uitgelegd 
zou worden door het bestuur.

Na enig bellen wilde de 
woordvoerder van het bestuur,
Luuk Heijlman, wel een interview 
geven, (dat vind je op blz. 8 van 
deze krant).
W e hebben helaas moeten 
constateren dat er m et deze 
verklaring maar enkele zaken 
helderder worden. "Aftreden om 
een persoonlijke ruzie ?; een 
aftreden (van een tweede 
bestuurslid) om ondergronds te 
gaan ? ; aftreden om groen linkse 
samenwerking ? ; of vanwege 
bestuurs futiliteiten?"
“Het w ord t zc langzamerhand wel 

eens tijd voor een congres.!"

De PPR-jongeren doen vol mee 
aan de kampagne, zoals je in "Alles 
Kits" kunt lezen.
Tot onze verbazing heeft de 
kampagne commissie, mede onder 
onze naam, een jongerenkrant 
uitgebracht. Op zich natuurlijk 
prima, maar de redaktie van de 
"jongerenradikalenkrant" w is t hier 
niets van. Toch jammer dat het 
bestuur deze krant, evenals de 
gemaakte posters en een 
verkiezings programma, niet naar 
alle leden heeft opgestuurd..
Verder in dit nummer een 
uitgebreid stuk van de redaktie zelf 
over het verkiezingsprogramma

van Groen Links. M et een avondje 
brainstormen en discussiëren 
hebben w e een aantal opvallende 
en voor jongeren belangrijke zaken 
uit het verkiezingsprogramma naar 
voren willen halen. Hieruit blijkt dat 
er mede voor het congres (en 
bestuur) van de PPR-jongeren een 
schone taak l ig t . Een taak 
betreffende inhoudelijke invulling 
van de hiaten die w e tijdens het 
avondje brainstormen naar boven 
hebben w eten te halen.

Geheel onafhankelijk van het 
samenstellen van dit discussiestuk 
heeft een van onze redaktieleden 
(Mare den Elzen) op zijn eigen 
wijze zijn conclusies getrokken uit 
het programma. Hij was van 
mening dat in het programma geen 
goede afweging had plaats 
gevonden van "alle" belangen: dat 
het beleid meer gericht is op het 
tevreden stellen van 
belangengroepen zonder de totale 
maatschappelijke gevolgen te 
beseffen. Aangezien in het 
verkiezingsprogramma van de 
grote broer voldoende rekening 
was gehouden m et het groen en 
deze wel een "totaal-program" 
konden maken is hij overgestapt.

Helaas zitten w e  hierdoor met het 
fisieke probleem van een 
gereduceerde redaktie. M et spoed 
zoeken w ij daarom een 
enthousiaste medewerk(st)er voor 
één weekend in de maand, om 
stukjes te schrijven, intikken, 
layouten, plaatjes te maken, 
intervieuws houden, of w at je maar 
w ilt.
Beloning: Het opbeurende 
gezelschap van Peter en Fred.

Veel leesplezier!



Samenwerking
Het samenwerkingsverband van 
Marokkanen en Tunesiers (het 
SMT) heeft als een van zijn be
langrijkste taken het geven van 
gevraagd en ongevraagd advies 
aan de Nederlandse regering over 
de hoofdlijnen van het minderhe
denbeleid. Het SMT heeft een 
zestal commissies, waar de jon
gerencommissie er één van is.

Deze jongerencom m issie heeft 
Nederlandse vakbonds- en 
politieke jongerenorganisaties , 
waaronder de PPR uitgenodigd 
voor overleg. Men w ilde minimaal 
tw ee  maal per jaar, overleggen 
over zaken die jongeren en speci
fiek migranten jongeren aangaan. 
De com m issie kon al gelijk advies 
uitbrengen aan de 
wetenschappelijke raad voor

het regeringsbeleid (WRR) inzake 
het m inderheden-beleid.
Tijdens het overleg is op een aan
tal them a's ingegaan die jongeren 
aangaan. Zo stelt de WRR voor 
om migranten na v ijf jaar een on
aantastbaar verblijfsrecht te  geven 
en in alle opzichten gelijk te be
handelen als "nederlanders"
Verder w ord t er op de 
arbeidsmarkt nog veel 
gediscrim ineerd. Vaak komen 
buitenlanders niet aan de bak, 
soms m et het argument dat men 
het nederlands niet goed beheerst 
en ook niet w il beheersen.
Dat laatste is absoluut niet waar.
Er is wel degelijk veel animo voor 
het leren van de Nederlandse taal, 
alleen de bestaande voorzien
ingen hebben te  weinig capaciteit

en ze zijn niet ingesteld op 
mensen van sterk uiteenlopende 
opleidingsniveaus. De WRR pleit 
voor een w e t “Bevordering Ar
beidskansen", die zou moeten in- 
houden dat werkgevers jaarlijks 
een plan moeten maken om te 
komen to t een evenredige sa
menstelling van hun personeels
bestand en dat ze daar ook 
jaarlijks over moeten rapporteren. 
De SMT vindt dat deze plannen 
niet ver genoeg gaan en is er 
voorstander van om werkgevers 
te  verplichten een bepaald 
percentage buitenlanders in 
dienst te  nemen. Ik denk dat w e in 
het overleg gezamenlijk kunnen 
komen to t een uitw isseling van 
ideeën en waar nodig, stand
puntbepaling en een doorsluis- 
functie kunnen vervullen ten 
opzicht van de moederpartijen.

Pauline Verheul

Ik wil geborgenheid !
M et de smaak van oud bier werd 
ik vanmorgen om half negen uit 
mijn bed gebeld. W im  de Boer, 
campagne-coordinator Groen 
Links. O f hij stoorde.... De trein 
Groen Links rijdt. Voor sommigen 
zijn het lange en (af en toe) alc
oholische dagen. M et een be
zopen gemoed te  bedde en er te 
vroeg uitrollen. Maar er staat 
tegenover dat w e  ons baden in 
een ongekende luxe van publi
citaire aandacht. Fotografen die 
elkaar verdringen om het aar
digste plaatje van de top-vier te 
schieten. Klein links lijkt al ver 
achter ons te liggen. Zeven sep
tem ber is klein links, groot links. 
Maar moeten w e daar nu gelukkig 
mee zijn? Aan de kinderjaren be
waren w e toch allemaal de geluk
kigste herinneringen? Klein maar 
geborgen. Het volwassen zijn is 
niets anders dat het verdriet van 
het missen van de moederlijke 
omarming. Een schreeuw naar die 
geborgenheid. M et de politiek is 
het niet anders. Een kleine polit
ieke partij; ja dat moge zo zijn,

maar het was fijn. Je w is t je plaats. 
Je kon je koesteren in de 
rustgevende wetenschap dat je 
aan het harde politieke machts
spel niet hoefde mee te doen. 
"Nee, w ij gaan wel een balletje op 
het bijveld trappen", dat kon je dan 
zonder blikken of blozen zeggen. 
En je trok de korte broek aan en 
liep weg. Maar nu ziet het er naar 
uit dat w e  groot en politiek vol
wassen worden. W e gaan een 
partijtje politiek-machtsspel mee
spelen."Nee w e houden nu ook 
de lange broek aan", en knipogen, 
nog een beetje onwennig, richting 
camera. Publiciteit; je-weet-wel- 
waarom. Dus gaan w e ook aan het 
gevecht van de grote jongens 
deelnemen. De achterkamertjes 
opzoeken. Beetje weinig concreet 
worden. De woorden en zinnen 
op de tong proeven, om vervol
gens onverstaanbare taal te  spre
ken. Politieke messen slijpen. 
Misschien zelfs gaat Groen Links 
zich overgeven aan politieke 
wurg-sex. Alles is mogelijk !! Nee, 
ik geloof niet dat w e blij moeten

zijn m et veel zetels. Je zult zien, 
hoe snel w e de geborgenheid van 
het klein-zijn zullen missen. Terug 
willen naar politieke moederbuik. 
Vaak de fo to 's  zullen bekijken uit 
het dan vergeelde album. En te 
gen elkaar zeggen: "toen hadden 
w e het goed en fijn m et elkaar. 
"Waarom doe ik eigenlijk mee aan 
deze campagne, zo vraag ik mij 
af? Waarom w ord t ik wakker met 
de smaak van oud bier in de 
mond?
Waarom plak ik het affiche voor 
het raam, zodat het toch al geringe 
daglicht zich nog m inder in mijn 
huiskamer vertoont? Ik kan maar 
een antwoord bedenken. M is
schien staan Ria, Andree, Ina,
Paul, Ellin, Bram, W ilbert, Marius 
en Peter (Ik reken op negen 
zetels; een flesje w ijn onder 
verwedden?) wel garant voor 
echte andere politiek?
Dat volwassen-worden leuk kan 
zijn.
Laten w e daar in september 1990 
nog maar eens m et elkaar over 
spreken !!

Hans Siepel
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Programma Groen Links
optimaalnog niet

Het is verkiezingstijd. En als wel 
vaker bij' verkiezingen hebben de 
verschillende politieke partij'en de 
verkiezingsprogramm a's klaar lig
gen. Ook Groen Links heeft haar 
programma. Voor de PPR-Jon- 
geren lijkt het belangrijk dat het 
programma, op zaken die jongeren 
aangaan, goed in elkaar zit.

Belangrijk
Er zijn een aantal zaken welke de 
PPR-Jongeren altijd in haar ge
schiedenis belangrijk hebben ge
vonden. Deze kunnen globaal in 
drie hoofdthema's ingedeeld w or
den.
Als eerste mag je verwachten dat 
Groen Links ervoor staat dat jon
geren een zelfstandig bestaan 
kunnen opbouwen en leiden. De 
randvoorwaarden die de politiek 
moet scheppen om dit te verw e
zenlijken lijken primair op het vlak 
van de inkomenspositie en huis
vesting te liggen.
Een tw eede belangrijk item is het 
bieden van een toekom stperspec
tief. Hierbij gaat het vaak om on
derwerpen zoals: opleiding- en 
ontplooiingsmogelijkheden, het 
niet buiten de samenleving komen 
te staan, een schoon leefmilieu en 
een waarborg voor vrede en veilig
heid.
Als derde wezenlijk punt kan men 
de zeggenschap van jongeren over 
het eigen leven en handelen aan
merken. Programmapunten over 
bevordering van de demokrati- 
sering en deregulering mogen in 
een verkiezingsprogramma zeker 
niet ontbreken.

Lijst standpunten
Om te kijken of bovenstaande 
wezenlijke zaken op een bevre
digende w ijze in het programma 
opgenomen zijn, lijkt een radicale 
jongerenbeschouwing op een aan
tal in het oog lopende zaken op de 
grote lijnen, maar vooral op detail
niveau op zijn plaats.
Bekijken w e het gehele program
ma, dan is het te  beschouwen als 
een lijst standpunten, welke to t 
stand zijn gekomen door een lange 
rij kompromissen tussen de diverse 
deelnemende partijen. Zaken waar 
geen kompromis uit te  vormen 
was, zijn open geformuleerd. Zo 
ziet Groen Links als belangrijke 
basisvoorwaarden voor een men

selijk bestaan: 'H et recht op werk 
en recht op een gegarandeerd in
komen voor iedereen. 'O f m et dit 
laatste recht het basisinkomen be
doeld wordt, b lijft onduidelijk. Het 
enige dat Groen Links zegt, is dat 
om deze basisvoorwaarden te re
aliseren een brede maatschap
pelijke discussie nodig is die Groen 
Links de komende regeerperiode 
zal initiëren. Vervolgens geeft het 
programma een lijst m et elemen
ten die in deze discussie centraal 
zouden moeten staan. M et dit 
soort vaagheden is nog wel te le
ven. Moeilijker w ord t het als het 
u itgewerkt moet worden naar con
crete standpunten. M et name de 
programma onderdelen om trent de 
inkomenspositie voor jongeren 
vertonen nogal w at hiaten!

Basisinkomen als Lubbers
Allereerst de studiebeurzen. Een 
van de belangrijkste, en m eest ac
tuele zaken van de laatste jaren. In 
het programma staat niets over de 
recente catastrofale plannen om
trent de privatisering van de stu
dieleningen, het afschaffen van de 
uitwonende beurs voor MBO-stu- 
denten, o f de OV-Jaarkaart. Het 
programma b lijft zelfs vaag over 
zaken die meer struktureel inhaken 
op het studiefinancieringsge- 
beuren. Het programma gaat 
elders wel in op de zelfstandigheid 
van jongeren, echter de 
consequentie m et betrekking to t 
de studiebeurs w ord t niet 
doorgetrokken. Kunnen we van 
Groen Links initiatieven 
verwachten betreffende de af
schaffing van de ouderonaf- 
hankelijkheid van het systeem? En 
hoe zit het m et de relatie uitkering 
en beurs en/of basisinkomen (al 
dan niet in eerste instantie voor 
jongeren op een dusdanige hoogte 
dat een zelfstandig bestaan moge
lijk is, en niet zoals Lubbers wil, op 
basisbeursniveau)

Jeugdlonen
“Het m inimumloon en de daaraan 
gekoppelde uitkeringen moeten in 
de komende jaren opgetrokken 
worden, zodat in ieder geval de 
opgelopen achterstand die vanaf 
1982 is ontstaan, w ord t w eg
gewerkt." Even verderop worden 
nog de kortingen op de jeugdlonen 
ongedaan gemaakt. W eer even

verderop w ord t de leeftijd voor het 
jeugdloon van 23 naar 21 jaar ver
laagd. Dit als eerste stap naar vol
ledige afschaffing van dit onrecht 
voor jongeren. Er gebeurt zo te 
zien nogal w a t m et de lonen voor 
jongeren. O f het ook voor iedereen 
duidelijk is, is nog maar de vraag. 
Enkele voorbeelden: Hoe hoog is 
bijvoorbeeld het niveau van 1982 
en de daarbij optellen loonont
w ikkelingen? W at gebeurt er met 
de lonen voor 18 to t en m et 20-ja- 
rigen in de overgangsperiode to t 
volledige afschaffing van de kor
tingen op het jeugdloon?

Rijken steeds rijker
Een tweede belangrijk item, naast 
de inkomenspositie, ten opzicht 
van een zelfstandig bestaan, is de 
huisvesting voor jongeren.
Bij de programmapunten voor 
huisvesting lijkt Groen Links de 
partikuliere huisjesmelkers te 
w illen spekken. Dit door middel 
van het invoeren van huursubsidie 
voor kamerbewoning. Op zich zal 
d it er zeker toe leiden dat de 
woonlasten voor kamerbewoning 
omlaag gaan. Er is echter een grote 
kans dat de huren dan gaan stijgen. 
Voor de huurder maakt dit niet uit, 
de subsidie kom t toch binnen. 
Kortom, niemand klaagt een on
redelijke huur meer aan bij de 
huurcommissie (En als de huurder 
toch zou besluiten d it te  doen, dan 
loopt zij o f hij ondanks de huur- 
bescherming, nog steeds een 
flinke kans om weggepest te  w or
den) Uiteindelijk mag de samen
leving het teveel dat een kamer
verhuurder vraagt gaan opbrengen. 
Voor dit probleem had het verkie
zingsprogramma ook wel een op
lossing mogen aandragen, of moe
ten de rijken steeds rijker worden?

Jeugdwerkgarantieplan
Het werkloosheidsprobleem grijpt 
diep in op het toekom stperspectief 
voor jongeren. Om de werkloos
heid terug te dringen grijpt het 
programma terug op drastische ar
beidstijdverkorting en scholing met 
gegarandeerde baan. Dit lijkt al
lemaal wel goed in elkaar te zitten. 
Het blijft echter de vraag of werke
lijke zogenaamde 'drop outs' alleen 
maar door het bieden van een baan 
geholpen zijn? Het lijkt of Groen 
Links denkt dat iedereen gelukkig
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is als zij o f hij maar een baan heeft. 
Misschien hangt er toch wel wat 
meer mee samen? Daalt bijvoor
beeld de crim inaliteit en worden 
daardoor de mensen gelukkiger 
w iens fie ts voor de zoveelste keer 
is gejat? O f laat Goen Links dit over 
aan rechts, zodat alleen de oplos
sing van meer cellen en hogere 
straffen reëel lijkt!
Een iet w a t vage stelling in het 
programma is ook: "Het jeugd- 
werkgarantieplan m ét 
arbeidsplicht, zonder uitzicht op 
een vaste baan, w ord t afgewezen". 
Hoe denkt Groen Links nu over een 
jeugdwerkgarantieplan m et 
arbeidsplicht, m et uitzicht op een 
vaste baan, dit in relatie m et de 
zelfstandigheid in doen en laten, 
en Groen Links' centrale element 
in het programma: "de 
mogelijkheid en wenselijkheid van 
de gedeeltelijke ontkoppeling 
tussen arbeid en inkomen en 
vrijw illige werkloosheid"?

HBO of Univers'rteit?
Een volgend item is het Qndewijs. 
Ook hier vaagheid troef. Zo m oet 
de tw ee fasen-structuur in het ho
ger onderw ijs worden opgeheven. 
A lsof Groen Links de laatste plan
nen van Deetman heeft bekeken. 
Ook daarin w ord t de twee-fasen 
structuur teruggebracht to t één, let 
wel, vierjarige fase en w ord t de 
tw eede fase volledig afgeschaft. 
V indt Groen Links dat d it m oet ge
beuren? O f w ord t er iets anders 
m et afschaffing van de twee-fasen 
struktuur bedoeld. Hoe denkt 
Groen Links trouwens over de 
structuur van het hoger onderwijs? 
bijvoorbeeld over de plannen m et 
het vouchers-systeem (oftewel de 
strippenkaart voor het hoger on
derwijs)?, of de huidige perikelen 
om trent de harmonisatiewet?
Het programma van Groen Links 
heeft een groot aantal "jaren" van 
het onderwijs niet afgedekt. Het 
lijkt alsof voor jongeren na de ba
sisschool alleen de basisvorming 
(de middenschool,nemen w ij aan) 
voor 12 to t 16 jarigen bestaat, en 
dat iedereen daarna , m et 16 jaar, 
een opleiding op HBO of Univer
sitair niveau gaat volgen. Hoe zit 
het m et de 17 en 18 jarigen, en 
m et de mensen die een lagere of 
middelbare beroepsopleiding w il
len volgen?

Groen tax
Het stuk over het milieu ziet er 
goed uit. A lsof het PPR-jongeren- 
congres nog eens herhaald wordt,

of was het nu andersom? De 
groentax en daarbij veel strenge 
regels moeten zorgen voor een 
schoner milieu.

Boeken uit archief
Nog een item in verband met het 
toekom stperspectief voor jonge
ren. De paragraaf over vrede en 
veiligheid verschilt veel van w at de 
PPR ooit heeft gezegd. De dikke 
boeken over sociale verdediging 
zijn blijkbaar in het archief gestopt. 
Voor ons radicalen is het te hopen 
dat deze boeken weer het archief 
u it komen en de diskussie over so
ciale verdediging w eer grondig 
w ord t opgestart.
O f is dat ene weggestopte regeltje 
"De gemeenschappelijke veiligheid 
dient op sociale en niet op militaire 
middelen te worden geënt” vol
doende. Hoe denkt Groen Links 
bijvoorbeeld over (eventueel so- 
ciale)dienstplicht voor meisjes? Of 
over afschaffing van de dienst
plicht,(weer in relatie m et de reeds 
aangehaalde ontkoppeling tussen 
w erk en vrijw illige werkloosheid?)

Precies 20 jaar geleden
De zeggenschap over eigen han
delen en leven (democratisering en 
deregulering) ,is het derde belang

rijke item waarop w e het program
ma van Groen Links vluchtig be
schouwen.
Als middel voor democratisering 
ziet Groen Links vooral veel in het 
versterken van de ondernemings
raden en een van bovenaf gede
reguleerde parlementaire samen
leving.
Dat hierin ook het één en ander 
onduidelijk b lijft blijkt uit het vol
gende voorbeeld Over de Hoge 
Scholen zegt het verkiezings
programma dat hierin de mede
zeggenschapsraden dezelfde be
voegdheden en funkties als de u- 
niversiteitsraden moeten krijgen. 
De gevolgen van de invoering van 
de W et Wetenschappelijk On
derwijs (WWO '86) w ordt daarbij 
blijkbaar als zoete koek aange
nomen. Door deze w e t is de in
vloed van de studenten in de raden 
sterk teruggedrongen. Waar zijn ze 
gebleven, de idealen van de ver
dergaande direkte democratise
ring, welke precies 20 jaar geleden 
als experiment op verschillende 
plekken realiteit waren geworden?

Zo, dit levert vooralsnog genoeg 
s to f op voor discussie. Groen Links, 
en m et name de PPR-jongeren 
kunnen aan het werk.

Fred Mossink & Peter Janssens
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Aftreden om futiliteiten
Michiel Plugge is geen voorzitter 
meer. Voor veel leden is de si
tuatie nu volstrekt onduidelijk. 
Tegengestelde berichten be
reiken de PPR-jongerenleden over 
de oorzaken van het aftreden van 
Michiel. Wat is de werkelijke oor
zaak van het aftreden? Wat gaat er 
nu binnen de PPR-jongeren ge
beuren? Wat heeft Groen Links 
met de hele situatie te maken.
Om duidelijkheid te verschaffen, 
hier een weergave van een ex- 
klusief interview met Luuk Heijl- 
man, algemeen sekretaris van de 
PPR-jongeren en woordvoerder 
van het bestuur over deze kwes
tie.

Nog voor het interview  goed en 
wel gestart is, deelt Luuk mee dat 
Pieter Bemelmans uit het bestuur 
is getreden. Hij heeft dit door 
middel van een tw ee regelig 
briefje gedaan. Hier stond niet in 
waarom hij aftreedt. Luuk ver
moedt dat het m et de vorming van 
Groen Links te maken heeft.
"Pieter was altijd tegen Groen 
Links." Tevens heeft Pieter in het 
hele bestuurskonflikt altijd sterk 
de kant van Michiel getrokken. 
Luuk denkt dat d it er ook wel mee 
te maken zal hebben.

Eigen keuzes
M et deze wetenschap start het 
interview. Als eerste leg ik Luuk 
een uitspraak van Marcel Peeringa 
voor de voeten: "Men is zelfs in 
staat om een voorzitter m et een 
andere mening via een achterdeur 
eruit te  schoppen.".
'Als deze uitspraak ju ist geciteerd 
is, doet me het aan de Jonge So
cialisten denken. Daar kwam de 
voorzitter op het kongres via de 
voordeur naar binnen en werd er 
tijdens het kongres via diezelfde 
voordeur w eer uitgezet. Zo is het 
dus niet bij ons gebeurd. Michiel 
is zelf weg gegaan. Dit is w el
liswaar onder pressie gebeurd. 
Volgens mij voelt Michiel het zelf 
niet als zijnde afgezet. Tijdens het 
konflikt hebben we, als bestuur, 
niet meteen de boel naar buiten 
gebracht. Dat is voor iedereen het 
beste en zeker voor de PPR-jon
geren. Het grote probleem was de 
ruzie tussen Maarten van Poel
geest en Michiel Plugge. Als dit 
meteen in de krant kwam zou dit 
een slechte zaak voor Groen Links 
zijn. Verder waren er allerlei fu tili
te iten  bij bestuursleden onderl

ing. Zo'n fu tilite it zag je op het af
gelopen jongerenkongres. De 
Groen Linkse samenwerking gaf 
veel tegenstrijdige meningen bin
nen het bestuur. Binnen het be
stuur hadden w e daar veel over 
gesproken. Michiel zou op het 
kongres vertellen w at het stand
punt van het bestuur was. W ij van 
het bestuur hadden achteraf het 
gevoel dat Michiel niet verwoord 
had w at in het bestuur is be
sproken. Dit soort futilite iten 
stapelden zich op.
Als gevolg van de konflikten die 
hieruit volgden is Hein Albeda als 
een soort informateur aan de slag 
gegaan. Uit het werk van Hein 
kwam het bestuur (dus ook M i
chiel) to t de konklusie dat Michiel 
een week bedenktijd moest heb
ben om zich te beraden op zijn 
positie. Toen was er ook nog geen 
sprake van een bemiddelaar of 
vertrouwenskom m isie. Michiel 
kwam aan het eind van zijn be
denktijd m et het voorstel van een 
bemiddelaar. Deze persoon zou 
dan m et een voorstel komen dat 
voor alle betrokkenen bindend zou 
moeten zijn. Hiermee ging het 
hele bestuur akkoord. Gezamelijk, 
inklusief Michiel, kwamen we 
toen op de persoon van Gerard 
Nijssen. Uit de gesprekken m et 
Gerard kwam Michiel to t de kon- 

•’ klusie dat hij het beste kon af
treden.'

Luxe
Je spreekt over futilite iten die zich 
opstapelen en dat daardoor de 
boel mis liep. Zou het niet zo kun
nen zijn dat binnen de PPR-jon
geren de mensen veel te  bang 
zijn om elkaar te kwetsen? Dat ze 
daardoor niet zeggen w at er mis 
gaat?

'Ik denk dat w e veel moeten leren. 
Er w ord t inderdaad veel te weinig 
over eikaars funktioneren ge
sproken. Gerard Nijssen heeft in 
zijn rapport daar ook aanbeve
lingen over gegeven. Evaluaties 
werden in het bestuur nooit ge
houden. Je m oest als bestuurslid 
altijd helemaal zelf je weg vinden. 
Je m oest zelf alles uitzoeken. 
Hierdoor hadden w e het altijd zo 
druk dat w e  aan allerlei punten 
nooit toe kwamen. Door de drukte 
leek evaluatie een enorme luxe. 
Dat is het dus niet. Evaluaties zijn 
binnen iedere organisatievorm 
noodzakelijk. Dat hebben w e nu 
wel geleerd.'

Zondebokken
Henk Thuis w il een kongres heb
ben om de leden te informeren 
over de gang van zaken. Hij w il dit 
echter niet alleen om de leden te 
informeren, maar ook omdat het 
bestuur nu maar eens m oet weten 
voor w ie  ze nu eigenlijk zit. Dat ze 
voor de leden zit. W at vind je daar 
nu van?

'Ach, Henk heeft al eerder om een 
extra kongres gevraagd. Hij heeft 
nog steeds geen vijfentw intig  
handtekeningen ingeleverd. Onze 
informatiedag van zaterdag a.s. (26 
augustus, red) is speciaal om de 
leden te informeren. Daar hebben 
we geen kongres voor nodig.
Als Henk het lukt om die vijfen
tw in tig  handtekeningen te ver
zamelen zullen w e zeker het 
kongres organiseren. Als be
stuurslid heb je overigens ook 
vaak het gevoel dat je voor jezelf 
werkt. Je hoort nooit eens iets van 
de leden. Alleen het gekanker 
hoor je. Mensen hebben niet zo 
goed door hoeveel tijd het be- 
stuurswerk kost. Voorbereiden 
van een kongres kost veel tijd. Er 
moeten mensen worden uit
genodigd. Sprekers zeggen af. 
Daarvoor moeten w eer nieuwe 
worden gezocht. Verder moet een 
kongresbundel worden gemaakt. 
Een gemiddeld lid schat de tijd 
die dit kost veel te laag in.
Verder is er geen goede kongres- 
kultuur. Besloten was om nog 
maar één keer per jaar een huis
houdelijk kongres te houden.
Toch blijft er vraag vanuit de 
afdelingen naar zo'n huishoudelijk 
deel.
W at op zo'n speciaal bijeen ge
roepen kongres gaat gebeuren 
w eet ik nog niet. Jk kan me niet 
voorstellen dat mensen m et hart 
voor de PPR-jongeren van tevoren 
al stellen dat het een heftig kon
gres zal worden. In plaats van 
zondebokken proberen aan te 
wijzen kunnen mensen beter 
eens m et bestuursleden gaan 
praten. Er zijn namelijk geen 
schuldigen aan te wijzen.'

Trein
Oh ja, om nog eens terug te ko
men op de Groen Linkse samen
werking. Pieter kan wel eens om 
Groen Links zijn opgestapt. Hij 
heeft ooit eens gezegd dat hij 
ondergronds zou gaan, indien
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Groen Links een fe it is. Hoe denk 
jij over dit soort ideeën?

'Raar, w ij zijn afhankelijk van WVC 
door subsidie. Voorlopig krijgen 
w e dit geld nog doordat de PPR 
via Groen Links in de kamer zit. 
Van het geld dat w e krijgen komt 
ƒ70.000,- van WVC en slechts 
ƒ3 .000 ,-van  de kontributies van 
leden. Ik zie niet hoe je van 
ƒ3.000,- een organisatie draai- . 
ende kunt houden.

Als de PPR-jongeren splitsen is 
de splitsing ongelijk. De 
poot zal moeilijk aan geld kunnen 
komen. Verder moet je niet ver
geten hoeveel ondersteuning w e 
van de PPR krijgen.
Het lijkt me allemaal ook niet 
meer realistisch dat de PPR alleen 
verder zou gaan. De mensen 
hebben nu wel gezien dat 
meedoen de enige realiteit is. 
Groen Links is een trein die gaat 
rijden en waar je

niet meer uit kunt stappen.
De PPR was sterk in het 
krachtenveld van PPR, PSP, CPN 
en EVP. Dit krachtenveld is 
veranderd doordat de PSP en 
CPN door zouden zijn gegaan met 
Groen Links. De PPR zou dan 
tegen deze nieuwe formatie 
moeten konkurreren.
Maar wees gerust, voorlopig blij
ven de PPR-jongeren nog be
staan. W e w illen alleen een Groen 
Linkse jongerenraad samen m et 
vooral de PSJG.'

Peter Janssens

vecht back...Bartje
Een kenmerk van revoltanten is, 
beste mensen, dat zé vaak niet 
meer zijn dan een oppervlakkig 
stormpje in een glas water. Hun 
uitspraken kenmerken zich dan 
ook door een kortzichtigheid die 
menig CDA of W D  politicus 
overtreffen. Kortom: het zijn 
ultieme ultra nikse dwazen die je 
op deze planeet weinig vindt. De 
geschiedenis (o, wijze 
geschiedenis, wan-neer gaan wij 
eindelijk van u leren?), maakte 
gelukkig aan de meeste 
revoltanten snel een einde.

Maar w ee t u, beste mensen, w at 
nog het m eest schrijnende is? Dat 
er iemand is die zich onder het 
mom van zijnde een revoltant, 
binnen een partij van mensen die 
alles nog steeds anders willen, 
iets anders w il! Hij doet dit door 
andere mensen verw ijten te ma
ken, en zichzelf daardoor het in
te llect en het geweten van de 
partij te  voelen. Beste mensen, 
w ij in het Noorden hebben niet 
zoveel woorden nodig, zo iemand 
noemen w ij kortweg 'een flapdrol. 
Deze misdruk van een ooievaar 
gaat mij Bartje, de eerste die zich 
verzette tegen het ouderlijk 
gezag, verw ijten dat ik niet links 
genoeg ben en dat ik mij laat 
vallen onder de noemer: TV-

demonstrant. Man, w ij hebben 
hier in onze plaggehutten geen
eens TV. Rustig Bartje, rustig, laat 
je emoties niet van het gezonde 
verstand winnen. Goed, deze 
"revoltant" deed d it na aanleiding 
van een door ons ingediende 
motie tegen geweld bij anti- 
apartheids acties, op het 
afgelopen congres van de PPR- 
jongeren. Ik had deze motie na 
het huishoudelijke deel natuurlijk 
terug moeten trekken, want een 
partij die nog steeds niet een 
goed huishoudelijk gedeelte kan 
voeren, zal van inhoudelijke 
discussie wel helemaal niets te 
recht brengen! Na bijna tien jaar 
PPR-Jongeren is men nog steeds 
bang voor diverse verschillende 
meningen en kan men daarmee 
nog steeds niet .omgaan, zelfs 
revoltanten niet. (Men is zelfs in 
staat om een voorzitter met een 
andere mening via een achterdeur 
eruit te schoppen, om maar een 
valse eenheid te blijven lijken.) 
Revoltanten snappen er zelfs 
helemaal niks van, schreeuwen 
gelijk zonder te denken, te luis
teren en te overleggen. Maar dat, 
beste mensen, moeten we ze 
maar niet kwalijk nemen; de ge
schiedenis staat immers achter 
ons. Nog steeds ben ik gekant

tegen ondoordachte acties die 
daardoor eindigen m et geweld.
Dit geweld kenmerkt de kort
zichtigheid, zowel van de mensen 
die geweld gebruiken, alswel van 
de mensen waartegen w ij actie 
voeren. Geweld roept geweld op, 
geen begrip, van welke kant het 
dan ook komt. Over TV-demon- 
stranten gesproken, deze actie 
was trouwens geeneens op TV. 
Waar waren al die wereldver
beteraars, revoltanten en andere 
mensen van de goede zaak, toen 
er hier in Drenthe een demon
stratie was tegen het dumpen van 
radio-actief afval in zoutkoepels? 
Was dat misschien niet links ge
noeg, of was het misschien in 
linkse kringen niet meer in om 
daartegen te demonstreren? Kon 
men misschien op party's meer 
sier maken als men met actie- 
shell buttons aan kwam? De actie 
in Drenthe bijvoorbeeld, vond ik 
belangrijker dan het spelen van 
klein duimpje op een manier die 
de reus niet doet wankelen, maar 
schaterlachen. Beste mensen, u 
heeft wel begrepen dat ik nog een 
kenmerk vergeten ben: Stem
mingmakerij.PS. Zeg, beste re
voltant, mag ik misschien over, 
laten w e zeggen 20 jaar, een lift 
hebben van jou in je Mercedes?
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Denktank
Naar aanleiding van het aftreden 
van Michiel werd ik door ver
schillende mensen gebeld. Men
sen wiliden weten hoe het zat 
enhoe het kon dat alleen het 
bestuur over deze zaak "mocht" 
beslissen..

Al eerder had ik w illen w eten w a t 
andere leden van de PPR- 
jongeren van deze zaakvonden. 
Als w e  m et het jaarplan bezig zijn, 
is het bestuur bezig m et een zaak 
voor alle PPR-jongeren. Toch 
bedenken een paar mensen w at 
in zo'n plan kom t te staan. Net zo 
is het m et het buitenlandbeleid, 
emancipatie en publiciteit, om 
maar w at te noemen. Ach, vrijwel 
alles is een zaak van één of 
slechts enkele personen. Dat is 
logisch; het kongres machtigt 
jaarlijks een aantal mensen to t het 
uitvoeren van zaken. Dat moet 
w el; w e  kunnen niet alles m e tz 'n  
allen doen.

Er zijn momenten waarop ik die 
mensen allemaal wel om advies 
w il vragen. Mom enten waarop ik 
graag eens één en ander m et ie
mand w il overleggen. Natuurlijk 
kan dat binnen het bestuur; we 
hebben een goed team dat goed 
samen kan werken. Maar ook bui
ten dat bestuur lopen een hoop 
kapabele mensen rond. Graag zou 
ik soms m et een aantal van hen 
overleggen. Gewoon om te horen 
w at een ander vindt. Dan kan ik 
niet iedere keer alle jongeren bij 
elkaar roepen; daar is niet genoeg 
tijd en geld voor en dan krijgen we 
wel erg veel bijeenkomsten voor 
alle jongeren.

In het vorige jaarplan stond dat w e 
een deskundigenbank w ilden op
richten binnen de PPR-jongeren; 
op onze pogingen kwamen geen 
jongeren opdagen. Toch vind ik 
het heel belangrijk dat er iets 
komt. Bij de PPR heet dat een

Alles kits
De jongeren campagne voor 
Groen-Links (chapeau)

Op 6 augustus, precies een 
maand voor de verkiezingen, is 
Groen Links in de peilingen al 
gestegen tot 11 zetels. Toen we 
bij de Europese verkiezingen 
omgerekend nog 10 zetels 
kregen, riepen de kritici, de PvdA 
uiteraard voorop, dat dat kwam 
door de lage opkomst en bij de 
"echte" verkiezingen zouden de 
kiezers wel anders stemmen.

Ze vergaten dat Groen Links juist 
onder jongeren sterk scoorde. 
Tegelijkertijd hadden de jongeren 
de laagste opkom st cijfers. Nu 
jongeren zien dat er een 
aansprekend alternatief is, dat 
bovendien nog een geweldige 
klapper gaat maken, zou de 
stijgende lijn voorlopig nog wel 
even door kunnen gaan. Als het 
een beetje meezit krijgen w e 
Maarten van Poelgeest ook 
zonder voorkeursstemm en in de 
Tweede Kamer.
Dat zou een mooi resultaat zijn 
voor de jongerencampagne die

w e samen m et Maarten, PSJG, 
CPN-Jongeren en ANJV voeren. 
Het viel in het begin niet mee, 
maar naarmate w e vaker m et 
elkaar te maken krijgen, w ord t het 
enthousiasme steeds groter. De 
campagnecommissie van Groen 
Links had ƒ3000,- over voor een 
jongerenkrant. Gezamelijk trokken 
de jongerenorganisaties op om 
het bedrag voor de 
jongerencampagne flink omhoog 
te trekken. Dat werd dus 13 
duizend gulden, naar eigen inzicht 
te besteden aan een jonge
renkrant (ƒ 6.000,-), jongerenaf
fiches (ƒ6.000,-) en een 
jongerenkaravaan (ƒ1.000,-). 
Daarnaast worden uit alle 
jongerenorganisaties enkele 
sprekers voor verkiezingsbijeen
komsten gerecruteerd.

Het jongerenmateriaal w ord t ge
heel door ons zelf gemaakt. De 
krant “Alles Kits" bestaat uit acht 
pagina's Radikalenkrantformaat en 
verschijnt in een oplage van
75.000 stuks goed te gebruiken 
op plaatsen waar veel jongeren 
komen. Bestellen dus en gericht
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beleidsgroep. Die groepen zitten 
rond een taakveld (en een be
stuurslid) en denken mee. Net als 
bij die bank dus.
W e hebben d it keer zoiets 
geprobeerd bij het bekijken van 
het PPR programma De amende
menten (die trouwens bijna alle
maal zijn aangenomen door het 
PPR-kongres) werden bedacht 
door een aantal mensen. Gewoon 
een aantal bekenden die w ij ge
vraagd hadden.
Zo'n groepje mensen zou ik om 
mij heen w illen. Ik w ee t niet hoe 
dat m et andere bestuursleden zit. 
Ik vind zelf gewoon dat ik niet al
les in m ijn eentje kan en mag be
slissen. Sommige dingen kan ik 
op het afdelingenoverleg kwijt. 
Toch is dat overleg er beslist niet 
voor allerlei bestuurszaken. Ik vind 
dat op het najaarskongres hierover 
beslissingen moeten worden 
genomen.
W ie denkt er mee?

Luuk Heijlman

uitdelen.
In.de krant komen 
interviews m et Maarten, een kas- 
sière, een Surinaamse jongere, de 
test voor de echte Groen Links 
stem mer, een algemene jonge
renaffiche, uiteraard bonnen van 
de verschillende organisaties en 
nog zo wat.
Er zijn nog drie thema-affiches 
gemaakt over milieu, antiracisme 
en ontwapening. De oplage is
5.000 stuks per affiche, dus we 
moeten er een beetje zuinig mee 
omgaan. Maar ze zijn goed te 
gebruiken bij jongerenbijeenkom
sten en op stands. Ook na de ver
kiezingen doen ze het nog goed.. 
Niet gelukt is het om kondooms 
m et de teksten “Stem Safe, stem 
Groen Links" en "Jongeren stem 
men Groen Links' te laten maken 
en vervolgens op de stranden uit 
te  gaan delen. Maar goed, samen 
m et het standaard materiaal van 
Groen Links hebben w e nu aardig 
w at voor elkaar gekregen, om de 
Nederlandse jongeren het stem 
hokje in kunnen slaan en ergens 
op lijst 6 een hokje rood in te 
kleuren. Deze keer stem je niet 
alleen, je kiest Groen Links.

Gert van Bergen

onder andere



aktiviteiten
Omdat de PPR-jongeren op hun 
laatste kongres hebben aange
nomen dat ze er aan zouden 
werken dat akties geweldloos 
zullen verlopen volgen hier enige 
akties waarop zij dit in praktijk 
kunnen brengen.

Chili
Maandag 11 septem ber 1989 
w ord t voor de zestiende keer de 
staatsgreep in Chili van 1973 her
dacht m et een landelijke demon
stratie en manifestatie in Amster
dam.
Voorlopig is het programma als 
volgt vastgesteld:
19:30 Start demonstratie vanaf 
het Beursplein.
20:30 Manifestatie in Paradiso 
(Leidseplein).
Sprekers op deze manifestatie 
zullen zijn:
- Manuel Larg, voorzitter van de 

vissersvakbond en lid van het 
algemeen bestuur van de een- 
heidsvakcentrale CUT uit Chili.

- Iemand namens de Nederlandse 
solidariteitsbeweging.

- Chileense en Nederlandse mu
ziek.

M eer info: Chili Kommitee 
Nederland
Nwe Herengracht 29,
1011 RL Amsterdam 
tel: 020-270307

Europa
Van 7 t/m  10 september 1989 
zullen in Den Haag zogenaamde 
European Festivities (EF) plaats 
vinden. De bedoeling is dat dan 
het idee van het verenigde Europa 
w ordt gepropageerd.
Het verenigd Europa gaat echter 
gepaard m et allerlei negatieve 
gevolgen voor velen. Daarom 
heeft de initiatiefgroep tegen de 
EF een alternatief programma 
opgesteld. Dit alternatief pro
gramma zal dieper informeren o- 
ver de achtergronden van Europa 
'92 en de negatieve gevolgen 
daarvan.
Het programma, dat ook in Den 
Haag zal worden afgewerkt, ziet er 
voorlopig als volgt uit: 
woensdag 6 september 20:30 uur
Paard van Troje, Prinsengracht 12, 
openingsavond.
Op deze avond zal het aksent 
liggen op de ekonomische oor
zaken en gevolgen van de euro- 
pese éénwording. M et informa
tiestands en doorspekt m et mu
ziek van Lubbers&ko en Blind.
- Inleiding door de initiatief

groep.
- Iemand van de stichting Op

stand over de aktuele 
ontwikkelingen en w at voor 
verzet ertegen mogelijk is.

- Ralf Syring: over de overeen
komsten tussen de ideeën 
over het 'Grossraum Europa' 
van de nazi's en de huidige 
ontw ikkelingen.

Donderdag 7 september 18:00 uur
verzamelen op Het Plein voor de 
landelijke demonstratie tegen het 
verenigd Europa van de multina
tionals.
Vrijdag 8 september 14:00-16:00 
uur, TJO Prinsengracht 8, Thema 
vluchtelingen.
- Inleiding: Anil Ramdas.
- Bijdrage van iemand uit de 

Bangla Desh groep over de 
specifieke band tussen Neder
land en Bangla Desh, over zelf
organisatie van vluchtelingen 
en het funktioneren van een 
steunpunt.

- Bijdrage van iemand van de 
VTKVN (Overkoepelende or

ganisatie van Koerdische vluch
telingen uit Turkije). Over re
pressie van politieke vluchte
lingen in het westen en over 
de relatie tussen Turkije en de 
EG.

- Bijdrage van de vrouwengroep 
ter ondersteuning van vier ge
vluchte Chileense vrouwen. 
Over sexe-specifiek en sexueel 
geweld als grond to t vluchten 
en de houding van de (Neder
landse) staat in deze.

20:00-22:00 uur, TJO
- Inleiding.
- Legitimatieplicht.
- Ontwikkeling bij het politie

apparaat: Peter Klerks.
- Gevangenis en inrichting, 

mythes doorgeprikt: Erik van 
de Maal (voorzitter van de bond 
van wetsovertreders (BWO)).

Zaterdag 9 september 11:00- 
14:00 uur, TJO, Thema 
bevolkingspolitiek/ biotechnologie
- Piet Schenkelaars: over voed

sel, biotechnologie, europees 
oktrooirecht.

- Jyotsna Gupta: over arm en rijk, 
bevolkingspolitiek wereldw ijd.

- Sumati Nair: over de kampanje 
tegen langdurige anti-kon- 
ceptiem iddelen.

15:00-18:00 uur, TJO, Thema City- 
vorming
- Jan van de Bink houdt een in

leiding over stadsplanning in 
Europa. Over de gevolgen van 
de ekonomische en techno
logische herstrukturering en de 
steden van de toekomst.

- Iemand van de Tesselschade- 
straat in Amsterdam over city- 
vorm ing in de Pijp en de plan
nen van de kommissie Montijn 
voor de vorming van vier 
supersteden.

- Iemand uit Hamburg verteld o- 
ver de cityvorming daar en het 
verzet ertegen: De Rote Flora 
als model.

Het is de bedoeling dat vooraf nog 
allerlei plaatselijke mobilisatie- 
akties zullen plaats vinden.
Meer info; Initiatiefgroep tegen EF 
Postbus 10233 
Den Haag
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Stem veilig
"De verpersoonlijking van het 
Groen Linkse imago zijn en als 
verkiezingszuil door het leven 
gaan" en "kondooms uitdelen; 
STEM SAFE", dat had ik aan- 
gekruisd op het form ulier "natuur
lijk ga ik niet op vakantie!"
Een week later zou de grote dag 
zijn. M r George Bush, president of 
the United States of America, zou 
in Nederland op bezoek komen. 
Volgens Gert de mogelijkheid 
voor Groen Links om flitsend 
tevoorschijn te komen.
Nou Heleen S. Kuiper je w ord t 
hartelijk bedankt voor je kon- 
doom-motie. Op de bewuste dag 
(17 juli) stond ik letterlijk voor lui. 
Volgens Gert had ik de unieke 
kombinatie op het eerder ge
noemde form ulier ingevuld.

Daarom kreeg ik een flinke dot 
scheerschuim op m ’n hoofd ge
kwakt en werd ik in dat 'extra 
strong' rubbere pak gehezen. M et 
een flinke doos "Groen Links, top 
safe' en een flinke dosis "high 
morality, extra strong" trok ik rich
ting de president der presidenten. 
En zo stonden w e dan in Leiden 
als Groen Linkse delegatie op 
George te wachten. Ria m et een 
vers gestreken plooirok, Andrée 
m et bivakmuts, Ina zowaar m et de 
Russische vlag, Paul m et de voor
hamer in zijn hand en daarachter ik 
m et hoogrood hoofd, dot schuim
en doorzichtig rubberen p a k ..........
................Maar waar waren jullie -
Ria, Andrée, Ina en Paul- Ineens 
gebleven toen "hij" daar om de 
hoek kwam. Stond ik daar

alleen als Groen Linkse delegatie 
oog in oog m et de man van de 
wereld. Hij nam een likje van mijn 
scheer-schuim , gaf mij een kusje 
op mijn nu toch wel erg veel op 
een tom aat lijkende voorhoofd en 
zei; “you're a nice guy". Nu hadden 
de kamara's moeten inzoemen en 
had ik mijn doos "Groen Links, top 
safe" moeten overhandigen. He
laas, de kamara's draaiden net 
toevallig de andere kant uit en ik 
werd omringd door volgens mij 
wel tien veiligheidsagenten die 
mij geruisloos afvoerden.
En zo zit ik nu, vooral dankzij jullie, 
Gert en Heleen, in het St. Joris 
Gasthuis. Maar ik heb George al 
geschreven hoor. En hij, zo'n be
langrijk man, zal heus wel zorgen 
dat ik hier spoedig weg mag. .

Revoltant

A F D E L IN G S B  O t C H T

D R E N T H E

Na een korte slaap begint lang
zaam maar zeker onze afdeling 
w eer op te bloeien. W e beginnen 
w eer een aantal actieve leden te 
krijgen en w e ontplooien weer 
activiteiten. W e richten ons nu 
ook meer op de daadwerkelijke 
politieke activiteiten, zoals actief 
zijn in steunfracties, campagne 
commissies, e.d. In de komende 
tijd zijn w e vooral weer. bezig m et 
het opbouwen van het bestuurs- 
werk. In samenwerking m et an
dere politieke jongeren organi

saties proberen w e een soort 
platform te formeren, zodat we 
sterker staan als het om gemeen
schappelijke belangen gaat. De 
eerst komende actie is m et een 
eigen promotiestand staan, voor 
de verkiezingen. Dit v indt plaats 
op 2 september, in Assen. M is
schien gaan w ij ook daar een 
nieuw fenomeen introduceren, 
namelijk de "groen linkse jonge
rensupporter". Voor iemand die 
een groen linkse jongerenbe
weging een warm hart toe draagt, 
maar er nog geen lid van kan w or
den, omdat die beweging er nog

niet is. W e proberen hun dan met 
behulp van een soort nieuwsbrief 
op de hoogte te houden en mis
schien zelfs acties te organiseren. 
Als de beweging er komt, geven 
w e ze nog altijd de keus tussen 
wel en niet lid worden. Tenslotte 
w illen w e  Michiel Plugge nog be
danken voor alles w a t hij voor de 
PPR-jongeren heeft gedaan. W ij 
betreuren nog steeds de gang van 
zaken rond zijn vertrek, en w e be
reiden ons derhalve al voor op een 
heftig najaarscongres, die moge
lijk verhelderend zal aflopen...;

Marcel Peeringa, Voorzitter 
afdeling Drenthe

GROEN 
LINKS
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Tot onze verrassing bleek dat we 
als redaktie ndit jaar og twee 
nummers moeten uitbrengen. (Iets 
met een contract met de drukker). 
Flexibel als we zijn, gaan we dat 
dus realiseren. In het vorige num
mer hadden we aangekondigd dat 
we een congresnummer zouden 
maken, welnu deze krant staat vol 
met stukken over het congres. 
Welliswaar een krant met achteraf 
verslagen van turbulent congres, in 
plaats van een voorbereiding, zoals 
we gedacht hadden te maken.

Het tw eede en tevens laatste 
numm er van dit jaar hebben we 
voorbehouden aan het thema, 
'Aktie  en Geweld' Dit numm er 
proberen w e kort op deze krant te 
laten uitkomen. Indien je een ar
tikel over dit onderwerp denkt te 
kunnen schrijven, voel je niet be
lemmerd (bv omdat w e  nu geen 
echt bestuur meer hebben), om dit 
deze week nog naar de redaktie op 
te sturen, (zie adres in het kolofon) 
Terug naar deze jonge radikalen 
krant; buiten enkele verslagen cq 
opiniestukken van de beide re
daktie leden over het afgelopen

congres, vind je in deze krant een 
schets van de komende puinruim 
akties van het nieuwe bestuur. In
middels zijn zij vol enthousiasme 
begonnen en hebben de taak
stellingen die he t congres ze heeft 
meegegeven enigszins verdeeld. 
Ook de vorm ing van een toege
voegd interim bestuur w ord t aan 
gewerkt. Het is zelfs al zover dat de 
helft van de redaktie van de JKR 
zijn bestuurs onafhankelijke redak
tionele taak verw isseld heeft voor 
in een bestuurs afhankelijke door
middel van het toetreden to t het 
interim  bestuur.
Daarnaast v indt je in deze krant 
nog enkele zaken over multilateraal 
jongerenwerk en een w a t andere 
kijk op de natuur dan in de milieu
beweging gebruikelijk is.

Ook leuk om te lezen is natuurlijk 
Revoltant. Na het ageren tegen het 
ex-bestuur in menige vorige ra- 
dikalenkranten, w ord t zelfs het 
nieuwe interim bestuur als 
schuimpjes afgedaan. Zo zie je 
maar... de onpartijdigheid van deze 
colum nist is de enige zekerheid die 
je  nog hebt in het leven.

Veel leesplezier,
De redaktie?

Ook zo'n hekel aan propagandafolders rondstrooien?
Ook zo'n hekel aan stands van politieke jongerenorganisaties?
Ook zo'n hekel aan van die naar boven gevallen jongeren?

L e v e r  d a n  h e t  z o o it je  in  e n  b e g in  o p n ie u w

Toori eens je kritische houding ,
Toon eens dat je geen grijze PPR-jongerenmuis bent 
Toon eens je eigen kreativiteit
Treed toë tot de redaktie van de Jonge Radikalenkrant en bel nu naar 
Peter Janssens, 015-134022 (mag ook morgen)
Aangezien wij streven naar een grotere participatie, dan nu het geval is, van meiden, 
gehandikapten en migranten verzoeken wij hen nadrukkelijk toe te treden

Bij ons kun je:
Lay-outen, strips tekenen, foto's maken, intervievyen, roddelen, 
redigeren, ruzie maken, uithuilen, koffie drinken, schrijven, illustreren, 
bar hangen en al die andere zaken waarvan jij vindt dat die bij een 
redaktie dienen te gebeuren.
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Zwart licht over 
jongeren
Zaterdag 21 oktober was er een 
ekstra PPR-jongeren-kongres.
Een kongres afgedwongen door 
27 leden. Centraal op het kongres 
stond het aftreden van het 
jongerenbestuur en de Groen 
Linkse samenwerking. Onder
werpen die tot vuurwerk konden 
leiden. Behalve het zachtere 
knalwerk bleef het vuurwerk 
achterwege. Tijdens het kongres 
werd een interim bestuur ver
kozen. Een interim bestuur dat 
zich bezig gaat houden met het 
oplossen van de problemen die 
zich binnen de PPR-jongeren 
voordoen.

27 mensen hadden het kongres 
afgedwongen. Ondertussen had 
het bestuur zijn konklusies ge
trokken en was opgestapt.
Knopen moesten er worden 
doorgehakt w ilde de PPR-jon- 
geren niet volledig stuurloos 
worden. Redenen genoeg om 
een hoge opkomst op het kon
gres te verwachten. De toekom st 
van de PPR-jongeren stond op 
het spel.
Op het kongres zelf bleek daar 
niet veel van. 23 jongeren waren 
komen opdagen. Van deze 23 
personen had een groot gedeelte 
niet eens het kongres gewild. 
Afdeling Groningen en Drente 
waren in het geheel niet aan
wezig. Zij w ilden niets meer m et 
het bestuur te  maken hebben. In 
Utrecht was een milieudag. Veel 
Utrechtenaren gaven hier de 
voorkeur aan boven een dagje 
kongres waarvoor ze zelf ge
tekend hadden.
N iettemin het kongres was er.
Alle leden w isten ervan. Be
sluiten zouden er dus genomen 
worden.

Kersverse bestuursleden
Als klapper van het kongres heb
ben de PPR-jongeren een interim 
bestuur gekozen. Henk Thuis is 
m et 57% van de uitgebrachte 
stemmen en Vincent van Rijswijk 
m et 65% van de uitgebrachte 
stemmen verkozen. De tw ee 
kersverse bestuursleden hebben 
weten af te  dwingen dat ze zelf, 
zonder tussenkom st van het

kongres, een derde interim  be
stuurslid mogen kiezen. Voor 
somm ige kongresgangers was 
d it hoogst merkwaardig. Zeker 
omdat juist deze tw ee  heren het 
hardst hadden geroepen dat zij 
staan voor een demokratische 
besluitvorm ing.
De afdeling Limburg had voor het 
interim  bestuur in e e rs te ' 
instantie zes namen naar voren 
geschoven, te weten; Vincent 
van Rijswijk; Michiel Plugge;
Henk Thuis; Pieter Bemelmans; 
Annie Geelen; en Pauline 
Verheule. Snel bleek dat de 
laatste tw ee absoluut niet w ilden. 
Ex-voorzitter M ichiel Plugge kon 
door deze zet van Limburg nog 
één maal schitteren. Na veel 
heen en w eer gepraat en uit
spraken m et een duidelijkheid 
waarvoor Brinkman zich niet 
hoefde te schamen leek Michiel 
de kandidatuur van zichzelf te 
w illen aanhouden. Rapport 
Nijssen of niet. Enkele van de af
getreden bestuursleden ging dit 
te  ver. Michiel handelde zo in 
tegenspraak met het advies van 
Nijssen. Daarin stond immers de 
volgende zinsnede: “Michiel ste lt 
zich niet kandidaat voor enige 
bestuursfunktie en zal ook niet 
bewilligen als anderen hem kan
didaat stellen." Hiermee viel voor 
Michiel defin itief het doek, hij 
trok zich alsnog terug.
Ook Pieter Bemelmans was om
streden. Hij was als bestuurslid 
immers betrokken bij de be- 
stuurskrisis rondom Michiel. Hij 
had zich aan de adviezen van het 
rapport Nijssen te houden. Pieter 
bestreed dit. hij was immers 
vroegtijdig uit het bestuur ge
stapt. De reden hiervoor was nu 
ju ist dat hij zich niet aan het rap
port Nijssen wilde binden. Later 
op de dag trok Pieter zich alsnog 
terug. De reden voor dit terug
trekken was de onvrede m et de 
uitspraken van het kongres over 
de Groen Linkse samenwerking.

Afscheid nemen
"Wij hebben de goede procedure 
gevolgd. Het is vervelend omdat 
mensen dachten dat w ij op de 
stoel van Michiel Plugge wilden

zitten. Het is vervelend omdat 
mensen zeggen dat je de PPR- 
jongeren ten gronde w ilt richten. 
Als jullie zo over ons denken 
hoeft het niet meer. W ij wilden 
jullie informeren, maar jullie zijn 
niet komen opdagen op onze in
formatiedag."

M et deze bittere woorden nam 
Heleen Kuiper als bestuurslid af
scheid van de PPR-jongeren. 
Verbittering en teleurstelling 
klonken duidelijk door in haar 
stem. Een ander afgetreden be
stuurslid is Gert van Bergen. De 
afscheidswoorden van Gert leken 
m et verstilde haat en nijd door 
een deel van het kongres te 
worden ontvangen: "In een goed 
bestuur horen menings
verschillen. Dit was echter niet 
meer leuk. Ik ben teleurgesteld.
Ik was van tevoren ge
waarschuwd voor spanningen 
tussen bestuur en afdelingen. De 
problemen begonnen pas echt 
m et het interview  van Michiel 
Plugge in de Radikalenkrant. Zijn 
uitspraken over de PSJG (PSP- 
jongeren red) en Maarten van 
Poelgeest waren dom omdat 
Groen Links net een fe it was ge
worden. De omslag naar Groen 
linkse samenwerking heeft 
Michiel Plugge niet snel genoeg 
ingezien. De PSJG had het ge
voel dat ze gekriminaliseerd 
werden en dat gevoel was 
terecht. Michiel Plugge moest 
aftreden omdat herhaling van dit 
soort uitspraken niet waren uit
gesloten. In een organisatie als 
deze w il ik niet besturen. Ik w il 
geen namen noemen van die 
mensen die op de stoel van het 
bestuur w illen gaan zitten. De 
respons op onze infodag was 
zeer laag. De brief m et daarin de 
tekst: "Om elkaar te zien in meer 
demokratische verhoudingen" 
was de limit."

Zo was het oude bestuur weg. In 
no time werd nog even de be- 
stuursverantwoording jaarplan 
1989 er doorheen gejasd maar 
niet aangenomen en konden de 
drie oude bestuursleden de- r p -  
fin itie f hun koffers pakken.

Peter Janssens
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Puinruimen
Het interim-bestuur is verkozen. 

Henk Thuis, Vincent van Rijswijk 
en de toegevoegde mensen kun
nen aan de slag. Voor de PPR- 
jongeren is het altijd handig om te 
weten hoe deze mensen puin 
gaan ruimen. Daarom hieronder 
een korte schets van de akti- 
viteiten die Henk en Vincent gaan 
ondernemen plus een taakver
deling van het volledige interim- 
bestuur.

Centraal bij het interim-bestuur 
lijkt het weer betrokken krijgen 
van de leden bij de organisatie. 
Zowel Henk als V incent kon- 
stateren dat aan de ene kant de 
oud-bestuursleden zich kapot 
hebben gewerkt en dat aan de 
andere kant de leden het niets lijkt 
te interesseren. Volgens Henk zie 
je steeds meer afdelingen hun 
eigen w eg gaan. Afdelingen als 
Groningen en Drente leven m et 
een gevoel alsof er voor hen niets 
meer bij het landelijke is te halen. 
Het is aan het bestuur om daar 
iets aan te veranderen. Henk ziet 
het daarbij als de taak van het in
terim -bestuur om meer in te 
spelen op de behoeften van de 
leden. Eerste stap om aan de 
toestand iets te veranderen is 
voor Henk een tournée langs de 
afdelingen. Hij w il alle afdelingen 
langs gaan, dus Groningen,
Drente, Utrecht, Limburg, Zuid 
Holland en Amsterdam.

Uit gesprekken m et Henk en

Gezocht
Al een tijdje w ord t door de ver
schillende linkse politieke jon
gerenorganisaties gepraat over 
een vorm  van samenwerking, On
derzocht w ord t of er mogelijk
heden en interesse zijn to t het 
vormen van een Groen Linkse 
jongerenorganisatie en het even
tueel opgaan hierin. Vooralsnog 
heeft het overleg geleid to t het 
samenwerken bij verschillende 
aktiviteiten.
Van de PPR-jongeren vraagt het 
Groen Links overleg geregeld be

Vincent blijkt dat Vincent ook het 
één en ander op het kongres wil 
veranderen. Voor V incent is het 
onverteerbaar dat 's ochtends bij 
aanvang van het kongres nog 
allerlei verdergaande voorstellen 
door het bestuur worden gedaan. 
Dit zal bij hem nooit gebeuren. Zo 
iets belangrijks als de Groen 
Linkse Jongerensamenwerking 
moet goed door de leden be
sproken kunnen worden. Leden 
moeten deze informatie ver van 
tevoren hebben, zodat ze kunnen 
besluiten om voor d it punt naar 
het kongres te gaan en de voor
stellen goed bediskussiëerd 
kunnen hebben. Algemeen 
vinden beide nieuwe bestuurs
leden dat de aktieve basis van 100 
a 150 leden weer zin in de PPR- 
jongeren moeten krijgen. Op dit 
m om ent voelen die mensen zich 
veel te geïsoleerd bezig. Het m oet 
weer leuk worden om aktief te 
worden binnen de PPR-jongeren.

Mooie beloften, maar de eerste 
taak van het interim-bestuur is 
gew eest om hun eigen bestuur 
aan te vullen to t voldoende 
sterkte. Eén toegevoegd lid is, 
jawel:
Fred Mossink
De taakverdeling van het interim- 
bestuur is de volgende:

Henk Thuis;
koördinatie klankgroep 
afdelingenoverleg 
tien jaar PPR-jongeren

namenlijst samenstellen voor 
nieuw bestuur
kontakten (vooral richting PPR 
bestuur

Vincent van Rijswijk;
Groen Linkse jongerenor
ganisatie

- Geld&financiën (?)
- taakomschrijving bestuurs

leden en medewerker 
uitbesteding van werk 
namenlijst kandidaten voor 
nieuw  bestuur

- kontakten

Fred Mossink;
- Jonge Radikalenkrant 

boekhouding
- diverse aktiviteiten
- Groen Linkse samenwerking

Vierde persoon;
Public ite it

- interne inform atie
- diverse aktiviteiten
- algemene ondersteuning

De tw ee toegevoegde leden zijn 
er vooral voor die gebieden 
waarop Henk en V incent zichzelf 
onvoldoende deskundig vinden. 
D it is vooral de publiciteit.
Henk w il nog een form ule kw ijt en 
wel E=K x A  oftewel E ffektiviteit 
= Kwaliteit x Akseptatie. Aan de 
akseptatie m oet nu hard gewerkt 
gaan worden. Deze akseptatie 
mag volgens Henk best ten koste 
gaan van een deel van 
kwaliteit.

Peter Janssens

Meedenkers
langrijke beslissingen. Keuzes die 
niet enkel door een "interim" be
stuur genomen kunnen worden. 
Het afgelopen PPR-jongeren- 
kongres heeft daarom besloten 
een "klankbordgroep Groen Links" 
in te stellen om de onder- 
handelingen over een Groen 
Linkse jongerenorganisatie te be
geleiden. De klankbordgroep zal 
de deelnemers aan het Groen 
Linkse jongerenoverleg adviseren 
over in te nemen standpunten. 
Ook jij kunt deelnemer worden

van de klankbordgroep. Het enige 
w at van je verwacht w ord t is dat je 
aktief w ilt meedenken over de 
voors en tegens van "Groen 
Linkse jongeren". De verwachting 
is dat er één keer in de maand een 
bijeenkomst zal zijn, waarschijnlijk 
in Amsterdam. Eventuele reis
kosten worden uiteraard vergoed. 
Meld je aan, door te bellen met 
Leoniek op het landelijk bureau 
(ma, di, do 020-228461) of met 
Henk Thuis (04490-25929). Meld 
je wel voor 20 november! Doen!

Henk Thuis
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Unanimiteit over Groen 
Linkse samenwerking
Heel nadrukkelijk en misschien wel 
té nadrukkelijk heeft het afgelopen 
congres in het teken gestaan van 
twee belangrijke zaken, zowel de 
bestuurscrisis alswel de groen 
linkse samenwerking kwamen door 
elkaar en over elkaar heen aan de 
orde. Vrij logisch zou je zeggen. In 
eerste instantie was het congres 
om de bestuursperikelen versneld 
bijeen geroepen, en naar men zegt 
is de groen linkse samenwerking 
een aktueel onderwerp waarvoor 
snelheid geboden is! Twee uiter
mate belangrijke onderwerpen dus, 
helaas is het onderlinge verband, 
en de consequenties van het een 
nieuw bestuur aan de ene kant en 
een groen linkse samenwerking 
aan de andere kant, niet voldoende 
tot uiting gekomen, maar hierover 
straks meer.

Waarschijnlijk vanuit de onver
m ijdelijkheid, aktualiteit, priorite it 
en verantwoordelijkheid van het 
afgetreden bestuur ten aanzien van 
de ontw ikkelingen op het gebied 
van de groen linkse jongeren
samenwerking, heeft men dit 
onderwerp op de agenda van het 
congres geplaatst. De discussie die 
men hoogstwaarschijnlijk voor 
ogen had, had moeten plaatsvinden 
door middel van een voorstel van 
het ex-bestuur.ging gepaard. Hierin 
is de visie van het oude bestuur 
m iddels een algemene inleiding en 
een aantal puntsgewijze 
voorstellen uiteen gezet.

Er had een bloeiende discussie 
moeten volgen, helaas....Ik had niet 
de indruk dat de knoppen to t meer 
wasdom zijn gekomen na afloop 
van het desbetreffende agenda
punt.
Logisch, niemand had zich kunnen 
voorbereiden, maar ook zonder dat 
had ik de discussie pittiger ver
wacht. Na zoveel aandacht in de 
media, vele debatten en de ver
kiezingen zou je toch denken dat 
zo'n onderwerp meer s to f zou 
doen opwaaien, of dat de 
meningen verder uiteen zouden 
lopen. De matheid en unanim iteit

van de congres gangers vind ik niet 
bij een congres horen. En als men 
dan al zo unaniem is, m oet men 
toch na gaan denken voor hoe een 
partij een nieuw leven ingeblazen 
gaat worden. Juist de keuze van 
een (interim) bestuur heeft een 
grote inpact op d it hele gebeuren! 
Gelukkig is er al vrij snel op het 
congres besloten dat de behan
deling van het voorstel van het be
stuur niet door kon gaan, maar in 
een beter voorbereid en meer re
presentatief congres naar voren 
m oest komen.
Ter voorbereiding zal ik in het kort 
de strekking van het bestuurstuk 
weergeven: De fusie w ord t in
gegeven door de volgende stelling: 
"Een jongeren-organisatie van een 
politieke partij heeft bestaansrecht, 
zolang de moederpartij bestaat... 
W elnu, deze staat op de helling en 
opereert al niet meer zelfstandig in 
de tweede kamer;' ergo....de sub
sidie van WVC kunnen we als PPR- 
jongeren in de toekom st wel ver
geten, zij zijn maar bereid om aan 
één organisatie subsidie te ver
lenen (Dit is middels een brief van 
WVC medegedeeld) Natuurlijk is 
d it een concreet probleem, maar ik 
vindt niet dat je daar je be
staansrecht op moet baseren. Als 
je w ee t waar je voor staat, dan kan 
je altijd nog ergens anders subsidie 
proberen te verkrijgen. Het eerste 
punt van het voorstel behelst dan 
ook "een zo spoedig mogelijke 
oprichting van een groen linkse 
jongeren-organisatie, waarbij fusie 
van de huidige politieke jongeren 
organisaties voor de hand ligt."
Dat dit niet zo makkelijk ligt w ordt 
volledig onderkent; In het voorstel 
worden een drietal complicerende 
factoren genoemd, die in de on- 
derhandelingen m et andere or
ganisaties terdege in ogenschouw 
gehouden moeten worden. 
Allereerst, alweer de subsidie. Het 
ex-bestuur claimt een recht ten 
gunste van de PPR-jongeren en de 
PSJG (PSP-jongeren) op d it geld, 
omdat d it de enige bestaande or
ganisaties waren vóórdat de groen 
linkse samenwerking gestalte

heeft gekrijgen.
Ten tweede w ord t genoemd de 
cultuurverschillen, en ten derde de 
interne zwakte van de PPR-jon- 
geren.
Zonder aftedoen aan de stand
punten die de PPR-jongeren altijd 
voor ogen hebben gestaan, zou ik 
d it niet als complicerende factor 
w illen zien, maar ju ist als sti
mulerende factor, in het streven 
naar een nieuwe organisatie, die 
beter van struktuur en vorm is, en 
waar meer tijd aan inhoudelijke 
zaken besteed wordt, dan de 
huidige PPR-jongeren organisatie.

Om terug te komen op het door 
elkaar lopen van tw ee belangrijke 
agenda punten; Ik heb het gevoel 
dat het congres zuiverder ge
houden had moeten worden, 
waarbij de groen linkse samen
werking als eerste, desnoods in 
een apart congres had moeten 
worden behandeld. Het 
"verantwoordingsgedeelte” had na 
bovenstaande discussie moeten 
plaatvinden. Een nieuw (interim) 
bestuur krijgt als het goed is dan 
de richting mee van het congres. 
Dit nobele streven had op 21 ok
tober natuurlijk nooit uitgevoerd 
kunnen worden, omdat (en dat is 
begrijpelijk) voor een scheidend 
bestuur, te weinig tijd gestopt 
heeft in het opstellen en voor
bereiden van het congres. Naar 
mijn mening had het congres beter 
op de normale geplande tijd (half 
november) gehouden kunnen 
worden. Hoe nobel het streven 
naar verantwoording van het be
stuur op een extra congres ook 
was, het is de PPR-jongeren zeker 
niet ten goede gekomen.

A la, dat is napraten.. Het interim 
bestuur zit nu met de schone taak 
(één van de vele) om de groen 
linkse jongeren organisatie vorm te 
geven, waarbij ze de hulp kunnen 
verwachten van een sterk ver
tegenwoordigde klankgroep 
(gezien de grote hoeveelheid 
enthousiaste aanmeldingen tijdens 
het congres).

Fred Mossink



Nieuwe vorm van 
wetenschap
"Het is goed dat er in Bangla Desh 
veel overstromingen zijn, er zijn 
daar toch al teveel mensen." "Aan 
hongersnoden in Afrika moeten 
we maar niets doen, zo herstelt 
zich tenminste vanzelf het natuur
lijke evenwicht" "Vrouwen zijn er 
om het zaad van mannen te ont
vangen en kinderen te krijgen, ze 
zijn nu eenmaal biologisch anders 
dan mannen.”

Bovenstaande uitspraken vindt 
ieder weldenkend mens fascis
toïde. Bijna niemand zou ze in het 
openbaar durven te uiten. Volgens 
Barbara Noske geldt d it alleen zo
lang het over mensen gaat. Als het 
over dieren gaat zijn dit soort uit
spraken schering en inslag. Zo 
heeft ir. Kastelijn in de Volkskrant 
van 19 augustus over het stranden 
van groepen walvissen op het 
strand gezegd: 'H e t is niet nodig 
de stranding van walvissen te 
voorkomen, het gaat hier immers 
om pot- en vinvissen, daar zijn er 
ruim voldoende van.'
In het vorig jaar verschenen boek 
"Huilen m et de w o lven ' neemt de 
antropologe Barbara Noske stel
ling tegen de manier waarop w ij 
gewend zijn de relatie mens-drer 
te  bekijken. Noske ste lt in haar 
boek dat de huidige 
wetenschappen dieren zuiver 
biologisch zien, daarentegen de

mens als sociaal. Stellig w ord t 
beweerd w at typisch voor de 
mens is en w at typisch voor de 
dieren. Volgens Noske denken w e 
bij dieren nooit aan individuen of 
maatschappijen. W e spreken al
leen over soorten.
Het is Noske opgevallen dat dit 
denken overal in de westerse 
samenleving gemeengoed is. De 
milieubeweging noemt ze als 
voorbeeld. Deze lijkt vaak op een 
postzegelverzamelaar, van alle 
soorten m oet een beetje be
houden blijven. De milieube
weging heeft het bijna alleen over 
de menselijke omgeving, ons 
milieu. De dieren in de bio-indu- 
strie zijn voor hen alleen inte
ressant i.v.m. de m est die ze 
produceren. Het dier w ord t als 
probleem gezien. Dierproeven 
vallen al helemaal buiten het blik
veld van de m ilieubeweging.
Een ander schrijnend voorbeeld is 
Amnesty International. In 1977- 
1978 hebben tw ee Deense artsen 
die voor Am nesty werkten, martel
proeven op varkens gedaan. En 
hoewel Amnesty geen opdracht 
to t deze proeven had gegeven 
werden de resultaten in dank
baarheid aanvaard. De artsen 
hadden varkens voor d it doel 
gebruikt omdat deze dieren fysio
logisch zoveel van de mens weg 
hebben. De anti-martelethiek die

deze artsen ongetw ijfe ld aan
hingen strekte zich geenszins uit 
to t de varkens.

Kuftuurrelativisme t.a.v. dieren
Noske probeert in haar boek aan 
te  tonen dat dieren gelijkwaardig 
aan mensen zijn. Zij zouden eigen 
maatschappijen vormen welke 
anders zijn dan die van de mens, 
maar zeker niet minderwaardig. 
Noske eindigt haar boek daarom 
m et een soort kultuurrelativisme 
ten aanzien van dieren.
De grote fou t van de biologie is 
volgens Noske dat daar alleen de 
Darwinistische theorie bestaat. 
Hierin ligt alles vast, w ant is puur 
genetisch bepaald. In de biologie 
mag je daarom geen vragen stel
len over subjektieve zaken. Je 
ste lt alleen vragen over w at te 
meten is en laat weg w at niet te 
meten is. Zo laat de biologie de 
invloed van de omgeving op het 
gedrag van levende wezens weg. 
Dit is immers toch niet op natuur
wetenschappelijke basis te ver
klaren.
In sociale wetenschappen staan 
theoriën tegenover elkaar. Vragen 
over subjektieve zaken worden 
hier ju is t wel gesteld. Deze vragen 
moeten volgens Noske ook bij 
dieren gesteld worden. Dieren 
zijn im m ers wel degelijk sociaal.
In "Huilen m et de wolven" w ordt 
daarom gepleit voor een 
antropologie van dieren. 
Onderzoek moet niet gedaan 
worden door objektiveren maar 
ju is t door participeren m et de 
observanten. De tite l van het boek 
is daarmee gelijk verklaard.
"Huilen m et de wol-ven' betekent 
immers gemene zaak maken met 
dat/diegene waarmee je bent, in 
de participatietheorie w ord t dat 
iets positiefs. Wolven 
kommuniceren door te huilen. 
Door m et de wolven mee te 
huilen kun je pas hun samenleving 
leren kennen. De relatie tussen de 
westerse mens en het dier zou 
hierdoor drastisch kunnen 
veranderen.

Bevrijding van vrouw en dier
Een interessante konsekwentie 
van Noske's theorie is haar kon- 
klusie ten aanzien van het fem i
nisme. De 'oude' theorie maakt 
het onderscheid tussen dieren en
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mensen vooral door te stellen dat 
dieren natuur zijn en mensen kui
tuur. Om anti-fem inistische 
standpunten te verdedigen w ord t 
vaak gezegd dat zogenaamde ty
pische vrouwelijke eigenschappen 
'natuur' zijn. Mannen zouden ge
kenmerkt worden door 'kuituur'. 
Logisch verw erpt Noske deze 
theorie, immers mensen zijn net 
zoveel natuur o f kuituur als dieren. 
In ‘ Huilen m et de wolven" w ordt 
vanuit deze konklusie fel van leer 
getrokken tegen die fem inisten 
die hun uiterste best doen de 
besm ette erfenis van de vrouw  als 
biologisch bepaald dier te ont
lopen door te  benadrukken dat de 
vrouw  niet 'natuur' maar net zo 
goed 'kuituur' is als de man. Het 
fem inism e heeft zo de dieren en 
de natuur to t de vijand en de tyran 
van het fem inism e gemaakt. 
Feministen staan volgens Noske 
andere wegen te r beschikking als 
tenm inste de bereidheid er is de

humanistische en antropo
centrische (=de mens centraal 
stellen) erfenis te r diskussie te 
stellen zonder terug te vallen in 
die andere erfenis, het idee dat 
'de vrouw lijke biologie hun voor
bestemming is'. Van daaruit w ord t 
Donna Haraway aangehaald. Zij 
heeft aangedrongen op een be
vrijdende wetenschap, niet alleen 
van menselijke maar ook van dier
lijke groepen. Een wetenschap die 
beter to t uitdrukking brengt wat 
'w ij' zijn en w at 'zij' zijn, zodat w e 
m et de bevrijding van de vrouw  
ook de dieren kunnen bevrijden.

Biologen en huisdieren
Of Noske's theorie de werkelijk
heid beschrijft w eet ik niet. Ver
nieuwend is het in ieder geval 
wel. Ik was na lezing van het boek 
daadwerkelijk overtuigd dat dieren 
eigen maatschappijen vormen. 
Waardoor ik overtuigd ben is me 
onduidelijk. Misschien het groot

aantal voorbeelden in het boek of 
toch meer het deel over het Dar- 
w in ism e/M arxism e. Vragen 
blijven wel liggen. Als je de . 
hiërarchie van mens boven dier 
opheft ben je haast wel verplicht 
om alle dierproeven af te  wijzen. 
Inbegrepen die voor medische 
doeleinden. O f je zou deze 
proeven ook op mensen moeten 
toepassen. In Auschwitz deden ze 
dat ook, gruwelijk. En hoe zit het 
m et planten? Vormen die soms 
eigen samenlevingen? En de 
stenen dan? W at zeggen de 
Aborigines daar over? Ach dat 
dieren denken, plannen, voelen, 
sociaal zijn w ee t iedereen die wel 
eens een huisdier heeft gehad. 
Toch raar, zouden al die biologen 
nooit huisdieren hebben gehad?

Barbara Noske 
Huilen m et de wolven 
Van Gennep, Amsterdam, 1988 
ƒ39,50 ______

Peter Janssens

Multilateraal jongeren
werk
In alle landen van de wereld zijn 
jongeren bezig met het inrichten 
van hun wereld. Eén van de 
dingen die daarbij komt kijken is 
een kijkje over de grens

Zeker als PPR-jongeren zijn w e 
regelmatig bezig met, om maar 
eens w at te  noemen, vrede en 
een betere verdeling in de wereld. 
Ook in andere landen zijn 
jongeren daarmee bezig, en soms 
hebben die jongeren zin om 
samen te praten over problemen. 
Als je nou w ilt praten over Oost- 
W est kontakten dan heb je 
bijvoorbeeld de All European 
Youth and Student Cooperation.
En als je als jongeren mee w ilt 
praten over belangrijke problemen 
op de wereld, dan bestaat er de 
mogelijkheid om als jongerenver

tegenwoordiger de Verenigde 
Naties of de algemene ver
gadering van Unesco toe te 
spreken. En ook binnen Europa 
bestaat zo'n jongerenver
tegenwoordiger.
Al m et al zijn er heel w at mo
gelijkheden om als Nederlandse 
jongere meer te doen m et je 
denkbeelden dan alleen binnen je 
eigen land. Ja, natuurlijk is dat niet 
voor iedereen weggelegd, maar 
toch. Een organisatie die alsmaar 
bezig is m et dit meer-landige 
jongerenwerk is de vereniging 31. 
Eén van de leden is de PPR- 
jongeren. En als zodanig bestaat 
er voor PPR-jongeren de 
mogelijkheid om jongerenver
tegenwoordiger te worden of om 
mee te denken over w at zo'n 
jongerenvertegenwoordiger
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moet doen en zeggen (dit gebeurt 
in een 'advieskommissie'). 
M om enteel is ondergetekende 
één van de bestuursleden van 31. 
Bij dat 31 zijn zo'n 35 jongeren
organisaties aangesloten; poli
tieke jongerenorganisaties, vak- 
bondsjongeren, buurthuis
jongeren, jongeren uit allerhande 
minderheidsgroepen, ach noem 
maar op.
Voor mensen die meer interesse 
hebben in het multilateraal jon
gerenwerk en de vereniging 31, 
bestaat er de mogelijkheid deel te 
nemen aan een trainingsweekend. 
D it weekend zal in januari plaats 
vinden.
Geïnteresseerden voor dat 
weekend of voor een ander aspekt 
van '31' kunnen kontakt m et mij 
opnemen.

Luuk Heijlman (02975-40593)



Het kongres des doods
Als een kortstondige resurrektie 
van lang vervlogen hoogtijdagen 
zaten ze op het kongres. Resten 
van w a t eens het gezicht van de 
landelijke PPR-jongeren was.
Moe en een beetje wraakzuchtig 
keken ze het zaaltje aan de We- 
teringdwarsstraat in. Christien die 
als laatste daad het kongres laat 
w eten dat een derde partij nooit 
kan beslissen over het niet of wel 
kunnen samenwerken van tw ee 
partijen. Gert die door zijn stem 
geluid alleen al de halve PPR-jon
geren tegen zich heeft, ook al 
heet hij de aanwezigen alleen 
welkom . En Heleen, volgens mij 
ooit nog eens het jongste be
stuurslid uit de hele PPR-jongeren 
geschiedenis, nu diep bedroeft 
over w at mensen over haar 
hebben gezegd. Zij zijn

verworden to t de vuilnisbelt van 
de PPR-jongeren.
Op vuilnisbelten voldoet het 
schuim der aarde het best. Zo ook 
bij de PPR-jongeren. Als echt 
schuim kwamen Henk Thuis en 
Vincent van Rijswijk boven 
drijven. Maar liefst dertien van de 
drieëntw intig  stem gerechtigde 
aanwezigen liet d it toe. Schuim 
dat ook al op mijn allereerste PPR- 
jongerenkongres op 29 november 
1986 van zich deed spreken. Het 
bestuur bestond toen nog uit 
negen mensen. Toen al was niets 
w at het bestuur toen deed 
volgens dit schuim goed. Ook 
Michiel Plugge, jawel dezelfde 
waar nu zo sentimenteel over 
gedaan wordt, kon het niet goed 
doen. Ook toen begon het schuim 
der aarde m et mooie lange

monologen waarbij het be
treffende bestuurslid eerst een 
stukje de hemel in geprezen werd 
om vervolgens to t moes de aarde 
ingestampt te  worden. En d it alles 
omdat beide heren zich het recht 
toe hadden geëigend dat zij de 
basis van de PPR-jongeren zijn.
Dat de PPR-jongeren daarom.......
en dat de PPR-jongeren dus......
Gelukkig w ee t iedereen dat op 
woelige zeeën al het schuim de 
aarde kom t boven drijven. Dit 
schuim kom t m et de branding op 
de toppen van de duinen te lig
gen. Als het w eer rustig w ordt 
zakt d it schuim vanzelf de grond 
in en keert terug in moeder de 
aarde. De rust is teruggekeerd. Zo 
zal het bij de PPR-jongeren ook 
gebeuren. Ruim baan voor het 
schuim der aarde!

Revoltant
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Geen afdelingsnieuws deze keer bij gebrek aan kopij vanuit de afdelingen

Iets voor het ex-bestuur
Tijdens het afgelopen kongres 
heeft het nieuwe bestuur, Henk 
Thuis en de "kollegiaal voorzitter" 
Vincent van Rijswijk, enkele be
loften gedaan over een passend 
afscheid voor het oude bestuur. 
Zoekend naar dit passende ge
beuren, tijdens de eerste be
stuursvergadering hadden w e in 
ieder geval bedacht om een dank- 
stukje in de Jonge Radikalenkrant 
te zetten. Makkelijk gezegd, w el! 
Vrij logisch en wel aardig zou het 
zijn om net zoals bij scheidende 
bestuursleden, terug te blikken op 
de bereikte resultaten en helden
daden die in hun bestuursperiode 
bereikt zijn. Zo'n toespraak w ordt

dan vaak doorspekt m et de leuke 
voorvallen en enkele smeuige 
verhalen. Anekdotes die na enkele 
jaren een eigen leven gaan leiden 
en die opgetekend worden door 
een hecht klupje in en rondom het 
bestuur.
W e zouden graag zo’n formele 
bedankreden w illen uitspreken, 
maar vooralsnog ontbreekt het 
ons nog aan de verhalen. W e 
hopen die op spoedige wijze te 
vernem en! Best bestuur, afscheid 
nemen op de wijze waarop jullie 
dat hebben gedaan is niet de 
allerfijnste wijze waarop dat kan 
gebeuren. Leuker zou zijn als er 
inderdaad vanuit het kongres

dikke bossen bloemen en 
toespraken m et anekdotes zou
den zijn gekomen.
W ie w ee t vinden w e daar nog een 
passende gelegenheid voor.

Vooralsnog.... W e w illen jullie be
danken voor de inzet, het enthou
siasme en vooral de betrokken
heid waarmee jullie de afgelopen 
jaren bij de PPR-jongeren be
trokken zijn geweest

W e hopen dat zo gauw er een 
nieuw bestuur is, zij veel aan jullie 
werk en inzet hebben en er even 
enthousiast aan de gang gaan!
Het interm bestuur,

Henk Thuis, Vincent van Rijswijk, 
Fred Mossink
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Voor je ligt een nieuwe editie van 
de Jonge RadikalenKrant. Het 
thema is deze keer, ja je raadt het 
al; "Aktie en geweld”. Deze krant is 
w eer m et vereende krachten door 
de huidige tw ee redaktieleden in 
elkaar gezet.
De volgende Jonge RadikalenKrant 
zal door een vernieuwde redaktie 
in elkaar gezet gaan worden. Van 
de huidige redaktie w ord t Fred 
Mossink binnen zeer korte termijn 
te oud voor de PPR-Jongeren. Niet 
getreurd, niet getreurd, in ieder 
geval zal Peter nog doorgaan m et 
het redaktionele werk. Tevens 
hebben zich al drie nieuwe 
redaktieleden aangemeld. Dat 
betekent dat de redaktie volgend 
jaar in ieder geval uit vier mensen 
zal bestaan.
Eén van de vier redaktieleden 
heeft al laten weten dat hij graag 
strips tekent. W ellicht dat daarom 
volgend jaar de Jonge 
Radikalenkrant nog flitsender zal 
worden dan hij nu al is.
W at misschien minder fraai is, is 
dat de redaktie volgend jaar 
wederom  uit alleen maar mannen 
dreigt te gaan bestaan. Kop op 
meiden, laat je niet kisten! W at 
een stelletje van die mannen 
kunnen, kunnen jullie toch 
minstens zo goed.

Een ander positief punt is dat de 
Jonge RadikalenKrant voortaan uit 
twaalf pagina's zal bestaan. Twaalf 
pagina's waarin de wereld en de 
PPR-Jongeren in het bijzonder 
kritisch onder de loep zal worden 
genomen.
De kritische houding van sommige 
van de redaktieleden w ordt niet 
door iedereen even gewaardeerd, 
volgens hen moet de Jonge 
Radikalenkrant een gezellig 
klupblad worden waarin allerlei 
leuke lieve berichtjes aan bod

komen. Soms vraag je jezelf toch af 
wanneer de PPR-Jongeren toch 
eindelijk eens een volwassen 
organisatie wordt. Volwassen 
organisaties behoren nu eenmaal 
een kritisch orgaan voor alle leden 
binnen hun klup te hebben. De 
leden hebben nu eenmaal recht 
om te weten w at er binnen hun 
organisatie speelt, ook al zijn de 
berichten niet altijd even positief. 
Ben je het overigens ergens niet 
mee eens, schroom dan niet om je 
kritiek kort en bondig samen te 
vatten en als ingezonden naar het 
redaktieadres te sturen. Grote kans 
dat het door de perscensuur heen 
komt.

Naast al dit fraais en minder fraais, 
is de kerst op komst. Deze 
feestdag kan een reden zijn dat 
deze Krant iets vertraagt in jullie 
brievenbus valt. Kerst w at was dat 
ook al weer. Niet iets m et je 
helemaal volvreten m et het 
lekkerste bio-vlees te r
w ere ld .....Ho, ho, schoenmaker blijf
even bij je leest.... Maar w ee t je 
w at ik nu niet begrijp, hoe het kan 
dat die Jezus op tw ee dagen 
tegelijk is geboren. W at echter nog 
veel vreemder is, is dat de goede 
man wel een vaste geboortedatum 
heeft (al zijn het er twee) terw ijl hij 
een variabele sterfdag heeft. Kan 
iemand dit fenomeen aan de 
redaktie uitleggen.

Blijft nog over jullie allemaal een 
prettig nieuw jaar, deze keer zelft 
decenium, toe te wensen.
Hopenlijk w ord t het een goed 
Jonge RadikaleKrant jaar. Wensen 
welke ook door Revoltant worden 
gedaan. Hij zal zorgen dat hij weer 
een heel jaar ekstra tegendraads, 
dwars en anderzins onprettig zal 
zijn, zoals zijn naam het beaamt 
zullen w e maar denken,

de redaktie
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Vormend geweld
Aktie en geweld, bij sommige 
zaken lijkt dat onafscheidelijk 
van elkaar te zijn. In de week 
van 29 november t/m  4 
november waren twee 
aktiegroepen aktief in de 
haven van IJmuiden. Twee 
aktiegroepen met een totaal 
verschillende manier van 
aktievoeren. Aktiegroepen die 
toch voor dezelfde zaak lijken 
te strijden. Om wat duidelijk
heid te scheppen in de ver
schillende aktievormen hier 
een vergelijk. Centraal bij dit 
vergelijk staat de vraag 
waarom de ene aktievorm 
wel to t geweld kan eskaleren 
terwijl de andere dat niet zo 
snel zal doen. Overigens 
liepen beide akties geweld
loos.

Spektakulair als altijd heeft 
Greenpeace het op 29 november 
j.l. voor elkaar gekregen om de 
stoomschepen Mahan en 
Edinburgh in de sluizen van 
IJmuiden vast te houden. 
Greenpeace voerde aktie omdat 
deze tw ee schepen kernwapens 
aan boord hadden en naar de 
haven van Amsterdam wilden 
varen. Greenpeace vindt dat 
kernwapens en kernreaktoren op 
schepen onaanvaardbare risiko's 
oplevert voor mens en milieu. 
Even verderop stond de aktie- 
groep Marinee m et een spandoek 
klaar. Marinee protesteerde 
tegen de gehele v loot van negen 
schepen. Marinee is dan ook een

anti-m ilitaristische organisatie die 
deze vloot uitkoos omdat het een 
Navo-vloot was. DdLNavo is ver
antwoordelijk voor de mili
tarisering van een groot deel van 
de Stille Oceaan. Een mili

tarisdering die gepaard gaat met 
een kolonisering van de plaat
selijke bevolking.

Nogal verschillend
De aktievormen van Marinee en 
Greenpeace zijn nogal ver
schillend. Logisch, het zijn ook 
hele andere groepen mensen met 
andere doelen. Greenpeace 
probeert door spektakulaire ak
ties en voorzichtige eisen de me
dia te bespelen. Zij probeert door 
een kombinatie van spektaku- 
lariteit en gematigd imago 
groepen te bereiken die anders 
niet bereikt worden.
Het is bij Greenpeace zeker niet 
de bedoeling dat allerlei publiek 
aan haar akties mee gaat doen. 
Daarentegen richt Marinee zich 
duidelijk wel op het laten mee
doen van het publiek.
Marinee is dan ook tw ee maan
den voor de aktie begonnen met 
het opstarten van diskussie over 
de Navo-marine en w at de 
marine allemaal in de wereld 
doet. Diskussiestukken hiervoor 
zijn vooraf in een aantal landelijke 
aktiebladen verschenen. Aan de 
hand van die stukken konden 
mensen zich plaatselijk rondom 
een thema organiseren en zelf 
bedenken w at zij van het geheel 
vinden en hoe daar omheen aktie 
te voeren. Marinee deed in haar 
stukken voorstellen voor akties 
rondom de aankomst van de 
vloot op 29 november. Zij riep 
vooraf ook een aktievergadering 
uit waarvoor iedereen werd 
uitgenodigd. Op deze vergadering 
werd een landelijke strategie voor 
te voeren aktie bepaald.

Rel
W at de landelijke strategie bij de 
aktiemethode als van Marinee zal 
zijn, hangt af van de mensen die 
toevallig op de aktievergadering 
aanwezig zijn. Als de aanwezigen 
vinden dat de aktie gewelddadig 
moet zijn dan w ordt de aktie 
gewelddadig. De aktie kan ook 
gewelddadig worden doordat 
groepen of individuen plaatselijk, 
los van de landelijke aktiestra- 
tegie besluiten to t het plegen van 
geweld.
Het grote voordeel van de aktie
methode van Marinee is dat de 
betrokken aktievoerders van 
tevoren grondig gediskussieerd 
hebben over het onderwerp 
waarop aktie w ord t gevoerd. 
Bewustwording van mensen

vindt plaats doordat ze zich voor
bereiden op de aktie. Akties kun
nen zich zo veel meer op 
radikalere them a's richten zoals 
het verband tussen de marine en 
de kolonisering van de Stille 
Zuidzee.
Het grote voordeel van de ak
tiem ethode 'Marinee' zorgt 
tegelijkertijd voor haar grote 
nadeel. Voor goede grondige in
houdelijke diskussie is het nodig 
dat alles openbaar is. Het gevolg 
van openbaarheid is dat mensen 
m et m inder goede bedoelingen 
de aktie naar hun hand kunnen 
zetten. Mensen die een rel w illen 
kunnen een rel veroorzaken, 
zowel mensen die het m et de in- 
houd van de aktie eens zijn maar 
denken dat de doelen alleen 
bereikt worden door een direkte 
gewelddadige konfrontatie als 
mensen die de aktie in een 
kwaad daglicht w illen stellen door 
hem te provoceren. Provokaties, 
bijvoorbeeld door de roemruchte 
stillen van de politie.

Ammusement
De aktiestrategie van Greenpeace 
is nooit openbaar en er nooit op 
gericht om het publiek bij de aktie 
te betrekken. Het voordeel hier
van is dat de aktievoerders vrij 
zeker weten hoe de aktie gaat 
verlopen. Als de initiatiefnemers 
van de aktie niet w illen dat er 
geweld in de aktie gaat voor 
komen zal dat ook niet gebeuren. 
Het nadeel van de aktieirrethode 
'Greenpeace' is dat nooit radikale 
eisen gesteld kunnen worden.
Het enige doel van de aktie is 
immers om het publiek een 
schouwspel te leveren. Een 
schouwspel dat het publiek als 
am m usem ent kan konsumeren 
en dat daardoor op eenvoudige 
wijze een boodschap moet kun
nen overbrengen. Het publiek 
heeft nooit om die boodschap 
gevraagd.
Het grote voordeel van een 
schouwspel is natuurlijk dat een 
veel groter publiek w ord t bereikt. 
Is het bij de aktiemethode 
'Marinee' eigenlijk alleen zo d a tje  
de mensen die aan de aktie mee
doen bereikt, bij aktiemethode 
'Greenpeace' kun je een mi
ljoenenpubliek bereiken. Een 
miljoenenpubliek dat ongetw ijfeld 
iets van w at je w ilt vertellen 
meepikt. Welke aktiemethode 
boven de ander te preferen is, is 
daarom nog niet zo duidelijk.

Peter Janssens
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Autonoom
De auto van hoofdinspekteur 
Brandt te Blerick ging ooit in 
vlammen op. De mensen die deze 
aktie claimden hebben hierop een 
persbericht doen uitgaan waarin 
zij het waarom van gewelddadig
heid in akties uit de doeken doen. 
Wij als redaktie van de Jonge Ra- 
dikalenkrant hebben dit persbe
richt opgenomen omdat het past 
binnen het thema geweld en ak
ties. Ten overvloede melden wij 
dat ons de schrijveris) van dit arti
kel niet bekend is (zijn). Het artikel 
is dan ook alleen ondertekend 
met Autonome groep

Illegaal en gewelddadig
Wie of w a t w e zijn, o f m et z'n 
hoevelen is onbelangrijk. Het 
enige w at te lt is w at we als groep 
naar buiten brengen, dat w e  voor 
onszelf persoonlijk de konklusie 
hebben getrokken dat radikale ak
ties noodzakelijk zijn en d it als 
groep verwezelijken.
Radikale akties niet alleen als sa
botage van de dagelijkse gang van 
zaken, maar daaruit perspektieven 
proberen te ontwikkelen die to t -  
onze- verbeelding spreken, kun
nen breken m et de vicieuze cirkel 
van maatschappelijk geaksep- 
teerde politieke normen.
Onze methodes zijn illegaal en 
gewelddadig, dat is 
onvermijdelijk, niet alleen vanuit 
het standpunt van onze konklusie, 
maar ook puur om w at tegenover 
de hele shit te stellen. Het is 
gebleken dat petities, verzoeken 
verrekt weinig o f niets oplevéren, 
maar we zijn ook niet zo naïef om 
te  denken dat onze akties dan wel 
gelijk w at zouden opleveren 
(afgezien van het fe it dat er enkele 
Shell-pompen van het straatbeeld 
verdwijnen en de direkte schade). 
W e stellen niet dat ze beter of 
efficiënter of zelfs een vervanging 
zijn. W at w e stellen is, dat een ra
dikale aktie op het juiste tijdstip 
het nodige los kan maken, niet al
leen diskussie, maar zelfs interne 
verdeeldheid bij hen die tegen
over ons staan -d e  macht
hebbers-. Radikale akties kunnen 
funktioneren als afstraffing van 
personen of bedrijven die door 
hun (machts-) positie beslissingen 
doordrukken, of misstanden in 
stand houden of zelfs kreëren.
Het gaat ons ook niet zozeer om 
die personen of bedrijven, maar 
om hun positie, een positie die w ij 
afwijzen daar zij deel uitmaakt van 
het hele systeem van macht, poli
tiek en geld, waar zij gewillig aan

meewerken. Maar bovenal kun
nen radikale akties een onderdeel 
zijn van een algemene kampanje, 
een bijdrage aan de ontwikkeling 
en de kracht to t het uiteindelijke 
doel.
O f de één of andere w out nu naar 
Zuid-Afrika vliegt of niet interes
seert ons niet, wel dat hij in kom- 
binatie m et (oud-) kollega's op 
uitnodiging van de uiterst dubi
euze "stichting to t herstel kul- 
turele betrekkingen Zuid Afrika" dit 
doet. W ie dan nog niet w ee t waar 
zijn solidariteit behoort te liggen is 
of politiek blind of zelf een racist. 
Brandt zou de reis aangegrepen 
hebben om de apartheid aan te 
vallen, zowel in Zuid Afrika als
mede weer thuisgekomen hier.
Dit heeft hij nagelaten, w a t ge
noeg over zijn instelling zegt. Zou 
hij naar Zuid Afrika gaan om zich 
"persoonlijk" op de hoogte te stel
len van de situatie, dan had hij dat 
ook in zijn eentje kunnen doen, 
w at voor ons geen probleem zou 
zijn geweest.

Breder kader
Onze akties (tot nu toe voor
namelijk anti-apartheid gericht) 
staan voor onszelf in een breder 
kader dan ze naar buiten toe ge
presenteerd worden. Het houdt 
niet op bij apartheid. Apartheid is 
voor ons een onderdeel van de 
strijd die wereldw ijd tegen onder
drukking en uitbuiting w ord t ge
voerd. Dit w il niet zeggen dat w ij 
elke "bevrijdingsstrijd" onvoor
waardelijk steunen o f zelfs er 
maar solidair mee zijn. Dit dient bij 
elk konflikt apart bekeken te w or
den en steeds opnieuw naar de 
positie en situatie ervan. Waar we 
wel onvoorwaardelijk achter staan 
is, dat w e hier in het rijke westen, 
in Nederland, één van de kapi
talistische machtscentra, de strijd 
in Zuid Afrika op een praktische 
manier kunnen ondersteunen en 
tegelijkertijd voor onszelf ter 
plekke perspektieven kunnen 
ontw ikkelen om uit de eigen 
rotzooi te komen.
W ij stellen dat, w il er verandering 
komen in de fundamentele mis
standen hier, zowel als de mis
standen daar (derde wereld) die de 
regeringen en multinationals 
doorvoeren, er fundamentele 
veranderingen doorgevoerd moe
ten worden, om het voor iedereen 
duidelijk te stellen: een revolu
tionaire om wenteling, niet alleen 
maatschappelijk, maar ook poli
tiek, ekonomisch en sociaal.

Sociale revolutie
Niet dat w e denken dat de 
revolutie voor de deur staat, die is 
zelfs nog heel ver weg, maar we 
stellen ons onvoorwaardelijk hier 
achter, m et hoe weinigen w e op 
d it m om ent verhoudingsgewijs 
ook mogen zijn. Maar elke dag en 
elke aktie bew ijst opnieuw dat 
verzet mogelijk is, w e  ons niet 
hoeven neer te leggen bij 
beslissingen die ons van boven 
worden opgedrongen. Zelf iets op 
te bouwen, zelf de beslissingen te 
nemen over hoe je leven in te 
richten zonder konsessies, hoe 
moeilijk dit soms ook is.

Voor onszelf is ook niet alles 
duidelijk en zal dat waarschijnlijk 
ook nooit worden, je leert elke 
dag opnieuw, tijden en situaties 
veranderen, maar voor ons staat 
vast dat de aktie noodzakelijk is, in 
te grijpen in gebeurtenissen die 
“normaal" gesproken aan je 
voorbijgaan of waar je alleen 
verontwaardigd door w ord t en 
een gevoel van machteloosheid 
aan over houdt, w at ju ist de hele 
waanzin verduidelijkt. Temidden 
van de hele konsumptieterreur en 
wegwerpm anier van leven er wat 
tegenover stellen, zelfbepaald en 
doelgericht in principe anti- 
autoritair en anti-kapitalistisch. 
“Sociale revolutie is nog een 
ongelijk, noch een plotselinge 
gebeurtenis. Er zit niets 
plotselings in w ant ideëen 
veranderen niet plotseling, ze 
groeien langzaam, als een plant of 
een bloem. Daarom is een sociale 
revolutie een gevolg, een 
ontw ikkeling, hetgeen niet 
betekent dat zij revolutionair is. 
Het is een ontwikkeling to t het 
punt waarop aanzienlijke aantallen 
mensen die nieuwe ideëen 
omhelsen en vastbesloten zijn ze 
in praktijk te brengen. Als ze dat 
proberen en te maken krijgen met 
tegenstand, w ord t de trage, 
rustige en vreedzame sociale 
evolutie snel, m ilitant en 
gewelddadig. Evolutie w ordt 
revolutie" A. Berkman

W e zijn geen "autonomen", noch 
in politieke of welke andere 
betekenis dan ook. De naam staat 
puur voor zijn eigen, zelfstandig, 
politiek onafhankelijk, w e bepalen 
onze akties, doelw itten en 
methodes zelf.
Vuur en vlammen voor elke staat. 
Voor internationale solidariteit en 
revolutionair verzet.
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Geweldloos is geweldig
Akties kunnen gewelddadig ver
lopen. Op 19-20 en 21 april dit jaar 
was er een blokkade van Shell 
Deze blokkade was uniek. Uniek 
omdat zowel mensen die radika- 
lere aktievormen voorstaan, als 
mensen die het liever wat rustiger 
houden, gezamelijk aktie voerden. 
Bij deze blokkade was er alles aan 
gedaan het geweldloos te hou
den. Om enig inzicht te geven 
hoe dit geweldloos-houden ge
beurden hier een verslag van de 
blokkade door één van de redak- 
teuren van de Jonge Radikalen- 
Krant die erbij was.

Dag 1
13:15 uur; Ik stap de Oudeman- 
huispoort in Amsterdam binnen. 
Daar zouden alternatieve kolleges 
over Zuid Afrika gegeven worden. 
Verschillende sprekers als Klaas 
de Jonge en Keith Pieterson van 
het KZA vertellen over de situatie 
in Zuid Afrika en de rol die SHELL 
daar speelt.
Duidelijk w ord t ook gemaakt 
waarom w e ju ist dit SHELL objekt 
blokkeren. Het laboratorium is één 
van de grootste SHELL labora
toria, doet veel onderzoek en 
daaruit volgend veel nieuwe vin
dingen. Van deze nieuwe vin
dingen is ook 80% in Zuid Afrika 
gepatenteerd. Zo heeft dit labora
torium  een direkte relatie met 
Zuid Afrika
17:00 uur Na een uitleg over de 
manier van geweldloos blokkeren 
en een optreden van een paar 
krachtige vrouwen m et spier
ballen vertrek ik richting paradiso. 
In paradiso herken ik allengs 
meerdere mensen.
Binnen in paradiso hangt een 
goede sfeer, bonte kleuren met 
gezellige muziek. Op deze avond 
vinden w eer de gebruikelijke 
toespraken en optredens plaats. 
Voor mensen die die dag al in de. 
Oudemanhuispoort zijn geweest 
w ord t hier weinig nieuws verteld. 
Nog eens w ord t nadrukkelijk ver
teld dat de aktie vooral ge
weldloos moet blijven. Dat we 
niet kosten w at het kost blijven 
blokkeren. Het gaat om het spek
takel. Door het spektakel zal de 
ME geen aanleiding kunnen vin
den om op ons in te hakken.
24:30 uur Ik vertrek m et nog een 
aantal mensen uit Delft naar het 
"politburo‘ alwaar ik de nacht zal 
doorbrengen.

Dag 2
8:00 uur. De wekker loopt af. Het

is een mooie dag. Nu zie ik pas dat 
buiten aan het huis waar ik sliep 
een grote "breek de SHELL" vlag 
hangt.
Helaas heeft het huis maar één 
douche. Het kost daarom ook 
enige tijd voor ik volledig aan
gekleed ben.
10:15 uur. Een bonte stoet men
sen vertrekt vanaf de Dam richting 
Amsterdam noord. Mensen lopen 
verkleed als clown en voeren al
vast proef blokkades in de stoet 
uit. Anderen lopen m et grote olie
vaten te sjouwen en trommelen 
Afrikaanse ritmes. Ook zie ik het 
vrouwenblok. Het blok lijkt meer 
op een lang lint. Zij hebben dan 
ook tachtig meter spandoek 
waarmee zij een lange slinger 
vormen.
10:45 uur. Aankomst bij het 
SHELL laboratorium. Daar blijkt 
veel blokkadewerk al voor ons 
gedaan te zijn. Van de v ijf poorten 
zijn er twee door middel van kon- 
tainers afgesloten. Ook SHELL 
heeft spandoeken opgehangen. 
"Vrije geesten blokeer je niet" 
staat erop. Snel verschijnt er bij 
dat spandoek de tekst "Vrije 
geesten onderdrukken niet'. 
Rondom het laboratorium zijn 
verschillende podia opgericht. 
Hierop vinden vele acts en op
tredens plaats. Veel zang en dans. 
Bij de hoofdingang van het 
laboratorium is niets te zien dat op 
een eventueel ME optreden kan 
duiden. Bij de achterpoort is 
echter duidelijk te zien w at Van 
Thijn de avond voor de blokkade 
m et zijn woorden op het acht uur 
journaal bedoelde. Het stikt er van 
de blauwe pakjes m et w itte  hel
men. Voorlopig is alles echter nog 
bijzonder vriendelijk. W ij blok- 
kadegangers dansen op de straat 
en genieten van het vele spek
takel dat de diverse andere blok- 
kadegangers opvoeren.
12:00 uur: Ik ontvang het eerste 
exemplaar van de snelste krant 
van Nederland "Het lopend vuur
tje" De redaktie van dit blaadje 
bevindt zich op een rijdende bak
fiets. Verder bevindt zich op die 
bakfiets een stencilapparaat en 
een typemachine. Recht van de 
pers onvang ik hun eerste exem
plaar. Daarin lees ik dat zij de 
spektakelpond over het Ij hadden 
gemist en dat dat eigenlijk niet 
kan voor een krant die pretendeert 
de snelste van Nederland te zijn. 
12:30 uur: Over de blokkade radio 
hoor ik dat het bij de achterpoort 
mis gaat. Dat de ME daar charges

aan het uitvoeren is. Ik besluit om 
zelf eens polshoogte te gaan ne
men.
12:40 uur: Ik zie dat de blokkade 
aan de achterpoort flink is ver
schoven. Van verschillende men
sen hoor ik dat de ME zonder 
aanleiding bijzonder hard heeft 
ingegrepen. Net op dat m om ent 
vliegen er diverse traangas-braak- 
gas granaten over mijn hoofd.
Veel mensen rennen in paniek 
weg. De taktiek van de ME w ordt 
mij nu duidelijk. Ze gooien eerst 
een lading traangasgranaten tus
sen de demonstranten. Deze lo
pen dan misselijk weg. Vervol
gens hakt de ME m et grof geweld 
op de wegrennende mensen in. 
Deze wegrennende mensen lo
pen echter niet de vrijheid tege
moet. Verderop in de straat staan 
namelijk ME busjes gevuld met 
MEers welke niet in uniform zijn. 
Zij zijn de zogenaamde stillen. 
Deze busjes rijden nu doelbewust 
op w at afgezonderde demon
stranten af. U it deze busjes zie ik 
buitengewoon agressief kijkende 
mensen stappen. Zij slaan op de , 
demonstrant in en stappen w eer . 
in.
14:00 uur: M et veel mensen staan 
w e voor het aangezicht van de 
ME te dansen. Zij doen weer hun 
gasmaskers voor en schieten 
traangasgranaten af. W ij blijven 
echter doordansen. D it was een 
onverwachtse reaktie voor hen. 
Ook zij zien in dat je niet zomaar 
op dansende mensen kunt 
inhakken. Dit soort beelden zullen 
op het journaal veel negatieve 
publiciteit voor hun optreden 
geven. De ME besluit dan ook om 
zich een heel eind terug te 
trekken. De rest van de dag is 
alles w eer rustig en gezellig. Het 
spektakel gaat door.
15:30 uur: Er w ord t afgekondigd 
dat w e de blokkade voor deze dag 
opheffen. In optocht lopen w e te 
rug naar Amsterdam centrum. Op 
de terugweg lopen w e langs de 
hoofdingang. Daar zijn ook nog 
veel blokkade-mensen. Veel van 
deze mensen horen nu pas van 
het geweldadige optreden van de 
ME aan de achterkant van het la
boratorium. Nu hoor ik nu pas dat 
zo'n 4.000 mensen aan deze dag 
hebben meegedaan.
Hierna volgt nog een dag van 
spektakel en blokkade. Hierover 
doe ik geen verslag. Die dag was 
de ME minder geweldadig.
Verder was alles ongeveer 
hetzelfde.
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Milieu-groepen in USSR
In dit artikel wil ik een verslag ge
ven van een milieu-aktie-tour in 
de USSR, die ik deze zomer in het 
kader van de "European Youth 
Forest Action " (EYFA) heb ge
maakt
Maar eerst iets over EYFA, een 
voor de meesten nog onbekende 
beweging.

EYFA is ontstaan in 1985 in 
Zweden, toen jongeren verenigd 
in natuur- en milieu groepen, aktie 
wilden ondernemen tegen de 
verzuring van de bossen. De 
eerste aktie werd geboren: een 
bustocht langs zeven landen in 
Oost en W est Europa.
Deze aktie was een groot succes, 
in, die zin, dat vele contacten met 
andere jongeren(milieu)groepen 
werden gelegd. Deze contacten 
zijn nu samen gebonden in een 
netwerk onder de naam EYFA.
Om zich bij de EYFA aan te 
sluiten moet men het EYFA plat
form  onderschrijven. Hierin 
worden vergaande eisen gesteld 
aan de regeringen van Europa 
t.a.v. de reductie van verzurende 
stoffen.
Inmiddels hebben zo'n 400 jon
gerenorganisaties, van allerlei 
pluimage het platvorm onderte
kend. Uniek is dat vanaf het begin 
zowel W est als Oost Europa bij 
EYFA betrokken is geweest. Op 
het m om ent is EYFA zelfs sterker 
in Oost Europa dan in W est 
Europa.

Vorig jaar is er een bustocht ge
w eest naar de DDR, Polen en de 
Oekraïne, hierbij is zelfs een be
zoek gebracht aan Tsernobyl.
In Tsernobyl heeft men de nieuwe 
variëteiten bomen en planten 
mogen bewonderen, zoals reuze 
appels, w itte  primussen en eiken 
m et bladeren van vier keer 
modaal.

Ecotopia
De akties van dit jaar waren groots 
opgezet, v ijf bustochten langs 
bijna alle landen van Europa, met 
maar een doel: Ecotopia.
Ecotopia als ideaal, een wereld 
waarbij er geen aanslag w ord t ge
pleegd op de toekom st van onze 
kinderen. Maar Ecotopia ook als 
naam van een drieweekse mani
festatie in Keulen, waarbij het 
milieu van vele kanten werd be
licht: workshops, akties, dis
cussies en ontspanning. Zo'n 400 
mensen hebben aan Ecotopia 
deelgenomen, waaronder zo'n

150 Oosteuropeanen.
Ikzelf ben meegeweest m et de 
Noord-Oost tour van Moskou via 
Leningrad naar de drie Baltische 
staten.

Noord-Oost tour
Het unieke van de reis was dat 
deze geheel onafhankelijk van de 
officië le autoriteiten georgani
seerd was. Hierdoor hadden w e 
de mogelijkheid om het land van
uit de visie van de milieu-be- 
weging te zien.
De toestand van het milieu in de 
Sovjet-Unie is minstens net zo 
erg als bij ons in het W esten. Het 
leefklimaat in de steden is veelal 
sterk verslechterd: Industrie en 
wonen zijn er onvoldoende ge
scheiden; De arbeisomstan- 
digheden zijn er vaak zeer slecht. 
Het grootschalig en bureaucra
tische denken leidt vaak to t on
doordachte projekten, zoals het 
bouwen van stuwdammen, het 
omleggen van rivieren, irrigatie- 
projekten die te veel water aan de 
rivier onttrekken of olie- en gas
winning in overgevoelige ge
bieden.
Deze problemen hebben ertoe 
geleid dat milieugroepen als pad
destoelen uit de grond schieten. 
Op d it m om ent zijn er zo'n 50.000 
milieugroepen in de USSR. 
Interessant is ook om te zien dat 
de milieugroepen vaak aan de 
basis staan van de nationalistische 
beweging. De eerste grote de
monstratie in Lithouen vond 
plaats tegen een geplaatste kern
centrale, waaraan 50.000 mensen 
deelnamen.

Nationale organisaties
In Estland vormde de plannen to t 
delving van fosfor die plaatsvond 
in een belangrijk natuurgebied, de 
aanleiding to t de oprichting van 
een nationale organisatie. De 
schuld van veel milieuproblemen 
w ordt al gauw bij Moskou gelegd. 
De nationale staten hebben te 
weinig zeggenschap over hun 
eigen grondstoffen en industrie. 
De baten komen ten goede aan de 
hele Sovjet-Unie. De lastenl 
daarentegen, blijven achter in de 
verschillende republieken. De 
nationalistische en de milieu
beweging zijn dan ook sterk ver
weven met elkaar. Samen strijden 
zij tegen het "ecologische im
perialisme' van Moskou.
In Estland willen de Groenen een 
eigen partij oprichten, die op 
ongeveer 15% van de stemmen

kan rekenen.
Succes kan de milieu beweging 
niet ontzegd worden: in de 
Oekraine gaan 6 van de geplande 
12 kerncentrales n iet door; ook in 
Lithouwen is de bouw van een 
kerncentrale stopgezet; de fos- 
forw inning in Estland is op de 
lange baan geschoven; tal van 
vervuilende fabrieken zijn onder 
druk van omwonenden en w er
knemers gesloten; bijna alle 
grootschalige projekten en vaak 
ondoordachte projekten in Siberië 
(rivieromleggingen, industrialisatie 
van het Baikal-meer en de bouw 
van stuwdammen) zijn in de ijs
kast gezet.

Oorzaken
Net zoals bij ons heeft zich in de 
USSR een discussie ontwikkeld 
over de achterliggende oorzaken 
van het m ilieuprobleem en over 
de te volgen strategiën die oplos
singen moeten leveren.
Een deel van de m ilieubeweging 
pleit voor een betere uitvoering en 
aanscherping van bestaande 
regels en w etten. Een steeds 
groter deel ziet strukturele pro
blemen die op te lossen zijn door 
decentralisatie, privatisering, de
mocratisering en invoering van het 
marktmechanisme.

Een beweging zoals bij ons, van 
mensen die de m ilieuproble
matiek vooral als een mentali- 
te itskw estie  en minder als een 
ideologische kwestie zien, kent 
men nauwelijks in de USSR. Het 
eigen verantwoordelijkheids-ge- 
voel en het indiviualisme, dat in 
onze maatschappij voorkom t is 
veel minder ontw ikkeld in de 
Sovet-Unie.

Het verschil in achtergrond werd 
ook duidelijk tijdens de busreis. Er 
werd door de russen w at lacherig 
gedaan over het vegetarisme, het 
democratische gevoel en de hang 
naar persoonlijke vrijheid van de 
westerlingen. De Baltische staten 
zijn w at dit betreft veel meer ver
want m et het Oosten

Volgend jaar zijn er w eer EYFA 
akties. Dan geen busreis maar een 
fie tstocht naar Hongarije, het land 
waar in augustus Ecotopia 1990 
plaatsvindt.
Geïnteresseerden kunnen contact 
opnemen m et EYFA.
Postbus 566 
6130 AM Sittard 
04490-13045
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Bestuursberichten
Het interim-bestuur is energiek 
van start gegaan.

•  De klankgroep Groen Linkse 
jongerenorganisatie is geïn- 
staleerd;
•  De afdeling Groningen heeft 
een frisse nieuwe start gemaakt;
•  De gesprekken over samen
werking tussen: PSJG, CPN-jon- 
geren, EVP-jongeren en de PPR- 
jongeren verlopen gestaag;

Wie
Een koning had tw ee zonen Poly- 
neikes en Etheolokles, en twee 
dochters waarvan er één Antigoné 
heette.
Hij had zijn paleis in de stad 
Thebe staan. Toen hij zich terug
trok maakte hij de afspraak met 
zijn zonen dat zij om de beurt elk 
een jaar zouden regeren. Maar 
toen het eerste jaar van Etheokles 
om was weigerde hij te ruilen met 
zijn broer. Die trok boos weg, ver
zamelde een leger en trok ten 
strijde tegen zijn vaderstad. 
Etheokles en Polyneikes doodden 
elkaar tijdens deze strijd, en geen 
van beiden kon dus meer regeren. 
Hun oom Kreon nam toen de teu
gels van het bewind over Thebe in 
handen en beval dat het lijk van 
Etheokles eervol begraven moest 
worden. Polyneikes moest op het

Op
Een PPR-, NIVON-Jongeren- 
weekend over zelfstandigheid.

Begin volgend jaar (1990 red) is 
het dan zover! Uit een unieke sa
menwerking tussen PPR-Jon- 
geren en de NIVON-Vrouwen- 
groep is een weekend voortge
komen dat voor iedreen inter
essant is.
In een gevarieerd programma ko
men zaken aan de orde als de 
1990-maatregel, konflikthantering, 
positieve aktie en natuurlijk een

•  De afdeling Wageningen 
verblijft voltallig in het buiten
land?;
•  De bestuursleden zijn blij te 
zijn ondekt door Revoltant;
•  De werkgroep 10-jaar PPR- 
jongeren is nu reeds aan het 
feesten;
•  De datum van h e t '10-jaar 
PPR-jongeren feest' is ....?;

veld voor de stad onbegraven blij
ven liggen. Zou iemand hem toch 
begraven dan zou die ter door 
veroordeeld worden. Dat was een 
ramp w ant dat zou betekenen dat 
hij nooit rust zou kunnen vinden in 
het dodenrijk.

Op een nacht sloop Antigoné de 
stad uit naar het veld waar haar 
broer lag en probeerde hem te 
begraven, maar helaas, ze werd 
betrapt. Ze werd voor de koning, 
die ook haar oom was, voorgeleid. 
Hij vertelde haar dat hij degene 
was die ervoor moest zorgen dat 
de w e t uitgevoerd werd. En Anti
goné zei dat zei degene was die 
haar broer w ilde begraven omdat 
het een broer was waarvan ze 
hield.

kennismaking tussen beide orga
nisaties. De rode draad is het 
thema zelfstandigheid. Hoe 
zelfstandig moeten meiden zijn in 
1990? Hoe (zelfstandig) ga je met 
konflikten om?
Op zaterdag is er een groot feest 
waar je kunt meemaken hoe 
swingend beide organisaties zijn.

Het begint op vrijdagavond 26 ja
nuari om 20:30 uur en duurt to t 
zondagmiddag 28 januari 16:00 
uur. De kosten voor leden zijn

•  De afdeling Amsterdam ver
keerd in een stadium van oprich
ting;
•  De bestuursleden Henk (57%) 
en Vincent (65%) kunnen, na het 
afgelopen kongres, slecht m et el
kaar opschieten;
•  De begroting voor WVC is 
klaar, inspraak volgt op het af- 
delingenoverleg en het kongres;
•  De datum van het voorjaars- 
kongres is 24 maart 1990;

Het interim-bestuur

Kreon gaf haar nog één kans. Hij 
zou er voor zorgen dat de ge
tuigen van het incident ver
dwenen en zij vriju it kon gaan. 
Maar de volgende nacht werd 
Antigoné w eer betrapt. Ze was 
bezig opnieuw scheppen zand 
over het lijk van haar broer 
Polyneikes te gooien. Dit keer was 
voor Kreon de maat vol. Hij moest 
er voor zorgen dat de w et 
nageleefd werd. Antigoné hield 
vol dat zij haar broer wilde 
begraven uit broederliefde. Kreon 
was onverwurmbaar en beviel 
Antigoné levend te begraven.
Op haar aandringen en pleidooien 
van anderen brak na een poosje 
de trots van Kreon, hij ging naar 
het graf en liet het openen. Het 
was te laat, Antigoné had zichzelf 
aan haar centuur opgehangen.

Pauline Verheule

ƒ27,50 en ƒ32,50 voor niet-leden. 
Voor leden worden de reiskosten 
vergoed. De plaats van deze ont
moeting is ONS HONK in Lage 
Vuurze. Opgave en Inlichtingen 
op het buro van de NlVO-jon- 
geren. Na opgave krijg je een uit
gebreid programma en routebe
schrijving opgestuurd.

NIVON Jeugd & Jongeren Bureau, 
Nieuwe Herengracht 119, 1011 
SB te Amsterdam (tel: 020- 
269211)

heeft gelijk?

eigen benen!?
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De oplossing
Dat milieu, ik wordt ziek van dat 
milieu. Iedereen heeft het erover, 
en heeft de oplossing voor het 
milieu probleem klaar liggen. 
Groen Links en daarbinnen boven
al de PPR ziet de wortel van het 
probleem vooral liggen in verkeer
de keuzes bij de produktie van 
goederen. Keuzes die in de goede 
richting moeten worden geduwd 
door de invoering van een 
Groerrtax.

Ik kan jullie echter vertellen dat 
die hele Groentax niets zal helpen 
aan de oplossing van het 
probleem. Die 10% van de 
bevolking die zich iets van de 
Groentax aantrekt zet echter geen 
zoden aan de dijk. En dan nog, 
iedereen moet toch te eten 
hebben, moet toch kunnen leven,

een eenmaal een flinke produktie 
nodig. Nee PPR-mensen, U kunt 
dan straks allemaal in een afbreek
bare regenjas gaan lopen, U moet 
niet denken dat U daardoor iets 
voor het milieu doet. Nee, het 
probleem van het verstoorde 
evenwicht in Nederland zit 'm  in 
de norme foklust der Nederlan
ders. Dat heeft er maar op los 
geneukt, en lie ftst zonder voor
behoedsmiddelen. Het gevolg is 
een te groot aandeel van de 
spesies Homo Sapiens in het 
ekologische samenstel. En dus is 
de enige oplossing het terug
dringen van de menselijke soort. 
Een terugdringen dat niet w ordt 
bereikt door een bewust geplande 
suiside, nee, het zal deze keer 
anders gaan. De mensheid zal het 
probleem zelf oplossen.

Laat de mens maar lekker 
uitlaatgassen produceren, laat de 
mens maar lekker veel teringzooi 
maken.
De mens zal door haar eigen 
vervuiling ziek worden en 
uiteindelijk zelfs sterven, totdat de 
menselijke bevolking w eer to t 
ekologisch verantwoorde 
proporties is terug gebracht.
Als Groen Links het 
m ilieuprobleem serieus neemt, 
zal ze nu haar milieuparagraaf 
afschaffen, ze zal nu de 
vervuilende produktie gaan 
stimuleren, zodat het ekologische 
evenw icht zich op korte termijn 
kan herstellen. Zover is het echter 
nog niet, daarom moeten wij, de 
PPR-jongeren het voortouw  
nemen, W eg m et de Groentax, 
leve het vrije marktmechanisme.

Revoltant

A F D E L IN G S B  / C
U T R E C H T

Hoewel je op grond van de Jonge 
Radikalenkrant de indruk zou 
kunnen krijgen dat de PPR-jon
geren alleen nog maar bestaan 
uit chagrijnige gefrusteerde leden, 
die elkaar soms het licht in de 
ogen niet gunnen, is d it gelukkig 
binnen onze afdeling niet het 
geval.

Na de zomervakantie bleek ons 
afdelingsbestuur alleen nog te 
bestaan uit een penningmeester, 
maar de overgebleven aktieve 
leden waren bereid om de rest 
van de taken onderling te 
verdelen. Nieuwe aktiviteiten zijn 
volop gepland en we krijgen ook 
w eer nieuwe aktieve leden.
Op .12 december houden w e een

thema-avond over gemeente 
politiek: w at doet de gemeente en 
w at is de rol van de PPR in de 
gemeenteraad (aan de hand van 
een concreet voorbeeld) en hoe 
zit het met Groen Links in de 
provincie Utrecht? Hiervoor 
hebben we zowel uit Zeist (waar 
de samenwerking goed blijkt te 
lopen) als uit Utrecht (waar het 
niet van zo'n leien dakje gaat) ie
mand uitgenodigd om daarover te 
vertellen. Verder is er in decmber 
uiteraard, de onderhand tradi
tioneel geworden, kerstaktie in 
samenwerking met de w ereld
winkel. Het laatste weekend van 
januari organiseren w e een 
weekend samen m et de NIVON- 
jongeren m et als thema: 
"zelfstandigheid". De onder
werpen die aan

de orde komen zijn: de 1990 
maatregel, positieve aktie en con- 
flict-hantering.
W e zijn ook bezig om ons eigen 
medium, de nieuwsbrief, weer 
nieuw leven in te blazen om zo de 
leden in Utrecht op de hoogte te 
kunnen stellen van onze ak
tiviteiten. Last, but not least, 
hebben w e samen m et de andere 
politieke jongerenorganisaties 
zendtijd op de lokale omroep, de 
Domroep, zodat w e één keer per 
maand onze ideeën kunnen 
spuien over een bepaald onder
werp.
Ik hoop dat d it voldoende is om te 
laten zien dat, ondanks alle 
strubbelingen, de PPR-jongeren 
nog steeds springlevend is. 
Hopelijk ook in andere af
delingen?

Sabine Zwiers
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